
تولید خودرو دیزل چقدر ممکن است
حسین احمدی کیا- عضو هیات علمی گروه مکانیک دانشگاه اصفهان

در موتورهای بنزینی مخلوط فشــرده  شده هوا و بنزین با جرقه شمع به طور سریع 
محترق می  شــود؛ اما  در موتورهای دیزل به ســبب مدت زمان زیاد تزریق سوخت، 
احتراق کندتر صورت می  گیرد؛ بنابراین  نیروی حاصل از احتراق مدت زمان بیشتری 
روی پیستون وارد می  شــود. نتیجه این روند، کاهش  چشمگیر سرعت دوران موتور 
دیزلی و افزایش زیاد نیروی کشش آن نسبت به موتورهای بنزینی  است. نسبت تراکم 
موتورهای بنزینی رایج بین هفت تا ۱۰ است؛ ولی نسبت تراکم موتورهای دیزل بین 
  ۱۴ تا ۲۲ اســت؛ به  همین  دلیل بازده گرمایی موتورهای بنزینی حدود ۲۵ درصد و 
موتورهای دیزل  حدود ۳۵ درصد اســت. در نتیجه مصرف سوخت موتور دیزل تا ۳۰ 
درصد کمتر از موتور بنزینی  مشابه است. مهمترین مزیت موتورهای دیزل بازده بالای 
آنها در بارگذاری متوسط )یا رانندگی در  جاده های برون شهری( است. به سبب قابلیت 
تبخیرپذیری کم گازوئیل، این موتور خطر آتش ســوزی  کمتری دارد. خودرو دیزل 
سواری خرابی کمتری نسبت به خودرو بنزینی مشابه داشته و تا ۳۵۰  هزار کیلومتر 
بدون تعمیر اساســی کار می کند. مزیت اصلی خودروهای دیزل سواری عبارتند از: 
 راندمان بالا و مصرف ســوخت کمتر، سوخت ارزان تر، دوام بالا، گشتاور بالا و قابلیت 
کار در شــرایط  ســخت.اما در مقابل، به دلیل آنکه در موتور دیزل سوخت در مرحله 
تراکم وارد ســیلندر می شود،  می بایست به سرعت با هوا مخلوط شود. بنابراین طرح 
محفظه احتراق برای اختلاط هوا، شدت پودر  شدن سوخت توسط انژکتور و کیفیت 
سیستم دقیق تزریق سوخت تاثیر بسیار زیادی در بهبود عملکرد  این موتور دارد. به 
همین دلایل خودروهای دیزل سواری حدود دو هزار و ۵۰۰ تا سه هزار دلار  گرانتر از 
نوع مشابه بنزینی را داشته و وزن موتور آن از ۳۰ تا ۶۰ کیلوگرم بیشتر است. معایب 
 خودروهای دیزل نســبت به بنزینی عبارتند از: صدای زیاد، انتشــار دوده های قابل 
رویت، شــتاب و  سرعت پایین، قیمت و وزن بالاتر و مهمتر ازهمه آن که خودروهای 
دیــزل چندین برابر خودروهای  بنزینی  NOx  و ذرات معلق منتشــر کرده و تولید 
 SOx  آنها بسیار زیاد است.هم اکنون ایران خودرو و  وزارت نفت تصمیم دارند حدود 
۵۰ تا ۱۰۰ هزار خودروی سمند یا دنای دیزل تولید کنند. کنکاش در  مصاحبه های 
مسئولان این شرکت ها نشان دهنده دلایل زیر است:اول، مصرف سوخت سواری دیزل 
 کمتــر از بنزینی بوده و قیمت جهانی ســوخت دیزل نیز کمتر از بنزین اســت، در 
نتیجه دولت یارانه  کمتری بابت ســوخت ایــن خودروها خواهد داد؛ دوم، حدود ۵۰ 
درصد خودروهای سواری در اروپا  دیزل هستند؛ سوم، با توجه به مصرف زیاد بنزین، 
  CO  ســبد سوخت کشور باید بیشتر به ســمت گازوئیل  برود؛ چهارم، میزان انتشار
  EGR  2 ســواری دیزل کمتر اســت و خودروی های دیزل تولیدی مجهز  به CO  و
و فیلترهای ســه گانه کنترل  CO  ،PM  و  NOx  هســتند و مشکل محیط زیستی 
ندارند؛ پنجم، این  تعداد کم تولید تاثیری در آلودگی محیط زیســت نخواهد داشت؛.

پاســخ موارد فوق الذکر در یک جمله نهفته  است: هیچ روشی اقتصادی برای کاهش 
 SOx  خــودروی دیزل وجود ندارد، مگر تولید گازوئیل کم  گوگرد در پالایشــگاه ها. 

گازوئیل یورو چهار و پنج به ترتیب ۵۰ و ppm  ۱۰  گوگرد دارند. 
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شمشیردولبه واردات گندم

  با حکم عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر کشور

 آیدین رحمانی رضائیه به سمت معاون هماهنگی امورعمرانی 
استانداری آذربایجان غربی منصوب شد

ارومیه-مینا اصلانی-خبرنگاریادگارامروز: 
  با حکم عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر کشور، آیدین رحمانی رضائیه به سمت معاون هماهنگی امورعمرانی استانداری 

آذربایجان غربی منصوب شد.
در این حکم آمده است: 

 بسمه تعالی
جناب آقای آیدین رحمانی رضائیه

سلام علیکم
به موجب این حکم و بنا به پیشنهاد استاندار محترم استان آذربایجان غربی و تأئید معاون محترم عمران و توسعه امور شهری و روستایی، جنابعالی را به سمت 
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری آذربایجان غربی منصوب می نمایم. ایجاد هماهنگی در زمینه های فنی و عمرانی، نظارت بر تهیه و تصویب طرح 
های توسعه و عمران شهری و روستایی، تشخیص نیازمندی های عمرانی و تعیین اولویت ها، نظارت بر اجرای طرح های عمرانی دستگاه های استانی و نحوه 
عملکرد جذب اعتبارات، برقراری تعامل لازم با مدیران دستگاه ها و شوراهای اسلامی شهر و روستا در جهت پیشبرد پروژه های عمرانی و رشد و توسعه متوازن 
مناطق، نظارت و مراقبت بر نحوه ساخت و سازها، توجه به الگوی شهرسازی و معماری اسلامی ایرانی و ارائه منظم گزارش عملکرد و پیشرفت برنامه ها به 
معاونت مزبور از اهم وظایفی است که انتظار دارد ضمن هماهنگی با معاون محترم عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزارت کشور در چارچوب قوانین و 
مقررات جاری و اسناد فرادست و در راستای سیاستهای دولت تدبیر و امید با بهره گیری از استعدادها و تجارب نیروهای لایق و متخصص بدان اهتمام نمایید.
توفیق روزافزونتان را در جهت پیشبرد اهداف متعالی نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران تحت منویات و فرامین رهبر معظم انقلاب اسلامی حضرت آیت الله 

العظمی خامنه ای »مدظله العالی« از درگاه پروردگار قادر متعال خواستارم.

ارومیه-مینا اصلانی-خبرنگاریادگارامروز: 
به گزارش روابط عمومی اداره کل نوسازی توسعه و تجهیز مدارس استان آذربایجان غربی و 
به نقل از پایگاه اطلاع رسانی سازمان نوسازی مدارس کشور، دکتر مهراله رخشانی مهر، طی 
حکمی، مهندس »علی مناف زاده سعیدلو« را به عنوان »سرپرست نوسازی، توسعه و تجهیز 
مدارس استان آذربایجان غربی« منصوب کرد. رخشانی مهر در این حکم بر تحقق اهداف 
متعالی نظام تعلیم و تربیت در حوزه ساخت و توسعه فضاهای آموزشی و توجه به سند تحول 
بنیادین آموزش و پرورش و برنامه زیرنظام تأمین فضا، تجهیزات و فناوری و جایگاه ویژه آن 
اداره کل در استان آذربایجان غربی، تأکید کرد و در اولویت قراردادن ساخت، نوسازی، توسعه 
و تجهیز فضاهای آموزشی، تربیتی و ورزشی براساس ضوابط و استانداردهای فنی و مهندسی، 
شرایط اقلیمی، اصول شهرسازی، هماهنگ با معیارها و ضوابط زیست محیطی، فرهنگی، 

اجتماعی و اقتصادی، مقاوم و ایمن در برابر حوادث طبیعی و غیرطبیعی با توجه به نیازها، رعایت شرایط سنی، جسمی و جنسیتی دانش آموزان، 
با تکیه بر فرهنگ معماری و شهرسازی ایرانی اسلامی، ساماندهی فضای کالبدی موجود برای استفاده بهینه از امکانات و منابع، جذب مشارکت 
حداکثری سازمان ها و نهادهای دولتی و غیردولتی و کمک های مردمی و هدایت آن برای طراحی، ساخت، مقاوم سازی، تجهیز فضاهای آموزشی، 
تربیتی و ورزشی، بازسازی و مقاوم سازی فضاهای فرسوده، ایمن سازی مدارس و ایجاد پایگاه های ایمن در شرایط بحران، افزایش بهره وری و 
صرفه جویی اقتصادی با بهره گیری مناسب از فناوری های نوین ساخت و ساز در فضاهای آموزشی، تربیتی و ورزشی را از مهمترین وظایف محوله 
سرپرست استان برشمرد. وی همچنین ابراز امیدواری نمود: در راستای توسعه فضاهای آموزشی، تربیتی و ورزشی مدارس برای انجام وظایف محوله 
در چارچوب سیاست های سازمان و جلب همکاری مسئولین آن استان، کارکنان پرتلاش اداره کل و خیّرین شریف مدرسه ساز در خدمت به نظام 
تعلیم و تربیت تلاش شود و تحقق حداکثری اهداف و اقدامات و وظایف محوله در اولویت قرار گیرد. گفتنی است وی پیش از این معاون اجرایی 

اداره کل نوسازی مدارس استان آذربایجان غربی بود.

  طی حکمی از سوی معاون وزیر و رئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس کشور
مهندس »علی مناف زاده سعیدلو« به عنوان سرپرست نوسازی، توسعه

 و تجهیز مدارس استان آذربایجان غربی منصوب شد

13 آبان، روز دانش آموز گرامی باد.
اسـامی دانـش آمـوزان ممـتاز کـارکـنان شـهرداری و شـورای اسـلامی شـهر قـیامدشت

در سال تحصیلی 97-98

با آرزوی موفقیت برای آینده سازان میهن اسلامی

ریحـانه احمـدی

سـولماز حـامدی

نـگین پارسایی فر

زیـنب حـیدر

ثـنا تـقی زاده

سـینا فـرامرزی

کـوثر حسین زاده

عـلی حـیدر

سـارا رئیسـی

علیـرضا زارعـی

سـتایش عـباسی

محمد شیرین آبادی

فـائزه سـبحانی

زینب شیرین آبادی

ریحـانه کـیایی

شـیدا قاسمی فرد

پـریا حـامدی

آتـنا عـباسی

مهدیه سادات موسوی

امـیرمحمد فتحی

امیر مهدی اکبری

کـلاس اول

کـلاس سوم

کـلاس پنجم

کـلاس هشتم

کـلاس اول

کـلاس سوم

کـلاس پنجم

کـلاس هشتم

کـلاس اول

کـلاس چهارم

کـلاس پنجم

کـلاس هشتم

دانشـجو

کـلاس اول

کـلاس چهارم

کـلاس ششم

کـلاس نهم

کـلاس اول

کـلاس چهارم

کـلاس هفتم

کـلاس دهم

روابط عمومی شهرداری و شورای اسلامی شهر قیامدشت
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با وجود روش های مختلفی که برای جلوگیری از ارسال پیامک های تبلیغاتی 
ارائه شــده )از جمله تهیه لیســت ســیاه برای دریافت نکردن پیامک های 
تبلیغاتی(، اما به تازگی تبلیغ ارســال پیامک به خطوط لیست سیاه هم به 

فهرست پیامک های تبلیغاتی افزوده شده است.
پیامک هــای تبلیغاتــی انواع مختلفــی دارند و از وعده ی برنده شــدن در 
جشنواره های مختلف تا معرفی کسب وکار و و محصولات شرکت ها را شامل 
می شــوند. اگرچه این پیامک ها پیشینه ای طولانی دارند اما هر بار با روشی 
جلوی آن ها گرفته شــده اســت. هم چنین ایجاد ســامانه ای برای مقابله با 
پیامک هایی که سرشماره ی تبلیغاتی دارند، موجب شد ارسال کنندگان این 

پیامک ها به شماره های شخصی روی بیاوند.
برای جلوگیری از ارســال پیامک های تبلیغاتــی، راه های مختلفی از جمله 
اســتفاده از سامانه #۸۰۰* که برای ســاماندهی پیامک های تبلیغاتی که 
از طریق ســامانه های ارســال پیام کوتاه و با سرشــماره های مختلف برای 
مشــترکان تلفن همراه ارسال می شد، ایجاد شد. ســازمان تنظیم مقررات 
و ارتباطــات رادیویی )رگولاتوری( نیز ســامانه ۱۹۵ را برای ســاماندهی 
پیامک های تبلیغاتی که با شــماره های شخصی ارسال می شدند، راه اندازی 

کرد.
از طرفی خطوط ارسال پیامک تمام اپراتورهای سامانه های پیامکی، به طور 
پیش فرض تبلیغاتی هســتند و قابلیت ارسال پیامک به لیست سیاه شماره 
موبایل هایی که جلوی دریافت پیامک های تبلیغاتی را بســته اند را ندارند و 
باید برای ارسال به این شماره های مسدودشده، از خطوط خدماتی استفاده 
کرد. با وجود این، به نظر می رســد کســب وکارها حتی راه هایی برای دور 
زدن این ســامانه هم پیدا کرده اند و یا این طور نشان می دهند که می تواند 
پیامک هایی را حتی به کاربرانی که پیامک های تبلیغاتی را مسدود کرده اند، 

ارسال کنند.
با یک جست وجوی ساده در گوگل می توانید سایت هایی را بیابید که ارسال 
پیامک به بلک لیســت یا همان لیست سیاه افراد را تبلیغ می کنند. خطوط 
لیست سیاه خطوطی هستند که شخص صاحب خط با ارسال کد به اپراتور 
خط خود، درخواســت عدم دریافت پیامک هــای تبلیغاتی را کرده و اپراتور 
خط شــخص را در لیست سیاه مخابراتی قرار می دهد و بدین ترتیب پس از 
آن شخص از خطوط پیام کوتاه پنل های پیامک انبوه، پیامک های تبلیغاتی 
را دریافت نمی کند؛ از طرفی ارسال متن تبلیغاتی از خطوط خدماتی ممنوع 

و خلاف قوانین اپراتورهاست.
اگرچه پیامک های تبلیغاتی توسط پنل پیامکی برای کاربران ارسال می شود، 
امــا این مزیت را برای ارســال کننده دارد که با برخورداری از شــماره های 
شخصی، سامانه های مسدود کردن پیامک های تبلیغاتی را دور بزند. این در 
حالی است که در روش های جدید ارســال پیامک های تبلیغاتی، به تازگی 
حتی تبلیغ ارسال پیامک به خطوط لیست سیاه هم به فهرست پیامک های 

مزاحم ناخواسته افزوده شده است.
در حال حاضر طبق آخرین آمار منتشرشــده توسط سازمان تنظیم مقررات 
و ارتباطات رادیویی، تا کنون بیش از ۱۴۹ هزار خطوط شــخصی به دلیل 
ارســال پیامک های مزاحم تبلیغاتی مســدود شدند و شــاید افزایش آمار 
مسدود شدن سیم کارت های مزاحم، یکی از دلایلی باشد که ارسال کنندگان 

پیامک های مزاحم، به ارسال پیامک به لیست های سیاه رو آورده اند.

نمایندگان مجلس شورای اسلامی در راستای رفع 
ایراد شــورای نگهبان به لایحه اصلاح قانون ارتقای 
ســلامت نظام اداری و مقابله با فســاد، شروطی را 
برای حمایت از افشــاکنندگان مفاســد اقتصادی 

تعیین کردند.
نمایندگان با اصلاح تبصره بند دو ماده واحده مقرر 
کردند اشــخاص فوق در صورتی مشمول مقررات 
ایــن قانون می شــوند که اقدامات آنــان در جمع 
آوری و ارائــه اطلاعات مورد تایید مراجع ذی صلاح 
باشد. اعم از اینکه اطلاعات مزبور قابل اثبات باشد 

یا نباشد.
اشخاصی که با سوءنیت به ارائه اطلاعات مزبور اقدام 

کنند، در صورتــی که به اثبات جرم و تخلف منجر 
نشود مشمول مقررات این قانون قرار نمی گیرند.

نمایندگان بــا نظر کمیســیون اجتماعی مبنی بر 
اصرار در مصوبه قبلــی مجلس درماده ۲۸ موافقت 
کردند. براین اســاس این ماده به مجمع تشخیص 
ارجاع شد. شــورای نگهبان اعلام کرده بود: اطلاق 
حکم ماده ۲۸، نسبت به دستگاه هایی که در قانون 
اساسی دارای وظایف خاص می باشند، مغایر اصولی 
چــون ۵۷، ۶۰، ۱۵۶، ۱۷۰، ۱۷۳ قانون اساســی 
اســت. همچنین در تبصره این ماده، تصویب آیین 
نامه توسط سران سه قوه، مغایر اصول ۱۳۸و ۱۵۸ 

قانون اساسی می باشد.

نمایندگان مجلس شــورای اسلامی امروز لایحه تمدید 
اجرای آزمایشــی قانون ارتقای ســلامت نظام اداری را 
بررسی می کنند. سید امیر حسین قاضی زاده هاشمی 
عضو هیات رئیسه گفت: نمایندگان طرح اصلاح موادی 
از قانون تشکیلات و آیین دادرسی دیوان عدالت اداری، 
ادامه رسیدگی به گزارش کمیسیون آموزش، تحقیقات 
و فنــاوری در مورد پذیرش خارج از ظرفیت دانشــجو 
در دانشگاه آزاد اسلامی، طرح یک فوریتی استفساریه 
تبصره )۱( مــاده )۱۳( قانون جامــع کنترل و مبارزه 
ملی با دخانیات را بررســی می کنند. وی افزود: لایحه 
تمدید مدت اجرای آزمایشــی قانون ارتقای ســلامت 
نظام اداری و مقابله با فســاد، لایحه اصلاح مواد)۲۰( 

تا )۲۳( قانون برنامه ســوم توسعه اقتصادی، اجتماعی 
فرهنگی جمهوری اسلامی ایران تنفیذی در ماده)۳۰( 
قانون اجرای سیاست های کلی اصل ۴۴ قانون اساسی 
هم در دســتور کار امروز نمایندگان قرار دارد.  به گفته 
قاضی زاده هاشــمی، امروز همچنین طرح استفساریه 
بند)۲( مــاده)۲( قانون مالیات های مســتقیم و لایحه 
موافقتنامه سرویس های هوایی دوجانبه بین جمهوری 
اســلامی ایران و دولت کشور کویت در مجلس شورای 
اسلامی بررســی می شــود.  مجلس امروز بعد از ظهر 
هم جلســه علنی دارد و طبق اعلام برنامه های هفتگی 
محمــد جواد ظریف وزیر امور خارجه قرار اســت برای 
پاسخ به سوالات نمایندگان در جلسه علنی حضور یابد.

سیاسی

بــه کار  آمــاده  رزمایــش 
مولدهای بــرق اضطراری در 
سراسر کشور با دستور رئیس 
ســازمان پدافنــد غیرعامل 

کشور برگزار شد.
سراسری  رزمایش  هشتمین 
آماده بــکاری مولدهای برق 
اضطراری با رمــز یا صاحب 
الزمــان )عج( و به دســتور 
پدافنــد  ســازمان  رئیــس 
ساعت  راس  کشور  غیرعامل 

۱۴ برگزار شد.  
ســردار جلالی در حاشــیه این رزمایــش با بیان اینکــه در برنامه 
بزرگداشــت هفته پدافند غیرعامل هر ســال رزمایش آماده بکاری 
مولدهای برق اضطراری مراکز حســاس و حیاتی کشــور در سراسر 
کشــور برگزار می شــود اظهار داشت: خوشــبختانه هشتمین سال 
پیاپی است که این مانور برگزار می شود و خوشبختانه امسال شاهد 
اقدامات خوبی از دســتگاه های اجرایی و شــرکت توانیر هستیم که 

نشانه ای از آمادگی بالای آنها دارد.
رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور با بیان اینکه با توجه به اهمیت 
موضــوع قصد داریم الزام اســتفاده از ژنراتورهای برق اضطراری در 
دســتگاه های حســاس و حیاتی را از طریق ارائه طرح یا لایحه به 
تصویب برســانیم تا با این کار تاب آوری مراکز حیاتی و زیرســاخت 
ها افزایش یابد خاطرنشــان کرد: البته مهم آن است که تنها وجود 
ژنراتور کفایت نمی کند بلکه باید در مواقع لزوم، در زمان اســتاندارد 

ژنراتور آماده بکارگیری و استفاده شود.
وی ادامه داد: موضوع دیگری که باید به آن اشــاره کرد این اســت 
که اســتفاده از ژنراتورها می تواند در پیــک مصرف برق به مدیریت 
شبکه برق کمک کند تا فشــار کمتری بهآن وارد شود و امیدواریم 
همه دســتگاه های اجرایی در جهت کمک به شــبکه مدیریت برق 

گام بردارند.

محمد جــواد ظریف وزیر امور خارجه با تاکید 
بر اینکه مســائل امنیت ملی مــا مهم تر از آن 
اســت که بــا بحث های جناحی مــورد توجه 
قرار گیرد، گفت: جمهوری اســلامی و وزارت 
امور خارجه بیشــترین تلاش را برای مقابله با 
حرکت های غربی ها در مورد پولشــویی، انجام 
داده است. ظریف برای پاسخ به سوالات محمد 
جواد ابطحی نماینده خمینی شــهر و مجتبی 
ذوالنــوری نماینده قم در جلســه علنی نوبت 
عصر امروز -یکشنبه- مجلس شورای اسلامی 
حضور یافته بود، در پاســخ به ســوال ابطحی 
درخصــوص اظهارات وزیر امور خارجه در باب 
پولشــویی به میزان ۳۰ هزار میلیارد تومان در 
ایران و انفعال در برابر وقت کشــی سه کشور 
فرانسه، آلمان و انگلســتان، گفت: با توجه به 
اینکه شــورای عالی امنیت ملی تصمیم گرفت 
که جلســه خود را امروز برگزار کند، بنابراین 
من از هیات رئیســه درخواســت کردم  سوال 
از من را به جلســه بعد موکــول کند تا بتوانم 
سر فرصت پاســخ بدهم که با این درخواست 

مخالفت شد.
 وزیــر امور خارجه گفت: بنــده الان به جای 
اینکه به جلســه شورای عالی امنیت ملی بروم 
باید برای هشتمین بار در طول سه ماه گذشته 
در صحن مجلس به ســوال پاسخ دهم و جای 
خوشبختی است که دوستان چنین محبتی را 

به من دارند و ما خدمتشان می رسیم.
ظریف اظهار داشــت: آنچــه اهمیت دارد این 
است که بنده مسئول دفاع از جمهوری اسلامی 
ایران در خارج  هســتم و همه نحوه دفاع بنده 
از کشــور در خارج را مشــاهده کردند. هم در 
تلویزیون پخش می شــود و هم کلیپ های آن 
منتشر می شود و مشخص است که چه کسانی 

بــه خاطر منافــع داخلی ســوالاتی را مطرح 
می کنند؛ فکر می کنم که مســائل امنیت ملی 
ما مهم تر از آن اســت که با بحث های جناحی 

مورد توجه قرار گیرد.
وی افــزود: بیشــترین تلاش را بــرای مقابله 
بــا حرکت هــای غربی ها در مورد پولشــویی، 
جمهوری اســلامی و وزارت امور خارجه انجام 
داده اســت و ما این تلاش ها را ادامه خواهیم 
داد. الان هــم که آخرین اقــدام کمیته اقدام 
مشــترک)اف ای تی اف( در مورد پولشــویی 
علیه ایران صــورت گرفت، تندترین دفاع ها از 

موضع جمهوری اسلامی را بنده کردم.
وزیر امور خارجه خاطرنشان کرد: صحبتی که 
قبلا در مورد پولشــویی کــردم، صحبت بنده 
نبــود بلکه اظهاراتی بود کــه مقامات مختلف 
کشــور مطرح کرده بودند. وظیفه من حمایت 
و دفــاع از جمهوری اســلامی اســت و حتما 
یک مقداری و شــاید عقل داشــته باشم که 
صحبتی نکنم که در خارج مجبور شوم خودم 
از آن دفــاع کنم.  ظریف گفــت: اتهاماتی که 

به جمهوری اســلامی وارد می کنند این است 
که بــه این کنوانســیون ها نمی پیوندد چراکه 
نمی خواهــد با تروریســم و پولشــویی مقابله 
کنــد ولی آنچه من عرض کــردم این بود که 
گروه های فشــاری هستند که آنها منافع مالی 
شخصی دارند. حالا شما می توانید در تلویزیون 
ببینید که در دادگاه ســلطان سکه درخصوص 

روش های پولشویی چه گفتند.
وزیر امور خارجــه افزود: دامن نظام جمهوری 
اســلامی از این حرف ها مبرا است، آنچه بنده 
عرض کردم در جهت حرف هایی اســت که در 
خارج از کشور در حمایت از جمهوری اسلامی 
زده می شــوند و آن این اســت که منافعی که 
باعث می شــود با این حرکت ها مخالفت باشد، 
منافع دارنده پول هســتند و مواردی هســت 
که هزار-هزار میلیارد تومان پولشــویی توسط 
باندهای قاچاق ســکه و ارز رد و بدل می شود 
که امروز در دادگاه های جرایم اقتصادی مورد 

بررسی قرار می گیرد.

ë  باید چهره نفاق آلود آمریکا را به دنیا
معرفی کنیم 

وزیر امور خارجه با اشــاره به اینکه باید راس 
ساعت ســه عصر امروز در جلسه شورای عالی 
امنیت ملی باشــد و کوتاه به سوال پاسخ می 
دهد، گفت:  اگر بنده در جلســه ای در دوحه 
ســخنرانی کردم به خاطر این است که آمریکا 
نباید در دنیا علم مذاکره را در دســت بگیرد؛ 
کشــور قانون شــکن که هیچ کــس در دنیا 
آمادگی ندارد با آن صحبــت کند؛ما باید این 
چهره کریه و نفاق آلود آمریکا را به دنیا معرفی 
کنیم نه اینکــه اجازه دهیم ما را منفعل کرده 
و ادعا کند که ما آماده مذاکره بی قید و شرط 
ایران هستیم  و آن قانون شکن به ما بگوید که 
ایران اهل مذاکره نیســت؛ ایران اهل مذاکره و 
صحبت و گفت و گو اســت اما صحبت باید بر 
اساس مقررات بین المللی باشد. وی ادامه داد:  
آنچه من گفتم کلمــه ای کمتر از مقام معظم 
رهبری نبود که فرمودند آمریکا اگر می خواهد 
مذاکره شــود، باید به برجام بازگردد، بنده از 
خود صحبت نمی کنم، اگر شما انتقادی دارید، 
انتقــاد را به بحثی که مطرح شــده بفرمایید. 
ظریف گفت: بنده مجری سیاســت های نظام 
هســتم، اگر شما می خواهید نوار پخش کنید، 
بفرمایید پخش کنید، آنچه من در آن جلســه 
عرض کــردم و هنوز می گویم این اســت که 
منابــع جدیدی بــرای جلوگیــری از مقابله 
جمهوری اســلامی ایران با پولشویی در کشور 
وجود دارد، ما با خارجی ها کار نداریم، بحث ما 
مقابله نظام جمهوری اسلامی ایران با پولشویی 
اســت. همان که حضرت آقــا فرمودند اگر در 
مقابله در فســاد اقدام کنیــد صدای خیلی ها 
درخواهد آمد، این خیلی ها چه کسانی هستند. 

این را برای کشور و مردم معین کنید.  رئیس 
آنچه  کرد:  دیپلماسی خاطرنشــان  دســتگاه 
خطاب مقام معظم رهبری بود که اگر شما به 
دنبال مقابله با فساد بروید صدای خیلی ها در 
خواهد آمد، چه کســانی هستند، شما به من 
بگوییــد؛ آقای ابطحی شــما فرصت می کنید 
که صحبت کنید امــا من بعد از صحبت های 
شما فرصت پاسخگویی ندارم؛ اگر می خواهید 
به صحبت های صداهــای بیگانه توجه کنید، 
دقــت کنید که از من نقل کردنــد یا از آقای 
حسین شــریعتمداری که به بنده حمله کرده 
بود، ببینید از چه کسی نقل کردند و برای چه 

کسی جشن گرفتند.

ë  اگر پولشویی در کشور نیست سلطان 
سکه را به چه جرمی اعدام کردید

وی ادامه داد: آیا آنها برای من جشــن گرفتند 
که گفتــم نظام جمهــوری اســلامی حامی 
تروریسم نیست؛ یک گروه های فشاری هستند 
که از پولشــویی منافع دارند و هزاران میلیارد 
تومان از پولشــویی منفعــت می برند که اگر 
این نبود نیــاز نبود که قــوه قضاییه و دولت 
۶۰ صفحه آیین نامه برای مبارزه با پولشــویی 
تصویــب کند. مگــر دو هفته گذشــته دولت 
و قــوه قضاییه ۶۰ صفحه آییــن نامه تصویب 
نکرد. ظریــف اضافه کرد:  اگر پولشــویی در 
ایران نیســت و گروه های فاســدی پولشویی 
نمی کنند، سلطان سکه را به چه جرمی اعدام 
کردید. چرا صحبتی کــه در دفاع از جمهوی 
اســلامی صورت گرفته و صحبتی را که در رد 
اتهامات منافقین و بیگانگان علیه نظام مقدس 
جمهوی اسلامی ایراد شــده است به صحبت 

علیه نظام تبدیل کردید.

ظریف:

 وزارت خارجه بیشترین تلاش را برای مقابله با پولشویی انجام داده است
تک خبر

خبر ۴ دستورکار 
روی میز نمایندگان مجلس

سیدامیرحسین قاضی زاده هاشمی عضو هیئت  رئیسه 
مجلس شورای اسلامی گفت: بیانیه گام دوم، انقلاب 
را بــه آرمان بزرگش که ایجاد تمدن نوین اســلامی 
و آمادگی برای طلوع خورشــید ولایت عظما ارواحنا 

فداه است نزدیک خواهد کرد.
انقلاب  سیدامیرحســین قاضی زاده هاشــمی گفت: 
اســلامی ایران شــکل گرفت با آرمان امامش و آن 
اسلام بود و جمهوری اسلامی یعنی مردمی که اراده 
می کنند که اجتماع شان براساس اسلام باشد و امروز 
در چله انقلاب و ســالگرد انقــلاب دوم باید دید که 
برمبنای ارزش های قرآنی چقدر موفق شــده ایم که 
این جامعــه را ایجاد کنیم، تا کجــای راه را رفته  و 
کجا به خطا رفته ایم. وی اظهار داشت: اصل همگانی 
بودن این نظام ارزشــی است، فردا چهلمین سالگرد 
فریاد بلند ملت ایران در نفی پذیرش سلطه جهانی و 

فریاد بلند استقلال ملت ایران است. 
نماینده مردم مشــهد در مجلس افزود: لازم اســت 
مردم در مجموعه این نظام کســب و کار در خوری 
داشــته و در اداره جامعه خود مشارکت مالی داشته 
باشند، امر به معروف و نهی از منکر نشانه مشارکت 
اجتماعی مردم و تعیین تکلیف درســت ها و غلط ها 
برمبنــای ارزش های اســلامی با مردم و به وســیله 
مردم اســت و این به منزله سرمایه اجتماعی ناشی 
از ارزش های دینی در بالاترین رتبه ممکن به شمار 

می  رود.
قاضی زاده هاشــمی اضافــه کــرد: جامعه با شــکل 

آرمانــی اش موفق نخواهد شــد، مگر قبــل از آن، 
قوای اداره کننده کشــور آرمانی شکل گرفته باشد، 
انقلاب کبیر اسلامی ایران در حالی چهلمین سالگرد 
پیروزی خود را پشت سر گذاشت و قدم به دهه پنجم 
حیات خود نهاد که اگر چه دشــمنان مســتکبرش 
گمان های باطلی در سر داشــتند، اما دوستانش در 
سراســر جهان امیدوارانــه آن را در گذر از چالش ها 
و به دســت آوردن پیشرفت های خیره کننده همواره 

سربلند دیده اند.
وی اظهار داشت: در چنین نقطه عطفی رهبر حکیم 

انقلاب اســلامی با صــدور بیانیــه گام دوم انقلاب 
خطاب به ملت ایران و برای ادامه این راه روشــن به 
تبیین دستاوردهای شگرف 4 دهه گذشته پرداخته 
و توصیه های اساســی به منظور جهــاد بزرگ برای 

ساختن ایران اسلامی بزرگ را ارائه کردند. 
عضو هیئت رئیســه مجلس افزود: بیانیــه گام دوم 
انقلاب تجدیــد مطلعی خطاب به ملــت ایران و به 
ویژه جوانان است که به مثابه منشوری برای دومین 
تمدن ســازی  و  مرحله خودســازی، جامعه پردازی 
خواهد بود و فصل جدید زندگی جمهوری اسلامی را 

که به فصل پروانگی می شود تشبیه کرد، رقم خواهد 
زد.  قاضی زاده هاشمی خاطرنشــان کرد: این بیانیه 
گام دوم، انقلاب را به آرمان بزرگش که ایجاد تمدن 
نوین اســلامی و آمادگی برای طلوع خورشید ولایت 
عظما ارواحنا فداه اســت نزدیک خواهد کرد، آنچه 
پیموده ایم و اقتدار امروز اســلام و مســلمین معلوم 
اســت و راه درازی که در پیش داریم روشن، مطابق 
وعده نایــب امام زمان )عج(، خداوند تبارک و تعالی 
اراده کرده اســت ملــت ایران را بــه تمامی اهداف 
آرمانی اش برساند و این از طریق جوان مؤمن انقلابی 
دانا و کاردان به ســرانجام خواهد رســید و چرا باور 
نکنیم، از این پیامبر هزار معجزه و وعده محقق شده 
دیده ایم و یک تخلف نه، به راستی یک رسول چقدر 

باید معجزه بیاورد تا به او ایمان آورد. 
وی تصریح کرد: مشهد با فقر، آسیب های اجتماعی، 
حاشیه نشــینی، مشــکلات جــدی در تأمین آب، 
محیط زیست، رهاسازی فاضلاب و کشاورزی با آن، 
آسیب های فرهنگی و مشکلات عدیده حمل ونقل و 

بافت فرسوده دست و پنجه نرم می کند. 
نماینده مردم مشهد در مجلس در پایان خاطرنشان 
کرد: تلاش های زیادی در این سال ها صورت گرفته 
است و رشد قابل توجهی را در بهبود اوضاع شاهدیم، 
اما باید دانست که مشهدالرضا آبروی ایران و محبین 
اهل بیت )ع( اســت، مشــهد متعلق به همه است و 
همــه ایران در آن زندگی می کننــد، لذا باید به آن 

رسید.

قاضی زاده هاشمی: 

بیانیه گام دوم، انقلاب را به ایجاد تمدن نوین اسلامی نزدیک  می کند

حمایت قانونی 
"پیامک به لیست سیاه" هم به معضل از افشا کنندگان مفاسد اقتصادی مشروط شد

پیامک های تبلیغی اضافه شد

رزمایش آماده به کار مولدهای برق 
اضطراری در سراسر کشور برگزار شد
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ایرانی ها در یک سال "۲۳هزار میلیارد 
تومان" دارو مصرف کردند

دکتر ایرج حریرچــی معاون کل وزارت بهداشــت با بیان اینکه 
ظرفیت  تولید دارو در کشــور ۴برابر ظرفیت مصرف است، گفت: 
در ســال ۹۷  در کشور حدود ۲۳هزار میلیارد تومان دارو مصرف 

شده است! 
حریرچــی در مراســم رونمایــی از فرآورده  های نســل جدید 
پروبیوتیک در  پــارک فناوری پردیس اظهــار کرد: محصولات 
شــرکت   های دانش  بنیان و  فناور ایرانی می  توانند علاوه بر تأمین 
نیازهای داخلی کشور و به عبارت  دیگر، تأمین نیازهای یک درصد 
جمعیت جهان در ایران، به رونق  صادرات و شکوفایی اقتصادی در 

کشور کمک بسزایی کنند. 
وی افزود: بر اساس اعلام سازمان جهانی بهداشت، نظام سلامت 4 
 هدف دارد که شامل افزایش سلامت مردم، محافظت از مردم در 
مقابل  هزینه  ها و مخاطرات مالی بیماری  ها، افزایش رضایتمندی 
و ارتقای  کارایی اســت و تقاضا دارم که تولیدکنندگان در حوزه 

سلامت به این 4  هدف توجه کنند. 
معاون کل وزارت بهداشــت تصریح کرد: در ســال 97 در کشور 
حدود   23 هزار میلیارد تومان دارو مصرف شــده و به عبارتی 17 
درصد از  کل هزینه  های سلامت، مربوط به دارو است اما در حوزه 
توزیع، 61  درصد از داروی مصرفی کشــور از جیب مردم تأمین 

می  شود که باید در  این باره چاره  اندیشی کنیم. 
حریرچی یادآور شد: از کل پرداختی از جیب، 18 درصد مربوط 
به  خدمات بســتری اســت اما دارو و ملزومات مصرفی در بخش 
سرپایی 33  درصد از کل پرداختی از جیب را شامل می  شود که 

حدود 2 برابر  هزینه  های خدمات بستری است. 
وی با اعلام اینکه ظرفیت تولید دارو در کشور در حوزه سلامت، 
4  برابر ظرفیت مصرف اســت، گفت: گاهی می  بینیم که یک نوع 
دارو  توسط چند شرکت داخلی تولید می  شود بنابراین باید بازار 

صادراتی  برای محصولات تولیدی ایرانی را پیدا و تقویت کنیم. 

درماندگی ارتباطی، مهمترین عامل 
اختلافات خانوادگی وطلاق های  عاطفی

یک رفتارشــناس گفت: درماندگی ارتباطــی، مهمترین عامل 
اختلافــات  خانوادگی و طلاق های عاطفــی در بین زوج های 
جوان اســت. طاهره عزیزپور با بیان این مطلب اظهار داشــت: 
برخلاف تصور  بســیاری از افراد که تصور می کنند بیشــترین 
عامل اختلافات در زندگی  زناشویی دلایل اقتصادی و معیشتی 
دارد ولی مشــاهدات میدانی و  مراجعات زوجین به روانشناسان 
نشان می دهد که ریشه و اســاس  اختلافات به خاطر نداشتن 

مهارت های ارتباطی و درماندگی در این  حوزه رفتاری است. 
وی تصریح کرد: ارتباط موثر، تســلط کلامــی، اعتماد بنفس، 
کنترل  خشــم، ارتبــاط غیر کلامی و زبان بــدن، مهارت های 
شــنیدن و دریافت پیام  و همچنین تحلیل پیــام های پنهان 
در کلام تنها بخشــی از مهارت هایی  است که زوجین به دلیل 
ناآشنایی با آنها در تعامل با شریک زندگی خود  دچار درماندگی 
ارتباطی می شوند. این مشــاور روانشناس ادامه داد: افرادی که 
در روابط خود دچار  درماندگی ارتباطی هستند اغلب مشکلات 
مشــترکی دارند آنها همواره در  گرفتــن حداقل حق و حقوق 
زندگی خود ناتوان هســتند و گوشه نشینی،  انزوا و در مواردی 

افسردگی بخشی از چالش های آنهاست. 
وی با بیان اینکه درماندگــی ارتباطی باعث کاهش علاقه بین 
زوجین می  شــود افزود: کسانی که بدون شناخت خود و طرف 
مقابل، دیگری را با  احســاس کور کورانه دوســت دارد پس از 
ازدواج به دلیل نداشــتن ارتباط  موثر، راهشان از یکدیگر جدا 
می شــود و این احساس تبدیل به بی  تفاوتی نسبت به یکدیگر 
و حتــی تنفر می شــود، درحالی که ممکن اســت  هر کدام از 
طرفین، افراد خوبی باشــند ولی در کنــار یکدیگر نمی توانند 
 تیم قوی و خانواده ای ریشــه دار را تشکیل دهند که همه اینها 
به دلیل  ضعف در برقراری ارتباط اســت. عزیزپور گفت: درحال 
حاضــر خانواده ها به جای تمرکز بیش از اندازه  و وسواســی به 
موضوعات اقتصادی و کســب درآمد بیشتر باید درصدد  گفت و 
گو در خانواده و ارتباط اجتماعی موثر در جامعه  باشند چراکه 
 رفع مشــکلات و کاهــش تنش و هیجانات منفــی تنها عامل 
اقتصادی ندارد  بلکه ریشه اختلافات در گفتمان زوجین نهفته 
است. این رفتار شناس ابراز کرد: رضایت خانواده با نوع ارتباطات 
اعضا  مرتبط اســت؛ حمایت، مذاکره، برداشت مثبت، برقراری 
ارتباط متناســب  با نیازها و نشان دادن درک اعضای خانواده از 
یکدیگر تنها تعدادی از  رفتارهای ارتباطی است که برای ایجاد 

یک خانواده سالم و خوشحال،  لازم است. 

سازمان جهانی بهداشت ) WHO ( در گزارش جدید 
خود بر ضــرورت  افزایش تلاش ها به منظور مقابله با 
برخی از عوامل اصلی مرگ ومیر  در شهرها تاکید کرد. 

در دستورالعمل جدید ســازمان جهانی بهداشت به 
رهنمودهایی اشاره شده  که مقامات شهری می توانند 
با بکارگیــری آن ها با عوامل اصلی مــرگ و  میر در 

شهرها مقابله کنند و آنها را کاهش دهند. 

هر ســاله در سراســر جهان ۴۱ میلیون نفر قربانی 
بیماری های غیر واگیر  از قبیل بیماری قلبی، ســکته 
مغزی، سرطان و دیابت می شوند و سوانح  جاده ای نیز 

عامل مرگ ۱.۳۵ میلیون نفر است. 
 »تــدروس آدهانوم قبریســوس«، دبیرکل ســازمان 
جهانــی بهداشــت در این  باره متذکر شــد: بیش از 
نیمی از مردم جهان در شــهرها سکونت دارند و  این 
رقم همچنان در حال افزایش اســت. مقامات شهری 
تصمیماتی  می گیرند که بر سلامت میلیاردها انسان 
تاثیر دارد و بنابراین برای  رونق و پیشرفت شهرها لازم 
است تمامی افراد به خدماتی دسترسی  داشته باشند 

تا وضعیت سلامت آنان را بهبود بخشد. 
در این گزارش بر بخش های کلیدی تاکید شــده که 
مقامات شهری  می توانند با توجه و رسیدگی به آنها با 

عوامل اصلی بیماری های غیر  واگیر از جمله دخانیات، 
آلودگی هوا، رژیم غذایی نامناسب و عدم  تحرک کافی 

مقابله کرده و ایمنی جاده ها را نیز بهبود دهند. 
به گفته ســفیر جهانــی بیماری های غیــر واگیر و 
مصدومیت های ســازمان  جهانی بهداشــت با تکرار 
موثرترین اقدامات در ســطح جهانــی می توان  جان 

میلیون ها انسان را نجات داد. 

بــه گزارش ســایت اطلاع رســانی ســازمان جهانی 
بهداشــت، در میان ۱۹  مطالعه کــه ۱۵ مورد آن در 
کشــورهای در حال توسعه انجام گرفته  مشخص شد 
۸۵ درصد موارد مرگ و میر زودهنگام افراد بزرگسال 
بر  اثــر بیماری های غیر واگیر و بیش از ۹۰ درصد به 

دلیل سوانح جاده ای  بوده  است. 

اجتماعی

ســعید نمکی وزیر بهداشــت 
اقتصادی  قابلیت های  با  گفت: 
کشور به  خصوص در سال هایی 
که در سازمان برنامه و بودجه 
فعالیت می کردم  آشنایی دارم، 
مغفول  اصلی  رکن  بگویم  باید 
مانــده در ســاختار اقتصــاد 
 ســلامت، نظام بانکی کشــور 

است. 
نمکی در جلســه مشــترک با 
مدیران و نماینــدگان بانک ها 
اعتباری  مالی  و  و موسســات 
دولتــی و خصوصــی دربــاره 
توســعه تعاملات و راهکارهای 
وزارت  مشــترک   همــکاری 
بهداشــت و بانک هــا افــزود: 
در  نظام  سلامت  دستاوردهای 
سال های بعداز پیروزی انقلاب، 
بــا قیمت هــای بســیار ارزان 
و  بهینــه حاصل شــد.  ما در 
شرایطی کودکان را با کمترین 
هزینه ها  واکســینه کرده و با 
کمک هــای داخلی و خارجی 
های  ازرشمندی  شــاخص  به 
دست پیدا کردیم،  اما در حال 
حاضــر وارد مرحله جدیدی از 
 مسائل نظام سلامت شده ایم. 
ایــن مرحله جدید با شــرایط 
قبلــی متفاوت  اســت.  روزی 
کودکان مان را بــا هزینه کرد 
۶ دلار علیــه ۶ بیماری  مهلک 
مســری قابــل پیشــگیری با 
واکسن، ایمن می کردیم،  اما 
امروز  گرفتار معضلاتی همانند 
حوادث  غیرواگیر،  بیماری های 
جــاده ای و  مســائل زیســت 
محیطی هســتیم کــه وزارت 
بهداشــت کمترین تاثیر را در 
 پیشــگیری و درمان آنها دارد. 
این مساله از یک سو مشارکت 
بین بخشی  عظیمی را طلبیده 
و از ســوی دیگــر هزینه های 
زیــادی روی دســتمان مــی 

 گذارد. 
وزیر بهداشت ادامه داد: سالانه 
۳۸۰ هزار مرگ اتفاق می افتد 
کــه از  این تعــداد، ۳۱۳ هزار 
مــرگ به علت بیمــاری های 
حدود   ۱۰۰  اســت.  غیرواگیر 

هزار مــورد از این مرگ ها به 
علت پرفشاری خون و عوارض 

 ناشی از آن اتفاق می افتد.   
ë  کاستی های اقتصاد

سلامت ناشی از مشکلات 
مدیریتی است

داشت:  اظهار  بهداشــت  وزیر 
مشکلات اقتصاد مملکت خارج 
از حیطه  اقتصاد بوده و ناشــی 
از کاستی های درون این حوزه 
نیست، بلکه ناشی  از مشکلات 
اســت.  مدیریتی  و  سیاســی 
کاســتی های اقتصاد سلامت 
هم  ناشی از مشکلات مدیریتی 
در مملکت اســت. برای مثال 
در حال حاضــر   ۵ هزار تخت 
بیمارســتانی با ضریب اشغال 
زیر ۲۰ درصد در کشور  داریم، 
یعنــی در زمینه نیازســنجی 
مشکل داشــتیم و تخت های 
بیمارســتانی  با فشــار برخی 
مســئولان در برخی شهرها و 
مناطق اضافه شــده است که 
 مقرون بــه صرفه و اقتصادی و 
حتی هزینه اثربخش نیســت. 
یعنــی به جای  اینکه با اولویت 
و محوریت پیشگیری، سرمایه 
گذاری کنیم، در مقوله  درمان 
ســرمایه گذاری کرده ایم و به 
جای اینکه درمان ســرپایی را 
درمان  بیشــتر  دهیم،   توسعه 

بستری را رونق بخشیدیم. 
وی افــزود: در این دوره، تقدم 

پیشــگیری بر درمان و درمان 
ســرپایی بر  درمان بستری را 
جــزو اولویت های خــود قرار 
دادیم. در این راستا نیز  تصمیم 
گرفتیــم بخــش خصوصی را 
بیشــتر درگیــر کــرده و اگر 
را درگیر  بانکی  بخواهیم  نظام 
کنیــم، بنا نداریم فشــارهای 
اقتصــاد ســلامت را در  نظام 
بانکی توزیع کرده و با زورگویی 
به بانک ها مشکلاتمان را حل 
 کنیم.  نظام بانکــی به عنوان 
بنگاه اقتصادی، باید کار برایش 
مقرون به  صرفه تمام شــده و 
دوم اینکه نظام بانکی احساس 
کند که در این راستا،  کار خیر 
و عام المنفعه ای نیز انجام می 

دهد. 
نمکــی ادامــه داد: بســیاری 
از بانــک های جهان با ســود 
سالیانه شــان  کارهای خیریه 
نیز انجام می دهند. ســرمایه 
گذاری بــرای بانــک باید دو 
 جنبه داشته باشد، یکی اینکه 
بدانند پولــی که به میدان می 
آورد، ســودآور  خواهــد بود و 
دوم اینکــه در جنبه های عام 
ما  و  المنفعه همــکاری کنند 
نیــز  در مورد این دو جنبه می 
توانیــم با یکدیگر تبادل نظر و 

همراهی کنیم. 
ë  همکاری با بانک ها در

حوزه پیشگیری

وزیر بهداشــت بیان کرد: برای 
بخش  در  مشــترک  همکاری 
بهداشت می  توانیم از ظرفیت 
تبصره هــای قانون بودجه ۹۹ 
و در بخش  اســتفاده کنیــم 
کنیم.   کار  بیشــتر   پیشگیری 
در حــال راه اندازی ۴۰۰ خانه 
بهداشت ســیار  عشایری برای 
یک میلیــون و ۲۰۰ هزار نفر 
عشــایر کوچ روی مملکت  که 
از هیچ امکانی برخوردار نبودند 
هستیم و بانک ها در این زمینه 
می  توانند به عنــوان نوعی از 
مشــارکت  PPP   یــا از باب 
صحنه  اجتماعی  به  مسئولیت 

بیایند. 
بانک  افــزود: همچنین  نمکی 
ها می توانند در پیشبرد طرح 
های ملی  همچون پویش ملی 
کنترل فشار خون نیز همکاری 
کننــد. در طــرح اخیر  پویش 
ملی فشــار خون، افزون بر ۳۰ 
میلیون نفر مورد سنجش قرار 
 گرفتــه و ۲ میلیــون و ۷۰۰ 
هزار نفر مورد جدید شناسایی 
شــدند. می توان  در این راستا 
با همکاری بانک ها بســته ای 
تعریف کرد که با ایجاد  پویش، 
از چه تعداد مورد پیشــگیری 
شــده و این مــوارد در آینده 
نظام  برای  میزان  هزینــه  چه 
سلامت داشته اند.  در واقع ما 
با مشارکت نظام  بانکی، هزینه 

آینده  نظام ســلامت در  های 
را کاهش خواهیــم داد. یعنی 
انجام  گذاری مشترک   سرمایه 
دهیم و نوع خدمــت را کمّی 
کنیم، در این  راســتا می توان 
ضلع ســوم ماننــد بیمه های 

مکمل را نیز وارد کرد. 
پروژه های ناتمام حوزه درمان

بعد  در  گفت:  بهداشــت  وزیر 
پروژه  زیــادی  تعــداد  درمان 
نیمه تمــام داریم؛  نظام بانکی 
می تواند در این مورد بررسی 
و بــا ما همکاری کنــد. ما نیز 
 کمک کــرده و ضریــب کای 
جدید برای این گونه ســرمایه 
گذاری های  مشــترک تعریف 
می کنیم.  یعنــی بانک ها به 
عنوان سرمایه گذاری در  بخش 
درمان مداخلــه کنند یا اینکه 
بانک ها پروژه های جدیدی که 
می  تواند به رشــد گردشگری 
ســلامت در کشور کمک کند، 
پیشنهاد دهند و  با همکاری و 

مشارکت آن را پیش ببریم. 
ë  می توانیم قطب صادرات

دارو در منطقه باشیم
وی اظهار داشــت: در صنعت 
رویه  بی  واردات  جلــوی  دارو 
را گرفتــه  ایم.  کشــور ما این 
قابلیــت را دارد که صفر تا صد 
اغلب مواد اولیه  دارویی را تولید 
زیرساخت های آن  کند، فقط 
باید فراهم شود. در  کشوری که 
صنعت پتروشیمی وجود دارد، 
نباید ساخت بســیاری از مواد 
 اولیه دارویی با واســطه انجام 
شــود. می توانیــم حتی برای 
عنوان  به  کشــورهای  منطقه 
قطب صادرات دارو عمل کنیم. 

نمکی افزود: در توســعه مراکز 
آموزشی نیز بانک ها می توانند 
 همکاری کننــد. این همکاری 
می توانــد در بخش پژوهش، 
توسعه شرکت  رشد های دانش 
بنیان، مسائل رفاهی و ساخت 
دانشــجویی  نیز  خوابگاه های 
نمود پیدا کند. در این راســتا 
می توان از تبصره های بودجه 

۹۹ نیز  بهره گرفت. 

همه تصور می کنند مســأله را می توان یک 
بُعدی نگریست و با راه حل  ساده ای از همان 
بُعد، حــل کرد و اینگونه می شــود که یک 
طرف میز با  نگاهــی حق به جانب با چماق 
کلیدواژه »عدالت آموزشی« بر سر آن  طرف 
میــز می کوبد و طــرف دیگر بــا کلید واژه 
»کیفیت نامطلوب  آمــوزش و عوارض آن« 

طرف دیگر میز را متهم می کند. 
اردوان مجیدی پژوهشــگر و فعال تعلیم و 
تربیت در یادداشتی نوشــت:  مصوبه مبهم 
اخیر مجلس در مورد حذف تنوع مدارس و 
حاشیه های  فراوان برنامه هفته گذشته زاویه 
در شبکه چهار را می توان یک خلط  مبحث 

دانست. 
چند طــرف اظهار نظــر کننــده، هر یک 
اســتدلالاتی را بیان می کننــد که در  ظاهر 
موجه و منطقی اســت اما ایــن حرف های 
به ظاهر منطقــی، رو در  روی یکدیگر قرار 
گرفته است؛ مشکل از آن ناشی می شود که 
 می خواهیم یک مسأله پیچیده را ساده نشان 

داده و با راه حلی ساده آن را  حل کنیم.  

اجازه دهید کمی ابعاد مســأله را مرحله به 

مرحله بــاز کنیم؛ نظام آمــوزش  و پرورش 
رسمی، چند ســازوکار معیوب را به عنوان 
پیــش فــرض  لاتغییــر در نظــر گرفته و 
سال هاســت که بر اســاس آن جلو می رود؛ 
راه  انداختــن یک آموزش ماشــینی که در 
آن کتاب های درســی یکســان با  طراحی و 

تدوین یکسان بدون توجه به خصوصیات و 
تفاوت های فردی  و استعدادهای شاگردان و 

شرایط محیطی در همه جا اعمال می شود. 
الگــوی ارزیابی کورکورانه و محدود شــدن 
در اهداف آموزشــی قابل  ســنجش در این 
الگــوی ارزیابی، موفــق و ناموفق خواندن و 

کم استعداد و  پر استعداد شمردن شاگردان 
مختلــف بر اســاس ایــن الگــوی ارزیابی 
 کورکورانه، و انگ زدن به آنها بر این اساس، 
آزمون های بــا جواب هــای  از پیش تعیین 
شــده، همگرا و درمانده شدن سازوکارهای 
آموزشی در  مقابل تفکر واگرا، و حاکم شدن 
روش سخنرانی معلم، کتاب درسی،  مشق و 
آزمون، یک گردونه حفــظ محور کور را در 
نظام آموزشــی ایجاد  کرده است. گردونه ای 
که همه در آن چشــم و گوش بســته و بی 

اختیار  حرکت می کنند. 
بروز عوارض ایــن گردونه معیــوب، باعث 
می شود که همه ما )از  شــاگردان گرفته تا 
والدین، معلمان و متولیان( احساس ناخوش 
آیندی  نسبت به این فرایند پیدا کنیم. برای 
حل این مشکل به مرور زمان دست  به دامان 
سازوکارهایی نظیر سرند کردن شاگردان، و 
تعریف مدارس  خاص از نمونه مردمی گرفته 
تا تیزهوشــان، هیأت امنایی، غیر انتفاعی  و 

امثال آن می شویم. 
ایجاد این مدارس هم نه تنها مشکلات اصلی 
را حــل نمی کند، بلکه  عوارض و مشــکلات 
خاص خــود را هم ایجاد می کنــد. آنوقت 

عده ای حل  مشــکل را در برچیدن این تنوع 
مدارس می دانند و تصــور می کنند که اگر 
 همه مدارس یک جور باشــد، مشــکل حل 
می شــود؛ عده ای هم می گویند که  حالا که 
مدارس دولتی دچار مشــکل است، مدارس 

غیر دولتی برای حل  مشکل ضروری است. 
عده ای تصور می کنند که جدا سازی کودکان 
بــا طبقات و خصوصیــات  مختلف منجر به 
عدم عدالت می شود و عده دیگری می گویند 
که جدا  ســازی برای اینکه نیازهای متفاوت 
ایــن خانواده هــا و شــاگردان و  تفاوت های 
اســتعدادها و فرهنگ آنها را پاســخ دهیم، 

ضروری و اجتناب  ناپذیر است. 
مســأله در اینجاســت که در این بحث بی 
ســرانجام، همه تصور می کنند  مسأله را می 
توان یک بعدی نگریست و با راه حل ساده ای 
از همــان  بعــد، آن را حل کــرد و اینگونه 
می شــود که یک طرف میز با نگاهی حق  به 
جانب با چماق کلیدواژه »عدالت آموزشی« 
بر ســر آن طرف میز  می کوبد و طرف دیگر 
با کلیــد واژه »کیفیت نامطلــوب آموزش 
و  عــوارض آن« طــرف دیگر میــز را متهم 
می کند، طرف دیگر میز هم از   »مشــکلات 
جدا سازی« سخن گفته و ضرورت بر چیدن 
آن را علم  می کند. اما مســأله آن اســت که 
فاجعه پیچیده تر از قابلیت فهم در یک  نگاه 

یک بعدی است. 

موانع فرهنگی دسترسی زنان 
به خدمات بهداشتی

لیلا فلاحتی مدیر گــروه مطالعات زنان و پژوهشــکده مطالعات 
فرهنگی و  اجتماعی وزارت علوم با بیان اینکه در جامعه شــناختی 
جنســیت ثابت شــده  برخی زنان تغییرات مرتبط با سلامت خود 
را جدی نمی گیرند، گفــت:  موانع فرهنگی موجود در برخی نقاط 
جغرافیایی کشور موجب شده تا  زنان زمانی متقاضی دسترسی به 
خدمات بهداشــتی و درمانی باشند که  دچار بیماری شده باشند، 
در این زمان عملا فرآیند پیشگیری از بیماری  بی نتیجه باقی مانده 
و سطحی از بیماری های مزمن در مناطق حاشیه ای  فراتر می رود. 

فلاحتــی بیان کرد: بــرای متمرکز کردن توجه زنــان به موضوع 
ســلامت   باید آگاهی زنان را ارتقاء داد. به طور کلی برای بررســی 
میزان توجه  زنان بر سلامت شــان، نیازمنــد نوعی مطالعه روندی 
هســتیم. با این وجود  آمارهای ثانویه موجــود )مرکز آمار ایران و 
مرکز بهداشت( که تا  حدودی بیانگر میزان توجه و اهمیت زنان بر 
سلامت شان است نشان  می دهد که جمهوری اسلامی ایران موفق 
به کسب دستاوردهای جدی و  قابل اعتنایی در زمینه بهداشت به 

ویژه بهداشت باروری شده است. 
وی افــزود: به طور مثــال بیماری های دوران بارداری و مســائل 
زایمان  از بحران های حوزه ســلامت زنان در سطح جهان به شمار 
می رود.  اگرچه ایران در برخی سیاســت های کلی نتوانسته  است 
موفقیت های  چشــم گیری به دســت آورد، اما در زمینه بهداشت 

باروری دسترسی های  بسیار خوبی فراهم کرده ایم. 
ایران جزء ۹ کشور موفق در زمینه مبارزه با مرگ و میر مادران

فلاحتی با بیان اینکه براســاس آمارهای سازمان جهانی بهداشت 
ایران در  زمینه مبارزه با مرگ و میر مادران باردار جزء ۹ کشــور 
موفق جهان  محســوب می شــود، گفت: پژوهش ها نشان می دهد 
که کشــورهای یونان،  ایرلند، ســوئد، اســپانیا و بلژیک در زمینه 
مبارزه با مرگ و میر مادران  جزء کشورهای موفق هستند و ایران 
نیز به دلیــل کاهش میزان مرگ و  میر مــادران در زمان زایمان 
موفقیت هایی دارد، این درحالیســت که ایــن  خطر همچنان در 

کشورهای فقیر پابرجاست.  
میزان مرگ و میر نوزادان در ایران از حد میانگین کمتر است

وی با اشاره به اینکه در سطح جهانی از هر ۱۰۰ هزار تولد به طور 
 میانگین ۷۵ تولد منجر به مرگ می شــود، تصریح کرد: براســاس 
 آمارهای ســازمان جهانی بهداشت، از هر ۱۰۰ هزار تولد در ایران 
 حدود ۴۵ تولد منجر به مرگ می شــود و این یعنی ایران اقدامات 
جدی  در زمینه سلامت تولد نوزادان نیز داشته است. همچنین از 
هر ۱۰۰  هزار تولد در کشــور نیجریه حدود ۸۱۴ تولد، ۷۸۹ تولد 
در سودان  جنوبی و ۷۳۹ تولد در سومالی منجر به مرگ می شود. 

سرطان های شایع در زنان
مدیرکل امــور بین الملل معاونــت امور زنان و خانواده ریاســت 
جمهوری،  ادامه داد: دسترسی مردم به بیمه های سلامت، فرصتی 
را بــرای  دهک های اول و دوم جامعه فراهم کرده اســت تا آنها از 
طریق بیمه های  ســلامت و بیمه های فراگیر، از خدمات ســلامت 
بهره مند شــوند البته هنوز  زنان ایرانی با مشکلاتی درمانی مواجه 
هســتند، سرطان سینه و سرطان  دهانه رحم از سرطان های شایع 
زنان به شــمار می رود که تشــخیص آن  از طریق پایش های اولیه 
امکان پذیر اســت، اما آیا زنان به ســلامت خــود و  انجام به موقع 
پایش ها توجه دارند؟ به جرات می توان گفت که امکانات  بهداشتی 
امروزه در بیمارســتان ها و سیستم های دولتی فراهم است اما این 
 زنان هســتند که باید به عنوان عامل حرکــت کرده و از خدمات 

 بهره برداری کنند. 
وی ادامه داد: در برخی کشورهای دنیا انجام پایش و رصد وضعیت 
 ســلامت زنان اجباری اســت، یعنی انجام پایش وضعیت سلامت 
بــرای  زنانی مانند کارمندان که در دســترس دولــت قرار دارند 
اجباری خوانده  می شــود اما برخی کشــورهای دیگر مانند ایران 
پایش ســلامت زنان را  اختیاری می داند، یعنی امکانات در بخش 
خصوصی و دولت فراهم اســت  اما زنان باید خود به چکاپ  سالیانه 

توجه داشته باشند. 

رکن اصلی مغفول مانده در اقتصاد سلامت، نظام بانکی کشور است
خبرخبر

تاکید سازمان جهانی بهداشت برای مقابله با 
عوامل اصلی مرگ ومیر در  جهان

بازهم ساده انگاری در مشکلات نظام تعلیم و تربیت

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای خالد فتاحی دارای شناسنامه شماره 2119 به شرح دادخواست به کلاسه 980545/98 ش5/ح از این 
دادگاه درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان عثمان فتاحی به شناسنامه 
4404 مهاباد در تاریخ 98/6/27 اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه آن مرحوم منحصر است به 

دو پسر، چهار دختر و یک زوجه 
1-  زینب لله فرزند قادر دارای شماره شناسنامه   957 زوجه متوفی

2- حمزه فتاحی فرزند عثمان دارای شماره شناسنامه 96 پسر متوفی
3- خالد فتاحی فرزند عثمان دارای شماره شناسنامه 2119 پسر متوفی

4- زبیده فتاحی فرزند عثمان دارای شماره شناسنامه 1900 دختر متوفی
5- فریده فتاحی فرزند عثمان دارای شماره شناسنامه 2118 دختر متوفی
6- فرحناز فتاحی فرزند عثمان دارای شماره شناسنامه 5666 دختر متوفی

7- فریبا فتاحی فرزند عثمان دارای شماره شناسنامه 154 دختر متوفی
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک مرتبه آگهی می نماید تا هر کسی اعتراض 
دارد و یا وصیت نامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف سه ماه به دادگاه تقدیم دارد 

والاگواهی صادر خواهد شد.
ایوبی - رئیس شعبه پنجم شورای حل اختلاف مهاباد

مفقودی
وانت  خودرو  سبز  برگ  و  مالکیت  شناسنامه 
پلاک  شماره  به  مدل 1385  پیکان 1600  شخصی 
186ب21ایران .72 به شماره موتور 11285014220 
از  و  گردیده  مفقود   12182817 شاسی  شماره  به 

درجه اعتبار ساقط می باشد.
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بازهم فیش های حقوقی شفاف نشد
با وجــود این که حدود یک ماه و نیم از مهلت تعیین شــده برای 
ورود  تمامی دستگاه ها به ســامانه حقوق و مزایا و اعلام اطلاعات 
حقوقی  کارکنان شان گذشته، هنوز هیچ خبری در رابطه با عملکرد 
دســتگاه ها و  گزارش ســازمان اداری و استخدامی به هیات دولت 
نیســت. بعد از آنکه برخــی دســتگاه ها در ورود اطلاعات حقوقی 
کارکنان به  سامانه حقوق و مزایا کم کاری کرده و طبق قانون پیش 
نرفتند، در نهایت  در مردادماه بود که هیات دولت چند مورد را در 
این رابطه تکلیف کرد  که در اهم آن تمامی دستگاه های مورد اشاره 
در قانون موظف شدند تا  پایان شهریورماه برای بارگذاری اطلاعات 
حقوقی ورود کنند. از ســویی  سازمان اداری و استخدامی مسئول 
شد تا پیگیر این موضوع باشد و  جلساتی را با دستگاه ها برگزار کند 
و در نهایت بعد از مهلت تعیین شــده  گزارشــی را به هیات دولت 
ارائه دهد. با این حال، شهریورماه و مهر به پایان رسید و حقوق های 
این دو ماه  پرداخت شــد ولی هیچ گونه گزارشی از سوی سازمان 
اداری و اســتخدامی  یــا هیات دولت در این رابطه اعلام نشــده و 
پیگیری های ایسنا برای  بررســی آخرین وضعیت سامانه حقوق و 
مزایا نیز بی پاســخ مانده است. طبق ماده )۲۹( قانون برنامه ششم 
توسعه مقامات، رؤسا، مدیران تمام  دستگاه های اجرایی شامل قوای 
سه گانه جمهوری اسلامی اعم از  وزارتخانه ها، سازمان ها و مؤسسات 
و دانشگاه ها، شــرکت های دولتی،  مؤسســات انتفاعی وابسته به 
دولــت، بانک ها و مؤسســات اعتباری دولتی،  شــرکت های بیمه 
دولتی، مؤسسات و نهادهای عمومی غیر دولتی،  مؤسسات عمومی، 
بنیادها و نهادهای انقلاب اســلامی، مجلس، شورای  نگهبان قانون 
اساسی، بنیادها و موسساتی که زیر نظر ولی فقیه اداره  می شوند و 
همچنین دســتگاه ها و واحدهایی که شمول قانون بر آنها  مستلزم 
ذکر یا تصریح نام است اعم از اینکه قانون خاص خود را داشته  یا از 
قوانین و مقررات آن تبعیت می کنند نظیر وزارت جهاد کشاورزی، 
 شــرکت ملی نفت، شرکت ملی گاز، ســازمان گسترش و نوسازی 
صنایع  ایران، بانک مرکزی، ســازمان بنادر و کشــتیرانی، سازمان 
توسعه و  نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران، صدا و سیما، ستاد 
اجرایی و  قرارگاه های ســازندگی و اشخاص حقوقی وابسته به آنها، 
اشخاص و  دستگاه هایی هستند که باید اطلاعات حقوق و دستمزد 
خود را در این  ســامانه ثبت کنند؛ به نحوی کــه میزان ناخالص 
پرداختی به هر یک از  افراد مشخص باشد و امکان دسترسی برای 
نهادهای نظارتی و عمومی  مردم فراهم شود. براین اساس، از اواخر 
سال ۱۳۹۶ سازمان اداری و اســتخدامی  راه اندازی سامانه حقوق 
و مزایا را در دســتور کار قرار داد و از اوایل  ســال گذشته سامانه 
آماده بارگذاری اطلاعات دســتگاه های اجرایی بود،  اما با گذر زمان 
دستگاه های مربوط به قوه مجریه و قوه مقننه ورود  کردند و هرچند 
که در این دو مورد هم تمامی دستگاه ها اطلاعات خود  را بارگذاری 
نکــرده بودند، ولی در این بین و به گفته رییس ســازمان  اداری و 
استخدامی، قوه قضاییه و برخی دستگاه های دیگر هیچ اقدامی  برای 
بارگذاری اطلاعات نکردند. از این رو ماجرا به این سمت پیش رفت 
که هیات دولت تکمیل اطلاعات  در ســامانه حقوق و مزایا را طی 
مهلتی تکلیف کرد و باید منتظر  گزارش سازمان اداری و استخدامی 
و شــفاف شدن وضعیت سامانه  حقوق و مزایا و البته اقدام شفافی 

در این رابطه بود. 

آن طــور که دبیر شــورای عالــی مناطق 
آزاد می گوید "برخی مســائل ارزی  از اهم 
گره های ترخیص خودرهای دپو شــده به 
شــمار می رود، اما  رایزنی هایی در رابطه با 
ترخیص خودروهایــی که قبل از مقررات 
جدید  وارد شــده و مشــکلی از این نظر 
ندارنــد، در حال انجام اســت اما در مورد 
 خودروهایــی که بعــد از محدودیت های 
ارزی و ثبت سفارش وارد شده و  ممنوعیت 
دارند، وضعیت متفاوت است، چراکه اساسا 

ورود آنها به  کشور ممنوع خواهد بود". 
این که خودروهای  دربــاره  بانک  مرتضی 
دپو شــده در مناطق آزاد و ویژه  اقتصادی 
مدت هاســت کــه درگیر حواشــی بوده 
و آیــا در این رابطه از  ســوی مناطق آزاد 
مشــکلی وجود دارد؟ اینگونه توضیح داد 
که در مجموع  کالاهــا یا خودروهای وارد 
شده به مناطق آزاد یک نوع دپوی کالا به 
 شــمار می روند و این کالاها بعد از این که 
وارد می شوند با انجام مقررات  گمرکی به 
تدریج از مناطق خارج و به سرزمین اصلی 

می رود که این  هیچ ایراد قانونی نداشته و 
تنها از مسیر این مناطق چه خودرو و چه 

هر  کالای دیگر مورد نیازی وارد می شود. 
بــه گفته وی، در مــورد خودروها و البته 
برخی اقــلام کالایــی دیگر دپو  شــده، 
محدودیت هایی در رابطه با زمان ورود آنها 
قبــل از مقررات  مربوط به ثبت ســفارش 
یا شــرایط ارزی و بعــد از آن وجود دارد؛ 
به  طــوری که برخــی از ایــن خودروها 
براســاس مقررات و رویه های داخلی  وارد 

و دپو شــدند، اما برخی دیگر به شــرایط 
جدیــد برخورد کردند که  مربوط به تغییر 
سیاست های ارزی و محدودیت های ثبت 
ســفارش اســت.  در این حالت تعارضی 
بیــن  بخشــی از کالاهایــی کــه قبل از 
محدودیت های  ثبت سفارش و ارزی وارد 
شــدند و آنهایی که بعــد از این مقررات 
بودند،  ایجاد شــد که برای سرمایه گذاران 

تا حدی مشکل ساز شده است. 
شــرایط ارزی و ثبت سفارش در ترخیص 

خودروهای دپو شده
دبیر شــورای عالی مناطق آزاد با اشاره به 
حدود ۱۳ هزار خودروی دپو  شــده ای که 
بخشــی از آن تحویل و بخشــی دیگر در 
مناطق در گمــرکات  باقی مانده اند، گفت: 
تعدادی از ایــن خودروها که بعد از  وضع 
مقررات  جدید بنا به شــرایط خاص کشور 
و محدودیت هــای ثبت ســفارش و ارزی 
 موجود وارد شــده اند به نظر می رسد که 
باید تعیین تکلیف شوند چون  اساسا ورود 

آنها به کشور مردود و ممنوع است.  
خودروهــای دپو شــده حــدود ۱۳ هزار 
دســتگاه بودند که از حدود دو سال  پیش 
به دلایل مختلف از جمله تغییر شــرایط 
ارزی و اعمــال  محدودیت هایــی در ثبت 
ســفارش در گمرکات، مناطق آزاد و بنادر 
باقــی  ماندند تا این که از نیمه دوم ســال 
گذشــته و طی مصوبه هیــات دولت قرار 
 بــر ترخیص خودروها با انجام تشــریفات 
گمرکی شد، براین اســاس حدود   ۷۰۰۰ 
دستگاه ترخیص شدند اما ۱۱۰۰ دستگاه 
دیگر که پروانه گمرکی  نیز دریافت کرده 
بودند به دلیل پایان مهلت و انجام ســایر 

تشریفات از  ترخیص بازماندند. 

افروز بهرامــی مدیرعامل صنــدوق ضمانت صادرات 
ایران با اشاره به  وجود ۱۰ هزار صادرکننده رسمی در 
کشور گفت: ۹۰ درصد کل  صادرات ایران توسط ۴۰۰ 
شرکت انجام می شود که سالانه صادراتی  بیش از ۱۰ 

میلیون دلار دارند. 
بهرامی با اشــاره به تعداد شــرکت های صادرکننده 
رسمی در کشــور  اظهار کرد: در حال حاضر 10 هزار 
صادرکننده رسمی در کشــورمان  ثبت شده است اما 
نکته قابل توجه آنجا است که از میان این تعداد، تنها 
 یک شــرکت در ایران وجود دارد که سالانه صادراتی 

بیش از یک  میلیارد دلار دارد. 

مدیرعامل صندوق ضمانــت صادرات ایران ادامه داد: 
همچنیــن تعداد  صادرکنندگانی که ســالانه بیش از 
100 میلیون دلار صادرات دارند، 80  شــرکت اســت 
و 400 شــرکت در ایــران وجود دارنــد که صادرات 

 سالانه ای بیش از 10 میلیون دلار دارند. 
وی خاطرنشان کرد: 90 درصد صادرات کشور توسط 
صادرکنندگانــی  اتفاق می افتد که ســالانه صادراتی 

معادل 10 میلیون دلار و بیشتر دارند. 
بهرامــی گفت: این آمار نشــان می دهــد که از میان 
10 هزار صادرکننده  رســمی کشــور، تعداد بســیار 
کمی، صــادرات بالای 10 میلیــون دلار دارند  و این 

تعداد بســیار کم، حجم عمده صادرات کشور را انجام 
می دهند. به گفته مدیرعامل صندوق ضمانت صادرات 
ایران، در چنین شرایطی  باید به سمت توانمندسازی 

شرکت های صادراتی حرکت کرد. 

در حالی که دولت تصمیم دارد کســری گندم را از طریق 
واردات تامیــن  کند و واردات گندم حدود 2900 تومان در 
هر کیلو تمام می شــود،  کشــاورزان داخلی حاضر هستند 

گندم خود را 2٥00 تومان به دولت  بفروشند. 
در پی عدم تحویل حدود ســه میلیون تن گندم از ســوی 
کشاورزان به  دولت، مســئولان اعلام کرده اند دولت قصد 

دارد کسری موجود را از  طریق واردات تامین کند. 
به گفته مســئولان، این کســری حدود 2 تا 3 میلیون تن 

گندم است. 
متاسفانه شــورای اقتصاد به رویه ســالهای اخیر، در سال 
زراعی گذشته  نیز حاضر نشــد قیمتی منطقی و منصفانه 

برای خرید تضمینی گندم از  کشاورزان تعیین کند و چون 
نرخ تعیین شــده، پایین بود، گندمکاران  محصول تولیدی 
سال زراعی گذشته را امسال بطور کامل به دولت  نفروختند 
و تنهــا حدود ۸ میلیون گندم به نــرخ تضمینی به دولت 
فروخته  شد و ســه میلیون تن از گندم تولیدی در انبارها 

ماند و به دولت فروخته  نشد. 
ë  واردات گندم یعنی حمایت دولت  از کشاورزان

خارجی  
اشتباه اســتراتژیک در تعیین غیرمنصفانه خرید تضمینی 
گندم چند سالی  است در دولت باب شده و در سال زراعی 
جاری که به تازگی آغاز شده  نیز نرخ خرید تضمینی گندم 

) که عملا ســال آینده انجام خواهد شــد(  غیرمنصفانه و 
غیرمنطقی و بسیار پایین تعیین شده است.  

این اشــتباه استراتژیک اینک با اشــتباه دوم، یعنی برنامه 
واردات همراه  شــده و انتقادات بســیاری را از سوی دست 
اندرکاران و تولیدکنندگان در  پی داشته است.کارشناسان 
معتقدنــد واردات گندم ضمن آســیب زدن به  دســتاورد 
خودکفایی گندم، منجر به وابسته شدن کشور به واردات و 
 آســیب پذیر شدن کشور در زمینه امنیت غذایی، بویژه در 

شرایط  تحریمی کشور دارد. 
کارشناســان معتقدند قیمت پایین گندم دلیل عدم تمایل 
کشاورزان به  فروش محصولشــان به دولت است و واردات 
نمی تواند راهکار آن باشــد.  گفته می شود اگر دولت یک 
قیمت توافقی برای گندم اعلام کند می تواند  کسری ایجاد 
شــده را از محل تولید داخل تامین کند ضمن اینکه وقتی 
 کشــاورزان داخلی نیاز به حمایت دارند چرا باید دولت ارز 
کشــور را به  کشــاورزان خارجی اختصاص بدهد و حامی 

اشتغال کشاورزان خارجی  شود.  
هیچــگاه در طول تاریخ قیمت گندم چه در ایران و چه در 
جهان کمتر از  جو نبوده است،همواره قیمت جو حدود ۴۵ 
تا ۵۰ دلار )در هر تن(  کمتر از قیمت گندم بوده است اما با 
بی تدبیری شورای اقتصاد، امسال  در کشور ما قیمت خرید 
تضمینــی گندم ۱۷۰۰ تومان و قیمــت جو بین   ۱۸۰۰ تا 

۲۲۰۰ تومان متغیر بوده است
ë  پایین تر بودن قیمت گندم از جو، برای اولین بار در

جهان اتفاق افتاد
در همین زمینه یک منبع آگاه با اشاره به اینکه در مناطق 
سردسیر  احتمال خراب شدن گندم هایی که انبار می شود 
وجود ندارد، گفت:  کشــاورزان گنــدم های خود را به امید 

اینکه گرانتر بفروشند تحویل دولت  ندادند.   
وی با بیان اینکه نگهداری گندم در مناطق سردسیر دشوار 
نیست و  مشکلی در این زمینه وجود ندارد، افزود: در مناطق 
گرمسیر از جمله  خوزستان نیز اگر روش نگهداری را بدانند 

هیچ مشکلی برای این کار  وجود ندارد.   
این منبــع آگاه با تاکید بر اینکه هیچــگاه در طول تاریخ 
قیمت گندم چه در  ایران و چه در جهان کمتر از جو نبوده 
است، اضافه کرد: همواره قیمت  جو حدود ۴۵ تا ۵۰ دلار)در 

هر تن( کمتر از قیمت گندم بوده اســت اما  با بی تدبیری 
شورای اقتصاد و تعیین قیمت غیرمنصفانه، امسال در  کشور 
مــا قیمت خرید تضمینی هر کیلو گنــدم ۱۷۰۰ تومان و 
قیمــت جو  بین ۱۸۰۰ تا ۲۲۰۰ تومان متغیر بوده اســت 
بنابراین طبیعی است که  گندم به سوی مصارف غیرانسانی 

جذب شود.   
ایــن منبع آگاه در دولت که خواســت نامــش در گزارش 
ذکر نشود درباره  احتمال کاهش سطح زیرکشت گندم در 
سالجاری گفت: درباره گندم دیم  که نگرانی وجود ندارد اما 
در گندم آبی در صورت تداوم شــرایط فعلی،  ممکن است 

کشت مقداری به سمت جو برود.   
ë  پسندیده نیست دولت به جای حمایت از کشاورزان

داخلی، به خارجی ها  کمک کند
وی دربــاره قیمت جهانی و امکان واردات گندم به کشــور 
تصریح  کرد:قیمت جهانی گندم بسته به نوع و کیفیت آن 
متفاوت و هرتن از  حدود ۱۹۰ دلار تا ۲۷۰ دلار در مبادی 
متغیر است. وقتی گندم به بنادر  ایران می رسد هزینه های 
دیگری از جمله هزینه کشتی، حمل، بیمه،  دموراژ و ... نیز 
به آن افزوده می شود ضمن اینکه برای حمل آن از  بنادر به 
دیگر نقاط کشور نیز حدود ۱۵۰ تا ۲۰۰ تومان کرایه بابت 

هر  کیلوگرم حمل به آن اضافه می شود.  
   این مقام مســئول تصریح کرد: کشــوری که خودش می 
تواند گندم تولید  کند نباید وابســته به واردات باشد و باید 
از تولیدکننــدگان خودش حمایت و  پشــتیبانی کند.  نه 
اینکه منابع ارزی کشور را به حمایت از کشاورزان  خارجی 

اختصاص دهد.  
وی در واکنــش به مباحث مطرح شــده مبنــی بر اینکه 
خودکفایی گندم  منابع آب کشور را با خطر مواجه می کند، 
گفت:اولا که ۴ میلیون  هکتار از گندم تولیدی کشور با آب 
سبز و آب باران است و بسته به  سال حدود ۵ تا ۶ میلیون 
تن گندم از این طریق تولید می شود. در سال  گذشته نیز 
برای گندم آبی  حدود ۹ میلیارد متر مکعب آب اســتفاده 

شد.   
دولــت اگر بخواهد گندم وارد کنند  هر کیلو گندم وارداتی 
حدود ۲۸۰۰ تا   ۲۹۰۰ تومان تمام می شــود این در حالی 

است که کشاورزان ما به   ۲۵۰۰ تومان هم قانع هستند

اقتصادی

 ۹۰ درصد ارز صادرات ایران در جیب ۴ درصد

تفکیک علت از معلول

حمید آذرمند
ســرمقاله »دنیای اقتصاد« با عنوان »رابطه سیاســت مدار و 
اقتصاددان«  به این موضوع پرداخت که اساســا دولتمردان، 
اقبالــی بــه اقتصاددانــان  ندارنــد، چراکه عمل بــه توصیه  
اقتصاددانان، از دامنه اختیارات  سیاست مداران و دولتمردان 
می کاهد و رفتــار آنان را قاعده مند و  پیش بینی پذیر می کند. 
بی توجهــی دولتمــردان به توصیــه اقتصاددانــان،  تاکنون 
منشــأ خسارت های بسیاری به کشــور بوده و مسوولیت این 

 خسارت ها برعهده دولتمردان است. 
در یادداشت پیشین روزنامه »دنیای اقتصاد« با عنوان »رابطه 
 سیاســت مدار و اقتصــاددان« به این موضــوع پرداختیم که 
اساســا  سیاســت مداران و دولتمردان، اقبالی به اقتصاددانان 
ندارند، چراکه عمل  به توصیه  اقتصاددانان، از دامنه اختیارات 
سیاست مداران و دولتمردان  می کاهد و رفتار آنان را قاعده مند 
و پیش بینی پذیــر می کند. بی توجهــی  دولتمردان به توصیه 
اقتصاددانان، تاکنون منشــأ خســارت های بسیاری به  کشور 
بوده و مسوولیت این خسارت ها برعهده دولتمردان است. در 
این  یادداشــت، زاویه دیگری از موضوع مطرح می شود. سوال 
این است که  اگر سیاست مداری صالح و دولتمردی دوراندیش 
عزم آن داشته باشــد که  به توصیه منتقدان و ناصحان عمل 
کند، آیا می تواند به هر نقد و  توصیه ای تکیه کند؟ آیا لزوما هر 
نقد و توصیه ای را می توان واجد  ویژگی های لازم برای پذیرش 
از جانب دولتمردان و مســوولان اقتصادی  کشور دانست؟اگر 
طیف گســترده نقدهای اقتصادی را کــه از جانب  منتقدان 
خطاب به دولتمردان و مســوولان در قالب مقاله، یادداشت، 
 مصاحبه، همایش، نشســت خبری، نامــه، بیانیه و نظایر آن 
منتشر می شود  را دسته بندی کنیم، با کمی اغماض مشاهده 
می شود که منتقدان عمدتا به  یکی از این گروه ها تعلق دارند: 
اقتصاددانان و کارشناســان اقتصادی،  سیاست مداران متعلق 
به جناح رقیب، فعالان اقتصادی یا اصحاب  رســانه. محتوای 
نقدها اما بســیار متفاوت اســت: از نقدهایی پرمایه و  علمی 
منضم به توصیه هایی دقیق تا انواع بیانیه های سیاسی و فاقد 
 پشتوانه کارشناسی، از راهکارهای معتبر و متکی بر مطالعات 

عمیق  علمی تا نصیحت هایی سطحی و تک لایه و کم اعتبار. 
درخصوص موضوعات مهم و اساســی اقتصاد کشور از جمله 
 خصوصی ســازی، سیاســت های ارزی، بانکــداری، یارانه ها، 
صندوق هــای  بازنشســتگی، بودجــه عمومــی، مالیات ها، 
بدهی های دولت، رشــد نقدینگی  و امثال آن، مدام از جانب 
افراد مختلف نقدهایی بر سیاســت های جاری و  راهکارهایی 
برای بهبود اوضاع ارائه می شــود. در موارد معدودی  می توان 
نقــد و توصیه ای یافت که واجد شــناخت دقیــق موضوع، 
شــناخت  محیط سیاست گذاری، اشــراف بر اطلاعات، روش 
علمی، بی طرفی،  راهکارهای دقیق و قابل اجرا، ســازگاری در 
محتوا و تمرکز بر علت به  جای معلول باشــد. نقد و توصیه با 
این ویژگی ها، گنج باارزشــی اســت که  اگر دولتمردان آن را 
به گوش جان نشنوند قطعا ســزاوار نکوهش هستند.  اما چه 

سهمی از نقدها چنین ویژگی هایی دارد؟
از برخــی نقدهای عالمانــه و وزین که بگذریم، چه بســیار 
نقدهایی که  سوءگیری سیاسی در آن قابل کتمان نیست. چه 
بســیار نقدهایی که جانانه  بر معلول تاختــه و از علت غافل 
شــده اند. چه بسیار نظرات و ایده ها که  جنبه سلبی آن کاملا 
بر جنبه ایجابی غالب است. چه بسیارند منتقدانی که  بی نیاز 
از آمار و داده ها، بی خبر از سابقه موضوع و بی اطلاع از  ظرایف 
فنی مســاله، ارائه طریق می کنند. طبیعی اســت که چنین 
نقدها و  توصیه هایی قابل اعتنا نباشد و اگر هم بدان عمل شود 
جز گمراهی  سیاســت گذار از آن حاصل نشود.  به عنوان یک 
موردکاوی قابل تامل و  آموزنده می توان از مســاله ارز ۴۲۰۰ 
یاد کرد. تصمیمات ارزی در ســال   ۹۷ که خسارات بسیاری 
برجای گذاشــت، حال مورد انتقاد همگان اســت.  در نقد آن 
مستندها ساختند، بیانیه ها دادند، نامه ها نگاشتند، خطابه ها 
 جاری ســاختند و نشســت ها برگزار کردند ولی با اطمینان 
می توان گفت  در اغلب نقدها، بســیاری از وجوه علمی و فنی 
مســاله مورد غفلت بوده و  به هیچ وجه این مساله تلخ، هنوز 
به یادگیری و کسب تجربه منجر نشده  است. هر کسی از ظن 
خود، تصمیم ارزی فروردین ۹۷ را نادرست می داند  ولی کمتر 
کسی تاکنون پاســخ داده است که اگر خود در مقام تصمیم 
بود،  در آن شــب پرماجرا چه تصمیم می گرفت. تا زمانی که 
یک منتقد، خود  مسلط به مباحث نظری علم اقتصاد نباشد، 
سیاســت پولی و بانکداری  مرکزی نداند، به آمارها دسترسی 
نداشــته باشد، از فشار سیاسی بر  محیط سیاست گذاری آگاه 
نباشد، ســازوکار عدم تعادل ها و ناترازی های  تاریخی اقتصاد 
را موشــکافی نکنــد، محدودیت روابط کارگــزاری با دنیای 
 خارج را نشناســد، متغیر انتظارات را در رفتار بازیگران بازار 
نبیند،  از نقش نااطمینانی و عدم قطعیت ها در بی ثباتی بازار 
غافل باشــد، یقینا  نخواهد توانســت نقد معتبری ارائه شد و 
پیشــنهادی برای اصلاح سیاست  ارزی بدهد. مثال های دیگر، 
اصلاح نظام بانکی، مدیریت بدهی هــای دولت، اصلاح  نظام 
مالیاتی، خصوصی ســازی، مدیریت کســری بودجه، اصلاح 
 یارانه ها، اصلاح قیمت های نســبی و نظایر آن است. همگان 
بــا  انگیزه های مختلف و با هر درجه از تخصص و هر میزان از 
شناخت  نسبت به موضوع و با دسترسی به چند آمار ابتدایی 
یا اطلاع از شواهد  میدانی، نسبت به نقد این گونه مسائل فنی 

و پیچیده ورود می کنند و  راهکار ارائه می دهند.  

شمشیردولبه واردات گندم

حجــت ا... مهدیان مدیرعامل بانک توســعه تعاون 
از هدف گــذاری پرداخت   ۱۳ هــزار میلیارد تومان 
تسهیلات تا پایان سال خبر داد و خالص  تسهیلات 
پرداختی بانک در سال گذشــته را ۹۵۰۰ میلیارد 
تومان اعلام  کرد. مهدیان در مراســم امضای قرارداد 
عاملیت بانک توسعه تعاون و شرکت  مهندسی آب 
و فاضلاب اظهارکــرد: طی هفت ماهه اخیر ۷۰۰۰ 
میلیارد  تومان تسهیلات توسط بانک پرداخت شده 
و انتظار داریم در ماه های  پایانی سال این تسهیلات 
دهی شتاب بیشتری بگیرد و به رقم ۱۳ هزار  میلیارد 

تومانی که پیش بینی کرده ایم، دست پیدا کنیم. 
وی ادامه داد: ما همواره از حمایت صندوق توســعه 
ملی بهره مند بودیم  و همکاری ما در طرح اشتغال 
روستایی، اشتغال فراگیر و طرح رونق  تولید و تبصره 
۱۸ قانون بودجه باعث شد پروژه هایی را با همکاری 

 سازمان آب و فاضلاب کشورپیش ببریم. 
مدیرعامل بانک توســعه تعاون مجموع تسهیلات 
پرداختی در این قرارداد  را ۱۹۵۰ میلیارد تومان ذکر 
کرد و گفت: ۹۵۰ میلیارد تومان از این  تســهیلات 
توسط بانک و مابقی از محل منابع صندوق توسعه 

ملی  اختصاص می یابد و با نرخ سود ۱۰ تا ۱۶ درصد 
با توجه به نقاط  مختلف کشــور توسط ۱۵۰ شعبه 
بانک پرداخت خواهد شد. مهدیان گفت: بانک توسعه 
تعاون به عنوان بانک دولتی و توسعه ای  نگاه انتفاعی 
و ســودآوری به طرح ها نداشته و آمادگی دارد که 
رسالت  خود را در حمایت ازطرحهای ملی با تکلیفی 

که بر عهده گرفته به نحو  شایسته انجام دهد. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون خبر داد
پرداخت ۱۳ هزار میلیارد تومان تسهیلات تا پایان سال

در حالی مدیرعامل بانک مســکن از پرداخت وام ۴۵ 
تا ۶۰ میلیون  تومانی به مســکن های ۲۵ تا ۳۰ ساله 
برای خانه دار کردن اقشار  متوسط و پایین جامعه خبر 
داده که متوسط قیمت یک مترمربع واحد  مسکونی در 

تهران ۱۲.۸ میلیون تومان است. 
نیمه مهر امسال بانک مسکن در بخشنامه ای شرایط 
پرداخــت وام از  محل اوراق حق تقــدم را تغییر داد. 
محمدحســن مرادی مدیر طرح و  برنامه بانک  مسکن 
در این بــاره گفته بود:  پیش از این اوراق تســهیلات 
 مســکن به خانه هایی با  عمر کمتر از  20 سال تعلق 
می گرفت که طی  بخشنامه جدید و در جهت آسان تر 
شدن شــرایط برای خانه دار کردن  اقشار جامعه این 

زمان به 2٥ سال  افزایش یافته است. 
وی بیان کرد:  واحدهای مسکونی با عمر 30 سال نیز 

در شــهر تهران   4٥ میلیون تومان، مراکز استان ها و 
شــهر های بیش از 200 هزار نفــر   40 میلیون تومان  
و سایر شــهر ها 3٥ میلیون تومان می توانند از اوراق 

 تسهیلات استفاده کنند. 
حــدود یکماه پس از این اظهــارات، مدیرعامل بانک 
مســکن درباره برنامه  جدید این بانک گفته اســت: 
تخصیــص وام به خانه های با عمر 2٥ تا 30  ســال با 
هدف خانه دار کردن اقشــار متوســط و پایین توسط 

بانک  مسکن  در نظر گرفته است. 
ابوالقاسم رحیمی انارکی افزود: با افزایش قیمت هایی 
که در یکسال اخیر  به وقوع پیوست عملا قدرت خرید 
بســیاری از طبقه متوسط و کم درآمد،  کاهش یافت و 
این سیاســتگذاری با هدف خانه دار کردن این اقشار 

 طراحی و اجرایی شده است.   
وی بــا این ادعــا که "این اقدام به طور غیرمســتقیم 
موجب رونق در بازار  معاملات مســکن خواهد شد و 
اقشــار بیشــتری را صاحب خانه می کند"  تاکید کرد: 
ســقف وام اوراق حق تقدم برای واحدهای حداکثر تا 

2٥ ســال  عمر در تهران، مراکز اســتان ها و شهرهای 
بالای 200 هزار نفر  جمعیت به ترتیب 60، ٥0 و 40 
میلیون تومان اســت. وی ادامه داد: در املاک با  عمر 
بیش از 2٥ ســال ســاخت و تا سقف 30  سال، سقف 
تسهیلات در تهران، مراکز استان ها و شهرهای بالای 
  200هزار نفر جمعیت در تسهیلات انفرادی به ترتیب 

4٥، 40 و 3٥  میلیون تومان است. 
به تازگی حسام عقبایی نایب رئیس اتحادیه مشاوران 
املاک با اشــاره به  کاهش قیمت مسکن طی ماه های 
اخیــر گفته بود: پیش بینی ما این بود که  روند کاهش 
قیمت  مســکن از نیمه دوم سال آغاز شود اما از اوایل 
 شهریور امســال کاهش نرخ ها در بازار مسکن شروع 
شد. در واحدهای  مسکونی جنوب تهران شاهد کاهش 
حداقــل 30 درصد قیمت  مســکن  بوده ایم؛ به  عنوان 
مثال قیمت واحدی که تا پیش از تیرماه 7٥0 میلیون 
 تومان معامله می شد الآن به حدود ٥00 میلیون تومان 

کاهش پیدا کرده  است. 

گره ارزی و قانونی در ترخیص خودروهای دپو شده

پرداخت وام ۴۵ میلیونی برای خانه دار کردن
 اقشار متوسط و پایین

خبر کوتاه

یادداشت
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اخبارخبر کوتاه

اراک-غلامی-خبرنگار یادگارامروز:
مدیرعامــل شــرکت گاز اســتان مرکزی 
در آستانه فرارســیدن فصل سرد سال بر 
مدیریت مصــرف و رعایت نکات ایمنی در 

مصرف گازطبیعی تاکید کرد. 
محمدرضا ســمیعی بر اســتفاده از لوازم 
گازسوز استاندارد و توجه ویژه به برچسب 
انرژی نصب شــده بر روی این لوازم تاکید 
نموده و افــزود: مشــترکین محترم باید 
از تبدیل وســایل نفت ســوز به گازســوز 
بپرهیزنــد و از نیروهــای متخصص برای 

نصب وسایل گازسوز استفاده کنند.
وی ضمن تاکید بر استفاده از بخاری های 

اســتاندارد برای گرم کردن منازل و محل کار، اظهار داشــت: اطمینان از ســلامت کارکرد و 
استاندارد بودن دودکش و دقت در نصب اتصالات لوازم گازسوز، از راه های پیشگیری از خطر 
مسمومیت باگاز منواکسید کربن است ومشترکین باید هنگام نصب وسایل گاز سوز به خصوص 
بخاری گازی از باز بودن مســیر دودکش و نصب کلاهکH   در پشــت بام مطمئن شــوند، 
همچنین دقت کافی برای پیش بینی تبادل هوا و جریان اکسیژن کافی متناسب با نیاز دستگاه 

ها و سامانه های گرمایشی نصب شده در محیط های مسکونی داشته باشند.
ســمیعی با تاکید بر اســتفاده نکردن از بخاری های بدون دودکش در محیط های مسکونی 
بســته، خاطرنشان کرد: آبی نبودن شــعله بخاری، رطوبت زیاد اطاق و نامطبوع بودن فضای 
منزل نشــانه خطر اســت و باید در این گونه مواقع ارتفاع دودکش و مســیر آنرا کنترل کرده 

یــا از افراد مطلع و کارشــناس و یا تماس 
با تلفن امدادوحوادث شرکت گاز ۱۹۴ در 
این خصوص درخواست راهنمایی و کمک 

شود.
وی در ادامه گفت: ســرویس کردن کامل 
مجموعه ســامانه های گرمایشی مجتمع 
های مســکونی به خصوص رسوب زدایی 
کوره ها و اطمینان از ســلامت مشعل ها 
و... قبل از آغاز فصل سرد،  استفاده از بست 
های  فلزی  و شــیلنگ اســتاندارد  و لوله 
های  بخاری فلزی در نصب  بخاری ولوازم 
گازسوز ، جلوگیری از نصب دودکش های 
آکاردئونی و استفاده نکردن از یک شیر گاز 

برای چند وسیله گازسوز از دیگر نکاتی است که باید به آن توجه شود.
مدیرعامل شــرکت گاز اســتان مرکزی میزان درجه حرارت استاندارد در منازل در فصل سرد 
را ۱۸ تا ۲۱ درجه ســانتیگراد اعلام کرد و با بیان اینکه هر ســاله بیشــترین حوادث فوت و 
خفگی با گاز منواکســیدکربن مربوط به دودکش اســت، گفت: با آغاز فصل ســرد سال بر اثر 
بی احتیاطی و رعایت نکردن اصول ایمنی در اســتفاده از وســایل گرمایشــی به ویژه بخاری 
و آبگرمکــن، متاســفانه تعدادی از هم اســتانیهای عزیز جان خود را به علت مســمومیت با 
گاز منوکســیدکربن از دست می دهند، و امیدواریم مشــترکین گازطبیعی استان مرکزی با 
 رعایت کامل اصول ایمنی در اســتفاده از وســایل گازسوز، زمســتان آرام و بدون حادثه ای را 

پشت سر گذارند.

کرج-اکبری-خبرنگاریادگار امروز : 
 جلسه اي با موضوع ایجاد کنسرسیوم های صادراتی واحدهاي 
صنفي خوشــه پوشــاك با حضور  عامل  و اعضاي كنسرسیوم 
خوشــه )صنفی و صنعتی( در محل شرکت شهرکهای صنعتی 
اســتان البرز برگزار گردید.به گزارش روابط عمومي شــركت 
شهركهاي صنعتي اســتان البرزمدیر عامل شركت شهركهاي 
صنعتي استان البرز گفت: به منظور هرچه بیشتر بهره بردن از 
ظرفیت ها و پتانسیل های تولیدی موجود در واحدهای صنفی 
و صنعتی تولیدی  جهت تامین نیاز پوشــاک استان، جلسه ای 
مورخ30مهر ماه ۱۳۹۸ با حضور عامل  و اعضاي كنسرســیوم 
خوشه )صنفی و صنعتی( در شركت شهركهاي  صنعتي استان 
البرز برگزار گردید.فرشــي افرود: صنعت پوشاک، صنعتی برتر 
در کشــور اســت و می تواند در تحقق منویــات مقام معظم 
رهبری در خصوص اهداف اقتصاد مقاومتی؛ تولید و اشــتغال، 
نقش آفرین باشــد.وی با بیان اینکه صنعت پوشــاک علاوه بر 
جنبه اقتصادی به لحاظ فرهنگــی از اهمیت بالایی برخوردار 

اســت، افزود: صنعت پوشــاک همچنین اشتغال زا است و می 
توان به ازای ایجاد هر شــغل مســتقیم در این صنعت تا چند 
برابر فرصت شغلی غیرمســتقیم ایجاد کرد. در ضمن صنعت 
پوشــاک می تواند با کمترین هزینه اشتغال ایجاد کند.فرشي 
اضافه کرد : با توجه به اینکه توسعه کسب و کار پوشاک ایرانی 
در دستور کار  خوشه پوشاك در سال جاری قرار گرفته است، 
درنظر داریم با سرمایه گذاری خارجی امکان تولید برخی اقلام 

وارداتی پوشاک در داخل کشور فراهم شود.محمد امین فرشي 
اضافه کرد: همچنین بر اساس اقدامات وزارت صنعت، معدن و 
تجارت واردات پوشــاک به کشور تنها با ثبت شرکت در مرکز 
اصناف این وزارتخانه امکان پذیر اســت و صرفا نمی توان تنها 
با داشتن کارت بازرگانی اقدام به واردات پوشاک کرد.وی ادامه 
داد: تولید و مصرف پوشاک ایرانی نیازمند فرهنگ سازی است 
و علاوه بر تنــوع باید از کیفیت مطلوبی هم برخوردار باشــد 
کــه در این خصوص دارای طراحــان، ایده پردازان و همچنین 
دوزندگان ماهر و باتجربه ای در کشــور هستیم.فرشي در عین 
حال توسعه صنعت پوشاک را نیازمند حمایت دولت و مجلس 
شورای اسلامی دانست و گفت: اکنون یک تولیدکننده به ازای 
جذب هر نفر نیرو باید ۳۰ درصد حقوق او را به عنوان حق بیمه 
به تامین اجتماعی بپردازد که این رقم در سال های اولیه شروع 
کسب و کار سنگین اســت. مجلس می تواند با اصلاح قوانین، 
معافیت هایی را همچون یک دوره تنفس سه ساله برای کارگاه 

های کوچک و متوسط تصویب کند.

برگزاري جلسه ايجاد كنسرسيوم صادراتي واحدهاي صنفي خوشه پوشاك استان البرز

مديرعامل شرکت گاز استان مرکزی تاکيد کرد ؛

زمستان آرام و بدون حادثه با رعايت اصول ايمنی در استفاده از وسايل گازسوز

35 روز زودتر از زمانبندی در نظر گرفته شده؛

دوربرگردان غير همسطح آيت الله هاشمی 
رفسنجانی افتتاح شد

مشهد-مرضیه یاری-خبرنگاریادگار امروز : 
دوربرگردان غیر همســطح آیت الله هاشمی رفسنجانی دارای 500 متر 
طول و سومین دوربرگردان از مجموعه 8 دوربرگردان بولوار آزادی است 

که با هزینه 18 میلیارد تومان احداث شده است.
دوربرگردان غیر همســطح آیت الله هاشمی رفســنجانی طی مراسمی 
بــا حضور مســئولین، 35 روز زودتــر از زمانبندی در نظرگرفته شــده  
افتتاح شد. طی مراســمی با حضور محمدرضا هاشمی، فرماندار مشهد، 
محمدرضا کلائی، شــهردار مشــهد، احمد یزدان پناه، معاون هماهنگی 
امور  عمرانی استانداری خراسان رضوی، سرهنگ هادی امیدوار، رییس 
پلیس راه استان خراسان رضوی، جمعی از اعضای شورای شهر و معاونین 
شهردار دوربرگردان غیر همسطح آیت الله هاشمی رفسنجانی افتتاح شد. 
دوربرگردان غیر همســطح آیت الله هاشمی رفسنجانی دارای 500 متر 
طول و سومین دوربرگردان از مجموعه 8 دوربرگردان بولوار آزادی است 

که با هزینه 18 میلیارد تومان احداث شده است.

بازديد رئيس دانشگاه علوم پزشکی مازندران 
و عضو هيات رئيسه مجلس از دانشکده هاي 

دندانپزشکي و پيراپزشکي 
مازندران-امیری فر-خبرنگاریادگارامروز ؛

دکتر ســید عباس موسوی رئیس دانشگاه علوم پزشکی مازندران و دکتر 
یوســف نژاد نماینده مردم ساري و میاندرود و عضو هیئت رئیسه مجلس 
شــوراي اسلامي با همراهي دکتر گدازنده معاون آموزشي این دانشگاه با 
حضور در مجتمع دانشگاهي پیامبر اعظم )ص( ، از دانشكده دندانپزشكي 

ساري و ساختمان جدید پیراپزشكي بازدید كردند.
همچنین دکتر سید عباس موسوی رئیس دانشگاه علوم پزشکي مازندران 
و دکتر یوســف نژاد،نماینده مردم ســاري و میاندرود در مجلس شوراي 
اســلامي با حضور در مجتمع پزشــکي تخصصي و فوق تخصصي طوبي 

ساري از مجموعه دندانپزشكي این مجتمع بازدید كردند

هسته گزينش دانشگاه علوم پزشکی مازندران 
حائز رتبه برتر کشوری شد

مازندران-امیری فر-خبرنگاریادگارامروز ؛
هســته گزینش دانشگاه علوم پزشــکی مازندران ، رتبه برتر کشور را در 
ارزیابی هیأت مرکزي گزینش وزارت بهداشــت درمان و آموزش پزشکي 

كسب كرد.
در ارزیابــی انجام شــده از عملکرد ســال ۱۳۹۷ هســته های گزینش 
دانشــگاه های علوم پزشکی کشور، هسته گزینش دانشگاه علوم پزشکي 
مازندران توانست حائز رتبه برتر گردد و در همین راستا درنشست سالانه 
مدیران هســته هاي گزینش وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکي از 

مدیرهسته  گزینش دانشگاه علوم پزشكي مازندران تقدیر شد.
دکتر سید کامل تقوی نژاد، معاون توسعه مدیریت و منابع و دبیر هیأت 
مرکــزي گزینش وزارت، در این لوح ســپاس ، ضمــن تبریک  موفقیت 
كســب شــده ، از  دكتر یوسف پور مدیر هســته گزینش دانشگاه علوم 
پزشــكي مازندران و همكارانشــان جهت تلاش هاي متعهدانه تقدیر و 

تشكر بعمل آورد.

بازديد رئيس دانشگاه علوم پزشکی مازندران 
از ساختمان در حال احداث بيمارستان 

جايگزين قائمشهر
مازندران-امیری فر-خبرنگاریادگارامروز ؛

دکتر سید عباس موسوی رئیس دانشگاه علوم پزشکی مازندران که دکتر 
حامد روحاني زاده معاون درمان و دكتر محمد پنبه چي معاون توســعه 
مدیریت و منابع  این دانشگاه وي را  همراهي مي كردند،  ضمن بررسي 
روند پیشرفت پروژه ، در جلسه اي كه به منظور بررسي وضعیت پیشرفت 
احداث ســاختمان این پــروژه و تجهیز و راه اندازي این بیمارســتان با 
حضور نمایندگان مردم شهرســتان هاي قائمشهر ، جویبار و سوادكوه در 
مجلس شوراي اسلامي و فرماندار شهرستان قائمشهر در محل فرمانداري 

قائمشهر برگزار شد حضور یافت.

برگزاری گردهمايی رابطين و کارشناسان 
مديريت آمار ، فناوري اطلاعات و ارتباطات 

دانشگاه علوم پزشکي مازندران
مازندران-امیری فر-خبرنگاریادگارامروز ؛

در ایــن گردهمایی  که با حضور رابطین و کارشناســان مدیریت آمار ،  
فناوري اطلاعات و ارتباطات دانشــگاه علوم پزشکي مازندران  در سطح 
مراکز بهداشــتي و درمان اســتان برگزار شــد ، دكتر رنجبران جانشین 
رئیس دانشــگاه و معاون بهداشتي دانشــگاه علوم پزشكي مازندران در 
ســخناني ضمن تبریك روز ملي آمار و برنامه ریــزي  از آمار و فناوري 
اطلاعــات به عنوان پایه و اســاس برنامه ریزي و سیاســتگزاري در هر 
ســازمان یاد كرد و بر همكاري ، هماهنگي  و نظارت درون بخشي مراكز 
بهداشــت و درمان اســتان در مسیر توســعه و ارتقاي دولت الكترونیك 
تاكیدكرد و خواســتار استفاده بهینه از سخت افزار، نرم افزار و شبكه در 
راســتاي  ارائه مطلوب خدمات it  شد. در ادامه این نشست دکتر محمد 
پنبه چی معاون توســعه مدیریت و منابع دانشگاه علوم پزشکي مازندران 
با بیان این که  امروزه فناوري اطلاعات براي ســازمان ها نقش اکسیژن را 
دارد و لازمه پیشــرفت یك سازمان به شمار مي رود گفت : همسوسازي 
اســتراتژي IT با استراتژی مدیران آن سازمان و نیز به حرکت درآوردن 
مدیران سازمان جهت تقویت میزان دانش IT  ، باعث همراهی و تقویت  

و اثرگذاری آنان در این حوزه خواهد شد.

اصفهان-مریم مومنی-خبرنگاریادگار امروز : 
مرحله   اول مســابقات  اســتانی مهارتهای 
فنی و تخصصی بهره برداری شــرکتهای آب 
وفاضلاب کشــور با حضــور 178 تیم در دو 
بخش تئوری و عملی در اصفهان برگزار شد. 
40 تیم در بخش نصب انشعاب آب ، 21 تیم 
در بخش نصب انشــعاب فاضلاب ،  45 تیم 
در بخش تعمیرات خطوط لوله ، 38 تیم در 
بخش عیب یابی مدارهای فرمان در تابلوهای 
برق  و 34 نفــر در بخش آزمون پارامترهای 

شیمیایی نمونه آب شرکت کردند.
پس از برگزاری  مرحله اول مسابقات استانی   
در تاریــخ 21 الــی  23 مهر مــاه 8 تیم در 
هر بخش بعنوان برگزیده شناخته شدند که 
در تاریــخ یکم آبان ماه رقابت نهایی بمنظور 
انتخاب 5 تیم برای راهیابی به مرحله بلوکی 
انجام گرفت. در نهایــت در بخش تعمیرات 
خطوط لوله آب شرکت آبفا روستایی اصفهان 
به مرحلــه بلوکی راه یافــت و تیمهای آبفا 
منطقه 3 ویک به ترتیب به مقام های دوم و 

سوم دست یافتند.
در بخــش نصــب انشــعاب آب تیــم آبفا 
خوروبیابانــک بــه مرحله بلوکی رســید و 
تیمهای آبفا روســتایی اصفهان و آبفا نجف 

آباد در رده های بعدی قرار گرفتند.
در بخش نصب انشــعاب فاضــلاب تیم آبفا 
کوهپایه به مرحله بلوکی راه یافت و تیمهای 
آبفا منطقه یک و آبفا روستایی خوروبیابانک 

به ترتیب به مقام دوم و سوم دست یافتند.
در بخش عیب یابی مدار فرمان تابلوهای برق 
تیم آبفا لنجــان به مرحله بلوکی صعود کرد 
و تیمهای آبفا ســتاد مرکزی و تصفیه خانه 
فاضلاب شــمال به ترتیب به مقامهای دوم و 

سوم رسیدند.
در بخش آزمون کنترل شــیمیایی آب خانم 
محدثه السادات  شــاهمردای و شیما شاپور 

بلنــد به مرحلــه بلوکی راه یافتند و ســید 
محسن حسینی و ریحانه نصر اصفهانی مقام 
دوم و فاطمه عقدایی و مریم پور عباســی به 

مقام سوم دست یافتند. 
گفتنی اســت در مرحله بلوکی شــرکت آب 
و فاضــلاب اســتان اصفهان با شــرکتهای 
آبفــا یزد،کاشــان،کهگیلویه وبویرآحمــد و 
چهارمحال و بختیاری در گروه با یکدیگر به 

رقابت می پردازند.
بهره برداران شــرکت آبفا اســتان اصفهان 
در حالــی در مســابقات مهارتهــای فنــی 
و تخصصــی بهره بــرداری شــرکتهای آب 
وفاضلاب کشــورحضور یافتنــد که در چند 
ســال اخیر به رغم محدودیتهای منابع آبی 
به خوبی توانستند آب شــرب مشترکین را 
به صورت پایدار تامیــن کنند، که این مهم 
ناشــی از مهارت بهره برداران در اســتفاده 
بهینه از تاسیســات و منابع بــوده اما با این 

وجود برگزاری این مســابقات بسیار موثر در 
ارتقاء مهــارت بهره بــرداران در زمینه ارائه 
خدمات بهینه به مشــترکین می باشــد در 
این زمینه  باقری مدیر آبرســانی شرکت آبفا 
مهارتهای  مسابقات  برگزاری  اصفهان  استان 
فنی و تخصصی بهره برداری شــرکتهای آب 
و فاضلاب کشــور را  امری بســیار ارزشمند 
دانســت و عنــوان کرد: بــا برگــزاری این 
مسابقات قطعا ارائه خدمات بسیار مطلوبتر و 
بهتر از گذشته در اختیار مشترکین قرار می 
گیرد چراکه برگزاری این مسابقات در ارتقاء 

دانش بهره برداران بسیار موثر می باشد.
عضــو کمیته علمــی و اجرایی  مســابقات 
مهارتهــای فنــی و تخصصی بهــره برداری 
شــرکتهای آب و فاضلاب کشورگفت: قطعا 
برگزاری ایــن مســابقات در نهایت افزایش 
سرعت عمل ،اســتفاده از تجهیزات به روز، 
افزایش کیفی ســطح خدمات را بهمراه دارد 

که این امر هدف غایی فعالان صنعت آبفا در 
اصفهان می باشد..

وی افزود: باید نظارت ها  بر انجام فعالیتهای 
در بخش بهره برداری بیش از گذشــته باشد 
تا بهره برداران در حین انجام وظایف محوله 
تمــام نکات علمــی ، تخصصــی ، ایمنی و 
اســتاندارد را به خوبی رعایت کنند تا شاهد 

ارائه خدمات بیش از پیش به مردم باشیم.
باقری پیرامون تعمیرات خطوط آبرسانی که 
یکی از محورهای جشنواره بوده است اظهار 
داشــت:دردهه های گذشــته تعمیر خطوط 
آبرســانی بســیار زمانبر بوده در حالیکه هم 
اکنون تعمیرات خطوط آبرسانی در کمترین 
زمان ممکن انجام می شود و نهایت بیش از 
2 ساعت زمان نمی برد که این مهم در جلب 
رضایت مردم امری بســیار اثر گذار بشــمار 
می آید.همچنین عامل بســیار مهمی هم در 

کاهش هدر رفت آب محسوب می شود .
در ایــن میان جعفری معــاون بهره برداری 
شرکت آبفا روستایی استان اصفهان برگزاری 
این مسابقات را بســیار تاثیر گذار در اجرای 
اصولــی پروژه ها برشــمرد و گفت: برگزاری 
این مســابقات منجر می شــود کارشناسان 
عــلاوه بر مرور دســتورالعمل های پنج گانه 
شرکت مهندســی آب وفاضلاب که بمنظور 
اجرای صحیــح  پروژه ها تدویــن نموده با 
فضای عملیاتــی اجرا پروژه ها بیش از پیش 
آشنا شوند به گونه ایی که در ترسیم طرحها 

محدودیهای اجراء را بخوبی لحاظ نمایند.
عضــو کمیته علمی ، اجرایی این مســابقات 
در ادامه افزود: مشــاهدات حاکی ازآن است  
شــرکت کنندگان در مسابقات مهارت سعی 
در انجام محورهای مسابقه    به صورت علمی 
، تخصصی و اســتاندارد دارند که   این رویه 
در صورت نهادینه شدن ارتقاءکیفی خدمات 

را بدنبال دارد. 

طي 6 ماهه نخست سالجاري انجام شد؛

شستشوي 50 درصد از شبكه جمع آوري 
فاضلاب شهر اراك 

اراک-غلامی-خبرنگار یادگارامروز:
به منظور پاكسازي  وجلوگیري از گرفتگي شبكه جمع آوري فاضلاب 
و افزایش ســطح بهداشت شهر ، امور آب وفاضلاب شهرستان اراك 
طي 6 ماهه نخست ســالجاري اقدام به شستشوي 400 كیلومتراز 

شبكه جمع آوري فاضلاب این شهر نمود.
سعید سرآباداني مدیر امور آب و فاضلاب شهرستان اراك با اعلام خبر 
فوق افزود: هرساله به منظور جلوگیري از گرفتگي و انسداد در شبكه 
هاي فاضلاب با توجه به بودجه مصوب و بر اساس برنامه زمانبندي 

تمامي شبكه هاي فاضلاب شهر اراك شستشو مي شود.  
وي با اشاره به اینكه 400 كیلومتر از  شبكه جمع آوري فاضلاب شهر 
اراك  طي 6 ماهه نخست سالجاري  شستشو شده  است عنوان كرد: 
این رقم بیش از نیمي از طول شبكه جمع آوري فاضلاب شهراراك 
مي باشد و  باقي مانده شبكه هم تا پایان سالجاري شستشو خواهد 

شد.  

 
راه اندازی بخش تشخيص و درمان اختلالات 

رفتاری خواب در بيمارستان زارع ساري
 مازندران-امیری فر-خبرنگاریادگارامروز ؛

دکتر سید عباس موسوی رییس دانشــگاه علوم پزشکي مازندران 
در آیین بهره برداري از این مرکز گفت: این بخش نخســتین بخش 
دانشــگاهي و مجهز در شمال کشور است كه به شناسایي و درمان 

اختالات خواب   می پردازد.
وی اظهــار کرد : با راه اندازی بخش تخصصی تشــخیص و درمان 
اختلالات خواب زمینه همــکاري گروه هاي بالیني بخصوص گروه 
روانپزشکي، روانشناسي و علوم اعصاب دانشگاه را فراهم شده و  هم 

اکنون تست خواب برای افراد مختلف انجام می شود.
در بخش پلی ســومنوگرافی ارزیابی خواب و ارگان هاي بدن حین 
خواب صورت مي گیرد. مغز، قلب، تنفس، اکسیژن خون و فعالیت 
عضلات  در تمام زمان حضور بیمار ثبت می شود. و اطلاعات بدست 
آمده توســط پزشک متخصص تحلیل می شــود. این اطلاعات به 
تشخیص و درمان  مشکلات تنفسی حین خواب از جمله آپنه خرخر 
، بی خوابی و همچنین اختلالات رفتاري و حرکتي خواب، آریتمي 

هایپوکسي حین خواب ، خواب آلودگي روزانه بدست مي آید.
بــا درمان اختلالات خواب علاوه بر بهبود کیفیفت زندگی فرد  و در 
مواردی که بیمارهایی از جمله فشارخون و دیابت وجود داشته باشد 
به کنترل بیماري زمینه اي کمک فراواني مي شود. درمان بیماري 
هاي خواب و ریسك بروز مشكلات بعدي از جمله فشار خون، دیابت، 

سكته قلبي و مغزي را كم مي كند .
 

رییس امور خدمات فنی و فروش عمده 
شرکت گازخراسان رضوی خبر داد؛

ارائه خدمات مستقل بيمه مشترکين گاز 
طبيعی به واحدهای تجاری

مشهد-مرضیه یاری-خبرنگاریادگار امروز : 
رییس امور خدمات فنی و فروش عمده شــرکت گاز استان گفت: 
مشترکین تجاری یا تجاری-مســکونی استفاده کننده مشترک از 
کنتور واحد گاز می توانند با ارائه مستندات لازم از خدمات مستقل 
بیمه ای اســتفاده کنند.  جواد معصومی با اعلام این مطلب اظهار 
کرد: مشترکین تجاری برای بهره مندی از خدمات جبران خسارت 
در حوادث احتمالی به صورت مســتقل و به تعداد واحدهای تجاری 
مجتمع های تجاری در ســقف تعهدات بیمه گر، می توانند با ارائه 
مستندات لازم از نهادهای ذیربط همانند شهرداری، دهیاری، سازمان 
ثبت و اسناد و املاک و ... به اداره گاز منطقه مربوطه مراجعه کنند و 
نسبت به اصلاح و ثبت مشخصات شامل تعداد واحدها اقدام نمایند. 
وی افزود: همچنین امکان بهره مندی مصرف کنندگان تجاری گاز 
طبیعی از کنتور مشــترک با واحد یا واحدهای مسکونی از خدمات 
بیمه ای در قالب یک واحد مستقل نیز با مراجعه متقاضیان به دفاتر 
پیشخوان دولت و درخواست تفکیک اشتراک مطابق ضوابط قانونی 
فراهم است. معصومی با بیان این مطلب که طبق قرارداد منعقد شده 
بین شرکت ملی گاز ایران و بیمه کوثر مشترکین گاز طبیعی تحت 
پوشش بیمه حوادث قرار دارند گفت: شهروندان می توانند برای کسب 
اطلاعات بیشتر درباره موضوع، با تلفن 37074 مرکز ارتباطات مردمی 
شــرکت گاز استان خراسان رضوی تماس حاصل فرمایند. خراسان 
رضوی پس از تهران بزرگ بیشترین حجم مشترک گاز طبیعی کشور 

را به خود اختصاص داده است.
 

برگزاری جلسه کميته فناوری 
اداره مخابرات شهرستان نقده 

ارومیه-مینا اصلانی-خبرنگاریادگارامروز:
جلســه کمیته فناوری اداره مخابرات شهرســتان نقده با حضور 
رئیس اداره ، کارشناســان فناوری و مســئولین مراکز مخابراتی 
این شهرســتان به منظور بررسی زیرســاخت های لازم ارتباطی 
و همچنین همکاری لازم با ســتاد انتخابات این شهرستان برای 
برگزاری انتخابات آتی مجلس شــورای اســلامی برگزار شد. در 
این جلسه مهندس بازمانی رئیس اداره مخابرات شهرستان نقده 
ضمن تشــریح اهمیت موضوع و همچنین ایجاد برقراری ارتباط 
پایدار در زمان انتخابات خواســتار همکاری همه جانبه مخابرات 
با ستاد انتخابات این شهرستان شد و از تلاش مجموعه همکاران 
در این زمینه قدردانی نمود . ایشان همچنین در خصوص اهمیت 
وضرورت وجــود ارتباط پایدار برای برگــزاری مطلوب انتخابات 
گفت : باید بررســی هــای لازم در این زمینه بــه صورت کامل 
انجــام گیرد و بر اهتمام ویژه اعضای جلســه بــرای رفع نواقص 
وکاســتی ها در حوزه ارتباطات تاکید نمود . مهندس بازمانی به 
منظور اهمیت موضوع از واحدهای دیتا ، ســالن دستگاه و مراکز 
مخابراتی این شهرستان در راستای هرچه بهتر برگزار شدن این 
 انتخابات بازدید و بر ضرورت رفع هرچه سریعتر اشکالات احتمالی 

تاکید نمود. 

ســمنان -بابامحمدی-خبرنگار یادگار امروز :بانوان 
ورزشکار شهرداری سمنان موفق به کسب چهارده 
نشــان رنگارنگ در مسابقات بین المللی کاراته جام 
پایتخت شدند. سرپرست سازمان فرهنگی اجتماعی 
و ورزشی شــهرداری سمنان از کســب ۱۴ نشان 
رنگارنــگ تیم کاراته کای شــهرداری ســمنان در 
رقابــت های بین المللی کاراتــه جام پایتخت خبر 
داد. عبــاس بابایی با بیان اینکه ایــن رقابت ها در 
دو بخــش کنترلــی و آزاد بانوان و مردان و در رده های ســنی نونهالان، خردســالان، نوجوانان، 
جوانان و بزرگســالان به میزبانی اســتان تهران برگزار شد، تصریح کرد: تیم شهرداری سمنان در 
پایان رقابت ها موفق شــد ۱۰ مدال طلا و  ۴ مدال نقره رقابت های بین المللی جام پایتخت را 
کســب کند.وی در ادامه اعلام کرد: مدال طلای این رقاب هــا را الینا صفاجو در وزن مثبت ۵۰ 
کیلو گرم، آناهیتــا جعفری در وزن منفی ۲۹ کیلوگرم ، یگانه متین در وزن مثبت ۴۵ کیلوگرم، 
مبینــا نبوی در وزن منفی ۲۷ کیلوگرم، ســایدا شــاهورانی در وزن منفــی ۲۵ کیلوگرم،یگانه 
نجفــی در وزن منفــی ۳۰ کیلوگرم، رومیصا پاکدامن در وزن مثبت ۳۵ کیلوگرم در رده ســنی 
نونهالان،ســپیده پاکدامــن در وزن منفی ۱۸ کیلوگرم، یکتا زیــاری در وزن منفی ۲۲ کیلوگرم  
 در رده ســنی خردســالان  و کوثر جندقی  در وزن مثبت ۵۹ کیلوگرم در رده ســنی جوانان را 

کسب کردند.

چابهار–عبدالله مظفری خبرنگاریادگارامروز:
عملیــات نصب پلاكهای بلوارها و معابر ســطح 

شهر چابهار در حال اجرا است.
به گزارش روابط عمومی شــهرداری چابهار : با 
هدف بهبود وضعیت شناسایی معابر و دسترسی 
آسان شــهروندان به معابر اصلی، عملیات نصب 
تابلوهــای نامگذاری معابر شــهری چابهار  آغاز 

شد.
محمــد یونس حقانی شــهردار چابهــار در خصوص ضرورت نصب تابلوهــای معابر گفت: 
نام گذاری معابر و نصب تابلو از ضروری ترین نیازهای شــهر گردشــگری چابهار اســت و 
عدم نامگذاری بســیاری از معابر بواسطه گسترش و توسعه سطح شهر باعث بوجود آمدن 
مشــکلاتی برای شهروندان شده است بنابراین کمیسیون نامگذاری شورای اسلامی شهر با 
هدف بهبود شناسایی معابر و دسترسی آسان شهروندان به معابر شهری  با حضور صاحب 
نظران و کارشناسان مرتبط و معتمدین شهر  بصورت مستمر برگزار شده و در اینخصوص 

تصمیم گیری نموده است.
حقانی افزود: تاکنون تعداد 775 پلاک دیوار کوب و 214 پلاک دو رو در معابر اصلی شهر 
من جمله: بلوار امام )ره(، بلوار توحید و بلوار قدس نصب شــده و نصب تابلوهای معابر در 

شهرک کارگاهی و گلشهر هم در دست اقدام است.

اجرای عمليات نصب تابلوهای بلوارها 
و معابر سطح شهر چابهار

درخشش کاراته کاهای شهرداری سمنان 
در رقابت های بين المللی جام پايتخت

مرحله   اول مسابقات  استانی  مهارتهای فنی و تخصصی بهره برداری شرکتهای آب وفاضلاب کشور؛

178 تیم در اصفهان به رقابت پرداختند
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انتقاد از عدم پرداخت بودجه جذب 
پژوهشگران پسادکتری

یعقــوب فتح اللهی معاون پژوهش و فناوری دانشــگاه 
تربیــت مدرس گفت:  با عدم تخصیــص بودجه جذب 
پژوهشــگران پسادکتری از ســوی دولت،  این مبلغ از 
ردیف بودجه پژوهش دانشگاه کسر می شود. فتح اللهی 
به تشــریح شرایط جذب پژوهشــگران پسا دکتری در 
دانشــگاه  پرداخت و گفت: این افراد باید دارای حداقل 
دو مقاله چاپ شــده در  مجلات معتبر علمی-پژوهشی 
باشــند و کمتر ازپنج سال از زمان اخذ  مدرک دکتری 
آنها گذشته باشد. همچنین افرادی که عضو هیات علمی 
 مراکز علمی باشــند، نمی توانند از این دوره اســتفاده 
کنند. وی با اشــاره بــه اینکه طول دوره پســادکتری 
حداکثر دو سال است،  افزود: پژوهشگران پسا دکتری از 
طریق پنج نهاد از جمله صندوق  حمایت از پژوهشگران، 
ســرآمدان، بنیاد نخبگان، ســتاد نانو و دانشگاه  مورد 
حمایت قرار می گیرند. معاون پژوهش و فناوری دانشگاه 
با بیان این مطلب که حق الزحمه این  افراد متناســب 
با طول دوره مشــابه دوره دکتری محاسبه و پرداخت 
می  شود، خاطرنشــان کرد: در سالهای گذشته به طور 
میانگین ۱۰ تا ۱۵  پژوهشگر از سوی دانشگاه جذب می 
شد که امسال به دلیل آنکه دولت  بخش هایی از بودجه 
مربــوط به این موضوع را اختصاص نــداده،  نمی توانیم 
مستقلا پژوهشگر پســادکتری جذب کنیم. فتح اللهی 
اضافه کرد: در مجموع ســالیانه حــدود ۳۰ تا ۴۰ نفر 
از پنج  مســیری که ذکر شــد، به عنوان پژوهشگر پسا 
دکتری در دانشــگاه جذب  می شوند. طبق اعلام روابط 
عمومی دانشگاه تربیت مدرس،  وی با اشاره به  وضعیت 
نامناســب بودجه پژوهشی در دانشگاه تربیت مدرس و 
سایر  دانشــگاه ها اظهار کرد: حوزه پژوهش جایی است 
که باید همه پول ها در  آنجا هزینه شود ولی امروز شاهد 
هســتیم که برای جبران کمبــود بودجه،  از این بخش 

کسر می شود.  

پرداخت وام های خوداشتغالی به ۱۵۰۰ 
زن سرپرست خانوار لرستان

خــرم اباد_ مهــری پهلوانــی_ یادگارامــروز_ معاون 
امور اجتماعی بهزیســتی لرســتان گفت: در راســتای 
توانمندسازی زنان سرپرست خانوار، وام های خوداشتغالی 

به ۱۵۰۰ نفر پرداخت شده است.
ســلمان کریمیان با اشــاره به اقدامات مهم و شاخص 
صورت گرفته از ابتدای شــکل گیــری دولت دوازدهم 
تاکنون در حوزه امور اجتماعی بهزیستی لرستان، اظهار 
کرد: در راستای توانمندسازی زنان سرپرست خانوار طرح 
مالی خرد را در قالب ۵۰ گروه ۲۰ نفره در شهرستان های 

کوهدشت دلفان و دوره چگنی اجرایی کرده ایم.
وی اضافــه کرد: در این مدت پنج کلینیک مددکاری در 
شهرستان های استان برای ارائه خدمات مددکاری و افراد 

جامعه هدف تأسیس شده است.
معاون بهزیســتی لرســتان عنوان کرد: ۲۰ گروه همیار 
زنان سرپرست خانوار با محوریت توانمندسازی اقتصادی 

اجتماعی نیز تشکیل شده است.
کریمیــان گفت: با تشــکیل و اســتفاده از قابلیت های 
گروهی وام های خوداشــتغالی به ۱۵۰۰ نفر در راستای 
توانمندسازی زنان سرپرست خانوار پرداخت شده است.

وی ادامه داد: همچنین حق بیمه بازنشســتگی ۱۶۰۰ 
نفر از زنان سرپرست خانوار شهری در قالب تفاهم نامه با 

صندوق تأمین اجتماعی پرداخت شده است.
معاون بهزیستی لرستان یادآور شد: همچنین حق بیمه 
بازنشســتگی به ۲۳۰۰ نفر از زنان روســتایی در قالب 

تفاهم نامه با صندوق بیمه عشایری پرداخت شده است

رییس گروه قرآن و عترت اداره کل فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی استان لرستان گفت: ثبت نام در هجدهمین 
دوره آزمون سراســری حفظ و مفاهیــم قرآن کریم 
از امروز آغاز و تا ۱۲ آذر ماه ادامه خواهد داشــت.به 
گزارش روابط عمومی کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
استان لرســتان و به نقل از پایگاه خبری گروه قرآن 
و عترت اداره کل، منصــور احمدی با اعلام این خبر 
گفــت: ثبت نام در آزمون سراســری قرآن و عترت از 
امروز ۱۲ آبان ماه در سایت quranedu.ir آغاز شده 
و تا ۱۲ آذرماه ادامه دارد و مهلت ثبت نام و مشــاهده 
دوره آموزشــی برای رشته های الکترونیکی تا پانزدهم دی ماه خواهد بود.وی با اشاره به برگزاری 
این دوره از آزمون در بهمن ماه ســال جاری، اظهار کرد: این دوره از آزمون با هدف ســنجش و 
ارزیابی کمی و کیفی عملکرد آموزشی مؤسسات و مراکز قرآنی کشور، ایجاد انگیزه در میان عموم 
مردم جامعه به ویژه جوانان و نوجوانان برای فراگیری معارف قرآن و عترت، راهبری آموزش های 
قرآن و عترت در مؤسسات و مراکز قرآنی سراسر کشور، شناسایی و معرفی نخبگان و استعدادهای 
درخشــان قرآنی به ویژه در گروه ســنی نوجوانان و جوانان و به روزرســانی و تکمیل بانک جامع 
اطلاعات قرآنی کشــور در رشــته های مختلف آموزش قرآن و عترت برگزار خواهد شد.احمدی 
با اشــاره به این که هجدهمین دوره آزمون سراســری حفظ و مفاهیم قرآن کریم در چهار گروه 
امتحانی و ۱۵ رشته برگزار می شود، اظهار داشت: در این دوره آزمون گروه ترجمه و مفاهیم قرآن 
کریم در دو رشــته تفسیر ســوره بقره و ترجمه و درک معانی سوره بقره و گروه معارف اهل بیت 
)ع( در دو رشته حفظ و ترجمه نهج البلاغه و حفظ و ترجمه صحیفه سجادیه و نیایش های امام 
ســجاد)ع( برگزار می شــود.رئیس گروه قرآن و عترت اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان 
لرســتان، ادامه داد: همچنین گروه حفظ قرآن کریم در ۹ رشــته حفظ جزء۳۰، حفظ جزء اول، 
حفظ ســوره بقره، حفظ ۵ جزء اول، حفظ ۱۰ جزء اول، حفظ ۱۵ جزء اول، حفظ ۲۰ جزء اول، 
حفظ ۲۵ جزء اول و حفظ کل، و گروه آموزش های الکترونیکی در دو رشــته ســبک زندگی و 
ســیره معصومین)ع(۱و۲ و روخوانی قرآن کریم برگزار خواهد شد.وی ادامه داد: رشته های گروه 
آموزش های الکترونیکی شامل سبک زندگی و ســیره معصومین)ع( با همکاری سامانه مجازی 
نورالمجتبی و روخوانی قرآن کریم با همکاری ســامانه مجازی حامیم برگزار می شود.احمدی با 
اشــاره به زمانبندی برگزاری آزمون، عنوان کرد: آزمون رشته های الکترونیکی ۲۵ و ۲۶ دی ماه 
و آزمون رشــته های کتبی ســوم بهمن ماه برگزار خواهد شد.رئیس گروه قرآن و عترت اداره کل 
فرهنگ و ارشــاد اسلامی استان لرستان در رابطه با منابع آزمون، تصریح کرد: بجز رشته تفسیر 
ســوره بقره که منبع آن تفسیر نمونه است، در تمام رشته های آزمون که به صورت کتبی برگزار 
می شود، متون و ترجمه های متداول قرآن کریم، نهج البلاغه و صحیفه سجادیه قابل استفاده است.

احمدی در پایان خاطر نشان ساخت: نمره قبولی در آزمون کتبی کسب حداقل ۷۰ امتیاز و نمره 
قبولی در آزمون الکترونیکی کسب حداقل ۸۰ امتیاز است.

عبدالرضا منجزی
بخشــی از کاستی ها،  نابسامانی و بهم ریختگی 
که برای سینمای ایران   رقم می خورد  محصول  
محیــط و عوامــل بیرونــی  اســت، اما بخش 
 عظیمی از معضلات و یا بحران هایی که هرازگاه 
گریبانگیر سینما و  سینماگران می شود محصول  

خود ماست.  
گروهی از مــا عافیت طلب و مصلحت اندیش اند. 
گروهی منافع شــخصی را   بــر مصالح صنفی 
مقدم  می دانند. گروهی شــم سیاســی و قوه 
تحلیل  رویدادها  را ندارند، جامع نگر نیســتند، 
واقعیت هــای اجتماعــی و سیاســی  را لحاظ 
نمی کنند،  به هنگام و به موقع عمل نمی کنند. 
به طور مثال در  جلسات گفتگو با وزیری  حرف 
از معشیت می زنند و در نشستی دیگر  با موضوع 
وضعیت رفاهی، دغدغه هــای فرهنگی را طرح 
می کننــد.  لایک هــای حضوری، تشــویق های 
متظاهرانه و پیاپی، رودربایســتی   روزگارمان را  
تباه کرده. نه نقد می کنیم و نه نقدپذیریم.  این 
یعنی ســکته  تاریخی، یعنی رکود؛ سینماگران 
با تجربه چندســاله در کار صنفی و  فعالیت در 
تشــکل های مردم نهاد، همچنان در بزنگاه های  

حیاتی   آسیب پذیر نشان می دهند.  
موضوع بیمه هنرمندان و عدم مسوولیت پذیری 
صنــدوق اعتباری یکــی از  دغدغه هــای این 
روزهای سینماگران است. سکوت و بی توجهی 
مســوولین  بالادســتی و پاســخ های نامربوط 
صنــدوق، انگیزه تمامی صنوف را برای  اعتراض 

دوچندان ســاخت. پس از رایزنی، چند تشکل 
فعال و موثر  تصمیم می گیرند تا بیانیه ای منتشر 

کنند. بیانیه منشر می شود. 
خطاب قــرار دادن وزیر  و نه رییس ســازمان 
سینمایی، دلایل خاص خود  را دارد. لابد با این 
توجیه که وقتی او مــا را نمی بیند چه اصراری 
اســت  که به وی توجه کنیم، اما ذاتا او رییس 
مدیریت کردن چنین وقایع و  بحران هایی است، 
اما نشــانه ها حکایت از آن  داشت که  مدیران 
ارشد  ســازمان  میل و رغبتی برای حل مشکل 
بیمه ندارند.  معمولا اموری  ازین دست با رایزنی 
مدیران و جلســات سنتی رتق و فتق می شود و 
نه  با شــیوه ها و ساز و کار مدنی و نشر رسانه ای 

مطالبات از سوی  تشکل های مردم نهاد! 
در کمال بهت و حیرت  رســانه های  وابسته به 
یک جناح سیاســی تیتر  اصلی اخبار فرهنگی 
را بــه ایــن بیانیه و اعتراض اختصــاص دادند. 
 خبرگزاری ها، سایت ها و بخش های خبری سیما 
و رادیو هم  با جدیت  در انعکاس حاشــیه های 
این اعتراض صنفی بســیار فعال نشــان دادند. 
یک  موضــوع درون صنفی که تــا پیش از این 
هیچ گونــه جذابیتی بــرای اینان  نداشــت در 
کمتر از ۲۴ ســاعت تبدیل بــه موضوعی مهم 
و حیاتی می شود.  نشــریاتی که تا پیش از این 
صنوف ســینمایی را بابت نامه نگاری با  روسای 
قوا مورد مواخذه و گاه تمســخر قرار داده بودند 
حالا  پشــتیبان  جدی و صدای رسای آنها شده 
بودند. به راســتی چرا؟ گروهی که با در  اختیار 

داشــتن ۸۰۰میلیارد دلار درآمد نفتی  ۸سال 
فرصت رسیدگی به  مســایل معشیتی و رفاهی 
هنرمنــدان را داشــتند اما قدمی برنداشــتند،  

 چگونه در مقام دلسوزی به میدان آمده اند؟
یک اقــدام کوچک صنفی  تبدیــل به جنجال 
شــد. وزارتخانه تحت فشــار  قرار گرفت. اکثر 
هنرمندان از گفتگو با رســانه ها امتناع کرده اما 
تلاش  بی وقفه برای فضاسازی رسانه ای همچنان 

ادامه داشت. 

صــدور پروانــه نمایش فیلم »خانــه پدری« و 
رفــع توقیف آن، به شــکل  غیرمنتظــره ای با 
واکنش تنــد گروهی از منتقدان مواجه شــد. 
حالا مخالفین  دولت صاحب دو امکان و فرصت 
گرانبها برای حمله به وزارت ارشاد  بودند. هر دو 
تیتــر در کنار هم قرار گرفت. تیر خلاص اما در 
برنامه   »هفت« شلیک شد. دو کارشناس گمنام 
فرهنگی در برنامه حاضر شده  و با  لحنی حق به 
جانب هست و نیست سینمای ملی را به چالش 
 کشــیدند. از اکران فیلم های کمدی و مفرح و 
ســرگرم کننده آغاز کرده  و  دامنه نقد تخریبی 
را به صدور پروانه نمایش »خانه پدری« کشانده 
و  بعد بــا ادبیاتی تحقیرآمیز بــه وزیر و رییس 
ســازمان اعلام کردند که اگر  جربزه کار دارید 
مشــکل بیمه هنرمندان را حــل کنید، پروانه 
نمایش   »خانه پدری« به شــما چه مربوط؟ در 
میانه برنامه مجری فیلمســاز، از  قرص زیر زبان 
هنگام تماشــای فیلم گفت و نسخه همه چیز 

را پیچاند.  سه کارشــناس حاضر با هم دستی و 
هم داســتانی عمارت بهارستان را بر  سر صالحی 
و انتظامــی خراب کردنــد. مهم ترین بهانه آنها 
جدای از  ترویج ابتذال و خشــونت، متهم کردن 
دولت به نمایشی دموکراتیک برای  جلب آرا در 

انتخابات بود.  
تصویری که از  وضعیــت فیلم های اکران ارائه 
شــد جعل بود. آن میزان  از ابتــذال و لودگی 
کــذب بود، هــدف زدن وزارتخانه به هر قیمت 
بود.  هــدف بی اعتبار کردن استراتژیســت های 
فرهنگی و دســتگاه متولی  فرهنگ بود. برنامه 
»هفت« نمایشــی بود بر اساس ســناریویی از 
پیش  نگاشته شده با اهداف و رویکردی سیاسی. 
برنامه نه بار اطلاع رســانی  داشت و نه آموزشی 
انکار دســتاوردهای درخشان  و سرگرم کننده. 
 ســینمای بومی، انــکار کیفی و ارزشــی آثار 
ســینمایی و انکار توانمندی  مجموعه مدیریتی 
در ســه بخــش متوالی  دســتور کاری بود که 

آشــکارا  اجرا گردید. بیمه هنرمندان یک بهانه 
بود. دفاع از صنوف سینمایی یک  پز متظاهرانه 
بود. این ســرفصل ها با تضعیــف و تحقیر نهاد 

رسمی  امکان پذیر می شد.  
ســینماگران و تشــکل های صنفی باید به یاد 
داشته باشــند اگر قرار است  انتظامی و یا وزیر 
از منافع هنرمندان و آثار سینمایی پاسداری و 
 حراســت کنند باید از حمایت حداکثری اهالی 
فرهنگ برخوردار باشــند.  باید از مشروعیت و 
موضــوع صندوق  باشــد.  برخوردار  محبوبیت 
 اعتبــاری و بیمه بــا همه اهمیتی کــه دارد، 
موضوعی درون صنفی است و  باید در گفت وگو 
با بالاترین مقام اجرایی این حوزه به ســرانجام 
برسد.  اقدام ســینماگران در انتشــار بیانیه به 
موقع و مســوولانه بود. راه   بهره برداری سیاسی 
و گروهی از آن را هوشمندانه سد کنیم. چیزی 
 مهم تــر از نتیجه نیســت. گاهی با ســکوت به 

نتیجه می رسیم. حالا وقت  هیاهو نیست. 

دبیرکل کانون انجمن های صنایع غذایی با اشــاره 
به مشــارکت بالای  صنایع غذایی در برنامه کاهش 
مصرف نمک، شــکر و چربی در  محصولات صنایع 
غذایی، کاهش مصرف آنها توسط مردم را مستلزم 

 تمرکز بر فرهنگ سازی و آشنایی مردم دانست. 
کاوه زرگران در مراسم روز جهانی غذا که با حضور 
رئیس ســازمان  غذا و داروی ایران، رئیس سازمان 
ملی اســتاندارد ایران، رئیس انســتیتو  تحقیقات 
تغذیــه ای ایــران، مدیر کل دفتر فــرآورده های 
غذایی سازمان  غذا و دارو، مدیر کل صنایع تبدیلی 
وزارت جهاد کشاورزی و  نمایندگان سازمان جهانی 
بهداشــت و فائو در انســتیتو تحقیقات تغذیه ای 
 ایران برگزار شــد با اشاره به گزارش سازمان خوار 
و بار و کشاورزی  ملل متحد از گرسنگی در جهان 
خاطرنشــان کرد: فائو روند گرسنگی در  جهان را 
صعــودی اعلام کرده بــه طوری که تعــداد افراد 
گرسنه جهان از   811 میلیون نفر در سال 2017 به 
820 میلیون نفر در سال 2018  افزایش یافته است 
که نشان دهنده لزوم بازنگری در رویکرد مبارزه با 

 فقر غذایی و گرسنگی در جهان است. 
زرگران با اشاره به اینکه آمار رو به افزایش گرسنگی 
اغلب در  کشورهای با درآمد متوسط و کشورهایی 
که رشد اقتصادی در آنها  متوقف شده است گزارش 
شده، خاطرنشــان کرد: نابرابری درآمدی در  اغلب 
کشورهایی که با مشکل گسترش فقر و گرسنگی 

دســت به گریبان  هستند در حال افزایش است به 
طوریکه مواجه با شرایط رکود اقتصادی  را برای فقرا 

سخت تر از گذشته کرده است. 
وی در ادامه با اشــاره به آمــار 670 میلیون نفری 
سازمان خوار و بار و  کشاورزی ملل متحد از تعداد 
افراد بالغ چاق در جهــان تصریح کرد:  ترکیبی از 
رژیم های غذایی ناســالم و بــی تحرکی نرخ ابتلا 
به چاقی در  جهان را نه تنها در کشــورهای توسعه 
یافته بلکه در کشورهای کم درآمد  نیز افزایش داده 
است به طوری که چاقی و گرسنگی توامان در این 

 کشورها به چشم می خورد. 
دبیــرکل کانون انجمن های صنایــع غذایی ایران 
با بیان اینکه شهرنشــینی  تاثیرات قابل توجهی بر 
عادات غذایی مردم جهان داشــته اســت، تصریح 
 کرد: مردم امروز زمان کمتری را برای آماده کردن 
غذا در خانه  صرف می کنند و از رژیم های غذایی 
عمدتا فیبردار و گیاهی به سمت  رژیم های سرشار 
از شــکر، چربی، نمک، گوشت و سایر محصولات 

 حیوانی روی آورده اند. 
وی رژیــم های غذایی ناســالم را مهمترین عامل 
ریســک ابتلا به بیماری  هــای غیرواگیردار چون 
بیماری هــای قلبی و عروقی اعــلام کرد و گفت: 
 در کشــورهای مختلــف برنامــه هــای متعددی 
برای کنترل عوامل ریســک  ابتلا به بیماری های 
غیرواگیردار به اجرا گذاشته شده است و در کشور 

 ما نیز به پیروی از ســازمان جهانی بهداشت برنامه 
کاهش میزان نمک،  چربی و شکر در فرآورده های 

غذایی اجرا شده است. 
زرگران با تاکید بر مشــارکت بالای صنایع غذایی 
ایران با برنامه کاهش  میزان نمک، شــکر و چربی 
در فرآورده های غذایی، کاهش اسید چرب  ترانس 
مارگارین ســفره از 10 به 2 درصد، کاهش میزان 
نمــک در رب  گوجه فرنگــی از 2 به 1.٥ درصد و 
کاهش 10 درصدی قند نوشــابه های  گازدار را از 
نمونه های اجرای این برنامه در صنایع غذایی ایران 

 برشمرد. 
وی همچنیــن با بیان اینکه صنایــع غذایی ایران 
در ارتباط با استفاده از  برچسب نشانگرهای رنگی 
تغذیه ای در محصولات تولیدی بیشترین  همراهی 
را با سیاســتگذاران بخش ســلامت کشور داشته 
اســت، استفاده از  ریزمغذی ها چون ویتامین های 
آ و دی، روی، آهن و اســید فولینک در  محصولات 
صنایع غذایی را از اقدامات صنایع غذایی ایران در 

راستای  ارتقای سطح سلامت جامعه اعلام کرد. 
دبیــرکل کانون انجمن های صنایــع غذایی ایران 
با بیان اینکه صنعت  غــذای ایران علاوه بر اجرای 
دســتورالعمل ها، فراتر از آیین نامه های  نظارتی 
عمل کرده است، اظهار کرد: تولیدات صنعت غذای 
ایران  امروز مایه افتخار هســتند و به کشــورهای 

مختلف جهان صادر می شوند. 

به نام سینما، به کام سیاست
خبر

گوناگون

آگهی موضوع ماده 3 قانون و 13 آئین نامه تعیین 
تکلیف وضعیت اراضی و  ساختمان های فاقد سند رسمی  

آرای صــادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مســتقر در اداره ثبت اســناد و املاک 
 شهرستان خرم آباد بشرح ذیل :   

 1-پرونده کلاســه 289 و رای شــماره 3247 مورخه 1398/6/7 بــه تقاضای آقای 
 فرید پادروند فرزند ایمان نســبت به ششدانگ یك باب عمارت  به مساحت 127/4٥ 
 مترمربع  17 فرعی مجزی شــده از  10 اصلی واقع در بخش 2 شهرســتان خرم  آباد 
خروجی از مالکیت مالک اولیه )رسمی ( آقای بارانی چراغی .رسیدگی و  تائید و انشاء 
گردید مراتب در اجرای  ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و  ســاختمانهای فاقد سند 
رســمی دو نوبت به فاصله 1٥ روز جهت اطلاع مالکین و  ســایر صاحبان حقوقی در 
روزنامه کثیرالانتشار  و محلی آگهی انتشار و علاوه بر  آن در روستا ها الصاق تا چنانچه 
اشخاص نسبت به مورد تقاضا اعتراض دارند از  تاریخ  نشر اولین آگهی و در روستا ها از 
تاریخ الصاق به مدت 2 ماه اعتراض  خود را کتباً به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان 
خرم آباد تسلیم دارند و برابر  مقررات معترض مکلف است ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض  مبادرت به تقدیم دادخواست به مراجع قضایی ذیصلاح اقدام و گواهی 
تقدیم  دادخواست تحویل ثبت اسناد نماید و ادامه عملیات ثبتی موکول به ارائه حکم 
نهایی  می باشــد در غیر اینصورت متقاضی با ارائه گواهی عدم تقدیم دادخواســت و 
پس از  انقضای مدت مذکور ویا عدم وصول اعتراض سند مالکیت مورد تقاضا براساس 
 مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد شد در هر حال صدور سند مالکیت مانع  مراجعه 
متضرر به مراجع قضایی نخواهد بود. ضمناً  تاریخ انتشار از لحاظ  همزمان بودن مدنظر 

قرار گیرد.   م الف 41558938 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/08/13 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/08/29 

ملك نیاز اسداللهي  -رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان خرم آباد

آگهی ابلاغ اجرائیه مهریه

بدین وســیله به آقای علی رضا کشوری فرزند علیشاه به شناسنامه  شماره 716 و کدملی ٥929٥34802 ابلاغ 
می شود که خانم  اکرم کشوری جهت وصول مهریه خود به شرح پنجاه میلیون ریال  به انضمام چهارده عدد تمام 
ســکه طلای بهار آزادی )برابر اعلام  اجرای اســناد رسمی بروجرد معادل یک میلیارد و دویست و هفده  میلیون 
و پانصد و هجده هزار پانصد و نود و نه ریال محاســبه  گردیده ( به اســتناد مهریه مندرج در سند ازدواج شماره 
8379  مورخه 1381/0٥/23تنظیمی دفترخانه ازدواج شماره ٥6 و  طلاق شماره 12 شهر بروجرد استان لرستان 
و علیه شما اجرائیه  صادر نموده و پرونده اجرائی به کلاسه 9800٥16 در این اداره  تشکیل شده و طبق گزارش 
مامور ، محل اقامت شما به شرح متن  سند شناخته نشده ، لذا بنا به تقاضای بستانکار طبق ماده 18 آئین  نامه 
اجرا مفاد اجرائیه فقط یک مرتبه در یکی از روزنامه های  کثیرالانتشــار محلی آگهی می شــود و چنانچه ظرف 
مدت ده روز  از تاریخ این آگهی که روز ابلاغ محســوب می گردد ، نسبت به  پرداخت بدهی خود اقدام ننمایید ، 

عملیات اجرائی جریان خواهد  یافت . 
علی رحیمی  -رئیس اداره اجرای اسناد رسمی خرم آباد  

آگهی فقدان سند مالکیت
رضوان پاپی با تسلیم دو برگ فرم استشهادیه گواهی شده 4790 مورخ 98/1/17 دفتر اسناد رسمی شماره   19 
بروجرد مدعی می باشد که سند مالکیت ششدانگ پلاک ٥6 فرعی از 38٥9 اصلی واقع در بخش 2  بروجرد ذیل 
ثبت 22832 صفحه 262 دفتر 132 به سند شماره ٥8890٥ بنام مشارالیه ثبت و سند  مالکیت صادر و تسلیم 
گردیده است بعلت جابجایی مفقود گردیده است. لذا باستناد تبصره یک الحاقی بماده   120 آئین نامه قانون ثبت 
مراتب جهت اطلاع عموم یک نوبت آگهی می شود اگر شخصی به نحوی از  انحاء مدعی وجود سند مالکیت نزد 
خود می باشــد می تواند اعتراض خود را کتبآ پس از نشــر آگهی بمدت  ده روز به این اداره تسلیم نماید در غیر 

اینصورت پس از انقضائ مدت قانونی و اعلام گواهی سند مالکیت  المثنی بنام مالک صادر خواهد شد. 
آدرس ملک: خیابان امام حسین 1٥ متری کاوه کوچه شاهد پلاک 7 

معاون مدیر کل و سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان بروجرد 
  فریدون نعمتی

همزمان با سراسر کشور
آغاز ثبت نام هجدهمین دوره آزمون سراسری حفظ و 

مفاهیم قرآن کریم در لرستان

 ۸۲۰ میلیون نفر در دنیا از گرسنگی و ۶۷۰ میلیون نفر از چاقی رنج  می برند
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افقي :

  1 - دین و آیین، راه و روش، جمع مذاهب ، زر 
اندود شده - رهایی، روییدن - دگرگون كردن 

صورت و زشت تر شدن
 2 - حفــظ كننــده - باكــو در هــم - دانــش و 

معرفت، دانایی، معرفت
 3 - بی نیازی، كشــوری آفریقایی - حركتی در 

كاراته - سرپرست
 4 - هندبا، گیاه دارویی - گفته شده 

5 - ناپسند، خوب نیست - غول برفها - سخت 

گرفتن 
6 - علف جارو - نامی دخترانه - اثر چربی

 7 - رفــت و آمد - خراســان قدیــم - ماموت 
بی انتها

 8 - ســطح، چهــره، مایه پیشــرفت بعضی ها - 
واحد فركانس - بر و بازوی ستبر

 9 - جســتجو گر - دوستی - یكی از دو جنس، 
مذكر، جنس به ظاهر قوی

 10 - روشن كننده - كشتار كننده
 11 - نوعی نان روغنی - بلندو مرتفع - بسیار 

زیاد، به میزان فراوان
 12 - به جســم معنا می دهد، جســم نیست - 

درد سر دهنده - باران بدون ته
 13 - از افعال ربطی - تلف شده - همیشه

عمودي :
 

1 - نــرم كردن غذا در دهــان - مخالف خوبتر 
- شهر تاج محل

 2 - آهــو - جای كه بتوان ار آن بیرون رفت - 
هسته طبی خیار چنبر

 3 - فرق ســر - بالا آمــدن آب دریا، كلاه الف، 
باب روز - زخم

 4 - مرغابی - از باشگاه های سرزمین گل
 5 - مركــز اتم - كوچک - خودم، ضمیر وزنی، 
ســه كیلــو 6 - دیوانــه، فیلمــی از داریــوش 
فرهنــگ - از انجیــل هــا - میــدان جنگ 7 - 
اقامــت گزیــدن - بیهــوده - كاشــف وراثت 8 
- فلات آســیایی، ســرزمین اورست - دنباله و 

پی - حادثه
 9 - رمق آخر - روده - گلوله ریســمان درهم 

پیچیده
 10 - اثری از گوته - شــهر ارگ، صدای كلفت 
11 - عیــب دار - بالای فرنگــی، بالا به گویش 

عمو سام - نمد مال 
12 - مغــز حــرام - دریاچه ای در ســوئیس - 

خانه، كاشانه
 13 - كتاب نظامی - از وســایل خنک كننده - 

اسب چاپار، سدی در استان خراسان
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یادداشت 

خبر 

ســاوجبلاغ –عبدالله مظفــری خبرنگار 
یادگار امروز:

مسابقات کشــتی آزاد در رده های سنی 
پایه شهرستان ساوجبلاغ به میزبانی شهر 

گلساربرگزارشد
 به مناســبت هفته تربیت بدنی و یادواره  
احمد واعظی ) ازپیشکســوتان کشــتی 
شهرســتان  ســاوجبلاغ با حضور دکتر 
روستاکاری)ریاست اداره ورزش و جوانان 
شهرستان ساوجبلاغ( ، شهردار و اعضای 
شــورای اسلامی شهر گلســار ، مهندس 
حمید یاری)رئیس هیئت کشــتی استان 
البرز( ، دکتر ملک فر)ریاست کلینک فوق 
تخصصی نور نگاه کرج( ، قاسمی)ریاست 
ســاوجبلاغ(   شهرستان  کشــتی  هیئت 
، رنجبــر) عضو هیئت رئیســه کشــتی 
ســاوجبلاغ ( ، مرتضــی زور مند)رئیس 
شورای داوری اســتان البرز و داور ممتاز 
بین المللــی( ،قهرمانان و پیشکســوتان  
مسابقات کشتی آزاد رده های سنی پایه 
شهرســتان ســاوجبلاغ به همت هیئت 

کشتی شهرســتان ساوجبلاغ و مصطفی 
سبزمکان)مســئول هیئت کشــتی شهر 
گلســار( و اعضای هیئت کشتی شهر با 
همکاری شهرداری و شورای اسلامی شهر 
در باشگاه شهدای گلسار برگزار گردید . 

در ایــن مراســم دکتر روســتاکاری در 
سخنانی ضمن تشکر از مجموعه مدیریت 
شــهری گلســار در راســتای حمایت از 

ورزشــکاران  و جامعه ورزشــی شهر  از 
برگــزار کنندگان ین دوره از مســابقات 
تشــکر و قدردانی نمود و اظهار داشت در 
آینده ای نزدیک شــهر گلسار به عنوان 
پایلوت کشــتی شهرستان معرفی و خانه 
کشتی شهرستان در این شهر افتتاح می 

گردد.
در ایــن مراســم همچنیــن دکتر ملک 

فر)ریاست کلینک فوق تخصصی نور نگاه 
کرج( در  راســتای حمایت از ورزشکاران 
یک تخته تشک کشــتی به خانه کشتی 

شهر گلسار اهدا نمود
مهندس صفاخیل)عضو شــورای اسلامی 
شــهر گلســار و شهرستان ســاوجبلاغ( 
نیــز ضمن خیر مقــدم بــه حاضرین و 
عرض تبریــک حلول ماه ربیــع الاول و 
هفته تربیت بدنی در ســخنانی از برگزار 
کنندگان این دوره از مســابقات در شهر 
گلســار و همچنین از اقــدام دکتر ملک 
پور در راســتای حمایت از ورزشــکاران 
قدردانــی نمود و بیان داشــت مجموعه 
راســتای  مدیریت شــهری گلســار در 
تشــویق و حمایــت از جامعه ورزشــی 
 شــهر همچــون گذشــته گام برخواهد 

داشت.
در پایان این دوره از مسابقات خانه کشتی 
شهر گلسار مقام اول ، تیم هشتگرد مقام 
دوم و تیم چهارباغ مقام ســوم  را کسب 

نمودند.

ارومیه-مینا اصلانی-خبرنگاریادگارامروز:
برای دومین سال از بدو تاسیس سازمان 
بیمه ســلامت ایران در کشــور مراســم 
بزرگداشــت هفته بیمه سلامت همزمان 
با ســالروز تصویب قانــون بیمه همگانی 
خدمــات درمانــی در مجلس شــورای 
اســلامی که در سوم آبان سال 1373 به 

تصویب رسید در ارومیه برگزار گردید.
همایشــهای  ســالن  در  مراســم  ایــن 
بیمارســتان امید ارومیه برگــزار گردید 
و میهمان ویژه این مراســم محمد میرزا 
بیگــی عضو هیئت مدیره ســازمان بیمه 

سلامت کشور بود .
محمد میــرزا بیگی عضــو هیئت مدیره 
سازمان بیمه سلامت ایران  توجه به ابعاد 
معنوی خدمت در بخش ســلامت تاکید 
کــرد و گفت ما علاوه بر مســائل مالی و 
تعــداد مراجعات باید توجــه ویژه ای به 
اثر  و  گیرندگان خدمــت  رضایتمنــدی 

گذاری خدمت ارائه شده داشته باشیم
مدیرکل بیمه ســلامت استان آذربایجان 
غربی ضمــن ارائه گزارشــی از وضعیت 
عملکــردی اداره کل در ســال 1397 و 
شش ماهه اول ســال جاری ادامه یافت 
.سپس نانبخش برنامه های آتی سازمان 
الکترونیکی سازی خدمات را  درخصوص 
طرح و اعلام نمود استان آذربایجان غربی 
در حال اجرایی نمودن تمامی این موارد 

میباشد .
محمد میــرزا بیگی عضــو هیئت مدیره 
ایران سخنران  بیمه ســلامت  ســازمان 
بعدی این مراسم بود که در سخنان خود 

توجه به ابعاد معنــوی خدمت در بخش 
ســلامت تاکید کــرد و گفت مــا علاوه 
بر مســائل مالی و تعــداد مراجعات باید 
توجه ویژه ای به رضایتمندی گیرندگان 
خدمــت و اثر گذاری خدمت ارائه شــده 
داشته باشــیم وی افزود ما باید در نظام 
سلامت فکری بیندیشیم که این اژدهای 
ســیری ناپذیر نظام پرداخت بر اســاس 
خدمت رو باید جایی متوقف یا محدودش 
کنیم . ما همچنان بر اساس خدمت ارائه 
شده به بیمه شدگان به موسسات و افراد 
پول پرداخت میکنیم ولی تا کی و با چه 
کیفیتی ؟ آیا نمیشــود هزینــه رو جور 
دیگری کنترل کرد و براســاس کیفیت و 
تدوین  رو  معیارهایی  میزان رضایتمندی 

کرد ؟ قطعا در دنیــا تجربیات خوبی در 
ایــن خصوص وجــود دارد . مــا باید در 
کشور خودمان به این سمت و سو حرکت 
بکنیم .  وی اشاره ای به اینکه در سازمان 
بیمه سلامت اکنون یک حرکتی در چند 
اســتان به صورت پایلــوت در خصوص 
بیماران مزمــن دارد انجام میشــود که 
نتایج بسیار خوبی داشته که هم رضایت 
و هــم کیفیت را ارتقــا داده و هم هزینه 
هارا کاهش داده است و آن چیزی نیست 
جز سپردن پرستاری بیماران مزمن البته 
با رضایتمندی خــود بیماران و همراهی 
پزشکان معالج آنها و بیمارستانها به مراکز 
مراقبت پرســتاری در منزل )هوم کییر (  
با پوشــش بیمه ای که جــا دارد در این 

استان هم باحمایت دانشگاه علوم پزشکی 
و سازمان نظام پرستاری و اداره کل بیمه 
سلامت اســتان این اقدام در آذربایجان 
غربی هم آغاز شود تا صرفه جویی هزینه 
ای بســیار خوبی در عیــن رضایتمندی 
بیمه شــدگان در این اســتان نیز اتفاق 
بیفتــد . وی در ادامه تاکید براینکه طرح 
خدمــات در منزل نبایــد اجباری بوده و 
تحمیلی باشد و باید بیمه شدگان بتوانند 
به اختیار از این خدمات بهره مند گردند .
عضو هیئت مدیره ســازمان بیمه سلامت 
ایران فرهنگ ســازی در این خصوص را 
از نیازهای اساســی در اجرای این اقدام 
قلمــداد نمود که میبایســت از ســوی 
پزشــکان ، بیمارســتانها ، اداره کل بیمه 
سلامت و رسانه ها صورت گیرد به طوری 
در این خصوص باید حق انتخاب به مردم 
داده شــود و پزشــکان این موضوع را به 
صورت پیشنهاد مطرح کنند ما مخصوصا 
در خصوص بیماران مزمن نباید تنها یک 
مســیر بیمارســتان را پیش روی مردم 
بگذاریم باید این بیماران در این خصوص 
بین بیمارســتان و منزلشان حق انتخاب 

داشته باشند .
با اجرای این طرح با توجه به کمبود نیرو 
در بیمارستانها بر اساس نتایج اقدامات به 
دست آمده در اســتانهای پایلوت ما یک 
ســوم تا یک دهم کاهش هزینه داشتیم 
این امر یکی از مستندات عملیاتی خرید 
راهبردی خدمات میباشــد کــه از خط 
مشی های موکد ســازمان بیمه سلامت 

ایران است .

به گــزارش روابط عمومی شــرکت 
توزیع نیروی بــرق آذربایجان غربی 
دوره آموزشــی توجیهی نحوه اطلاع 
رسانی پرداخت الکترونیکی قبوض با 
واحدهای  مسئولین  مدیران،  حضور 
خدمات مشترکین، سیمبانان قطع و 
وصل و کنتورنویســان نواحی خوی، 
نقــده، ســلماس، مهاباد، اشــنویه، 
سردشــت و نواحی چهارگانه ارومیه 
در محل شــرکت توزیع نیروی برق 

استان برگزار شد. 
گفتنی اســت در این دوره آموزشی 
و  فروش  معاون  پاشــاوند  شــاهرخ 
مدیر  موسوی  مشــترکین،  خدمات 
دفتــر نظــارت بر فــروش و وصول 
مطالبــات شــرکت توزیــع نیروی 
برق اســتان بــه عنوان مدرســین 
دوره ضمن بیــان مزایای طرح ملی 
کاغــذی جزئیات  قبــوض  حــذف 
روش هــای پرداخت صورتحســاب 

را  کاغــذی  قبــوض  حــذف  از  بعــد   مشــترکین 
تشریح کردند. 

معاون فروش و خدمات مشــترکین با اشاره بر 4 روش 
پرداخت قبوض کاغذی افزود: با حذف قبوض کاغذی 
مشــترکین از طریــق 4 روش تلفن همــراه متصل به 
اینترنــت، تلفن همراه، بدون نیاز به تلفن همراه ودفاتر 
پیشخوان یا ICT روستایی می توانند قبوض برق خود 

را پرداخت کنند.  
وی در ادامه به تشــریح هر یک از روش ها پرداخت و 
عنوان کرد:پیوند پیامک اولیــن راه پرداخت قبض در 
روش تلفن همراه متصل به اینترنت است که این پیوند 
مشــترک را به درگاه بانکی ارجاع مــی دهد و از آنجا 
مشترک می تواند قبض خود را پرداخت کنند، استفاده 
از اپ گوشــی های هوشمند راه دیگر پرداخت با تلفن 
همراه می باشــد که برای این منظور اپ های مختلفی 
مانند اپ های صنعت برق، سرویس های پرداخت و اپ 
های بانک ها در نظر گرفته شــده است که مشترکین 
با ثبت شناســه قبض خود در اپ از صدور قبض جدید 

مطلــع و از همانجا مــی توانند صورتحســاب خود را 
پرداخت کنند.  پاشــاوند ادامه داد: مراجعه به وبسایت 
www.saapa.ir و وب ســایت شرکت توزیع و ورود 
به قسمت پرداخت صورتحساب یکی دیگر از راه هایی 
اســت که مشــترکین می توانند با وارد کردن شناسه 

قبض، صورتحساب  خود را بپردازند.
وی اضافه کرد:  آندســته از مشترکینی که تلفن همراه 
هوشمند ندارند می توانند با شماره گیری کد دستوری 
#1521*733*  و  #1521*741*  و دنبــال کردن 

مراحل آن  قبض خود را پرداخت کنند.    
معاون فروش و خدمات مشــترکین در ادامه این دوره 
ســایر روش های پرداخــت قبوض جهــت رفاه حال 
مشترکین را چنین تشریح کرد: افرادی که نمی توانند 
از خدمات پرداخت ذکر شــده توسط تلفن های همراه 
هوشــمند و ساده اســتفاده کنند می توانند ازدستگاه 
هــای ATM و POS بــرای پرداخت قبوض خود به 
این صورت که با مراجعــه به ATM و انتخاب گزینه 
پرداخت قبــوض قبض خود را پرداخــت کنند و یا با 
استفاده از دســتگاه POS و ثبت شناسه قبض بدهی 

علاوه بــر دریافت بدهی نســبت به 
پرداخت آن نیز اقدام کنند. 

وی تصریح کرد: با وجود همه روش 
های الکترونیکی پرداخت قبوض که 
مشــترکین می تواننــد در کمترین 
زمان و بدون نیاز به مراجعه حضوری 
بــه پرداخت قبوض خــود بپردازند 
باز هم شــرکت توزیع نیروی برق با 
پیش بینی برخی از مشــکلاتی که 
برای افراد کهنســال و فاقد ســواد 
اندیشــیده  تدابیــری  کامپیوتــری 
کــه این افــراد با مراجعه بــه دفاتر 
پیشخوان دولت با اعلام شناسه قبض 
خود به کارگزار دفتر پیشخوان جهت 

پرداخت قبض خود اقدام کنند.  
پاشــاوند در پایــان ســخنان خود 
اظهــار کــرد: مشــترکین ســاکن 
طریــق  از  کــه  نیــز  روســتاها 
اپلیکیشــن ها نتوانســته اند نسبت 
به پرداخت قبض خــود اقدام کنند 
مــی توانند بــا مراجعه به  ICT روســتایی شناســه 
 قبــض را به کارگزار روســتایی اعــلام و قبض خود را 

پرداخت کنند. 
*حذف قبض کاغــذی گام موثر وزارت نیرو در اجرای 
برنامه تحول دیجیتال برای گذار به مدل جدید کسب 

و کار در صنعت برق 
مدیر دفتر نظارت بر فروش و وصول مطالبات شــرکت 
توزیع نیروی برق اســتان مدرس دیگر این دوره حذف 
قبــض کاغذی را گام موثر وزارت نیرو در اجرای برنامه 
تحول دیجیتال دانســت و گفت: حذف قبض کاغذی 
گام موثــر وزارت نیرو در اجرای برنامه تحول دیجیتال 
برای گذار به مدل جدید کســب و کار در صنعت برق 

می باشد. 
وی اضافــه کرد: طرح ملی حذف قبض کاغذی طرحی 
ارزشمند برای جلوگیری از اتلاف منابع و حفظ محیط 
زیســت می باشد که یکایک ما در خانواده صنعت برق 
باید همــه تلاش خود را در جهت پیشــبرد این طرح 

سازنده انجام دهیم.

درشرکت توزیع نیروی برق آذربایجان غربی برگزارشد؛

دوره آموزشی توجیهی نحوه اطلاع رسانی پرداخت الکترونیکی قبوض برق

عضو هیئت مدیره سازمان بیمه سلامت ایران خبرداد ؛

ایجاد مراکز مراقبت پرستاری درمنزل برای بیماران مزمن با پوشش 
بیمه ای در آذربایجان غربی

دستگیری4 نفر متخلف صید غیر مجازماهی 
درپلدختر

پلدختر- کامرانی- خبرنگاریادگار امروز: به گفته مدیر اداره حفاظت محیط 
زیســت شهرستان پلدختردر پایش و گشــت و کنترل زیستگاههای این 
شهرستان  ، 4 نفر متخلف  صید غیر مجاز ماهی دستگیر،  و از آن ها ۲۵ 

قطعه ماهی و ۴ تور ماهیگیری کشف و ضبط شد.
علی الشتری نژاد افزود : با توجه به اینکه  هر گونه صید آبزیان بدون مجوز 
ممنوع می باشــد و بر همین اســاس و طبق قوانین شــکار و صید با این 

متخلفین برخورد می شود.
وی ادامــه داد: با اخــذ ضررو زیان وارده بابت جانوارن صید شــده پرونده 
این متخلفین پس از صورتجلســه اولیه به مراجع قضایی  ارجاع داده می 
شود،بنابراین از تمامی دوســت داران محیط زیست تقاضامندیم هرگونه 

تخلف در حوزه شکار و صید را به سامانه 1540 اطلاع دهند.

بازدید  فرمانده كل سپاه پاسداران از پروژه مترو 
شهرجدید هشتگرد

ساوجبلاغ –عبدالله مظفری خبرنگاریادگارامروز:
ســردار ســلامى فرمانده كل ســپاه پاســداران به همراه فرمانده قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیا، اســتاندار البرز،فرماندار شهرستان،نماینده مجلس 
شــورای اسلامی،شــهردار و هیئت مدیره شــرکت عمران از پروژه مترو 

شهرجدیدهشتگرد بازدید کردند.
مترو گلشهر کرج به شهر جدید هشتگرد با 26 کیلومتر طول که 21 کیلومتر 
آن خط العرضی و 5 کیلو متر تونل زیرزمینی روزانه می بایست با 8 قطار 
شــهری به فاصله زمانی 7 دقیقه 250 هزار نفر را به صورت روزانه پوشش 

بدهد.
پروژه مترو شهر جدید هشتگرد تاکنون 93 درصد پیشرفت فیزیکی داشته 
که شامل ایستگاه 98 درصد ، زیر سازی 100 درصد و تجهیزات 82 درصد 
می باشد. که نکته قابل توجه در قسمت تجهیزات 80 درصد بومی سازی 
شده است این در حالی است که خط پنج مترو 100 درصد توسط چینی 

ها تجهیز شده بود .
طبق گفته پیمانکار مجموعه مترو، این پروژه 118 معارض داشته که تمامی 
آن ها با تعامل رفع گردید و تا پایان آبان ماه عملیات اجرایی توسط قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیاء با لینک کردن به ایستگاه پنج به پایان خواهد رسید 

و تحویل شرکت بهره بردار خواهد شد.

مافیای اقتصادی ، عامل محرومیت 
در مناطق محروم شده است 

حمیدالهیاری - پلدختر

درجوامع امروزی وجود نابرابری اجتماعی درزمینه های گوناگون وازجمله 
در زمینه اقتصادی موجب شده است که همه افراد به یک  نسبت از مزایای 
زندگی گروهی و اقتصادی  بهره مند نشوند ودر بحث برخورداری از حداقل 

سطح معیشت وزندگی شاهد تفاوت بین  افراد و خانواده ها باشیم.
ریشه یابی علت این مسئله نشان میدهد که عوامل مختلفی موجب ایجاد 
اختلاف وفاصله بین گروه های برخوردار ومحروم جامعه  میشــود .گرچه 
عدالت اجتماعی ایجاب میکند برای کاهش این فاصله از طرف دولت برنامه 
ریزی لازم صورت گیرد وبا آگاهی و  احساس مسئولیت همه افراد جامعه 
زمینه اجرای این برنامه ها فراهم گردد، اما در این میان افراد و گروهایی که 
اجرای قانون  و  عدالت و برنامه ریزی مدون برای کاهش فاصله یاد شــده 

رامانعی برای اهداف مافیایی خویش می بینند تلاش میکنند فاصله سطح 
زندگی ومعیشــت افراد برخوردار با افراد محروم وکم برخوردار روز به روز 

بیشتر شود.
مافیا در اصطلاح سازمان مخوف تروریستی با محورهای گوناگون است که 
بعد اقتصادی آن پررنگتر وفعال تر است. از این رو  اقداماتی را که درمناطق 
محروم توسط افرادی خاص اتفاق می افتد وهرروز جان انسانهای محروم را 
به لب می آورد ومانع  ازمحرومیت زدایی دولت در این مناطق میشود میتوان 
نوعی مافیای اقتصادی تلقی کرد که به علت عد م آشنایی مردم با حقوق 

خویش  صورت می گیرد.
نتیجــه اقدامات مافیایی این افرادکه موجب ادامه فقروتهیدســتی طبقه 
محروم و بروز وقوع جرایمی چون طلاق، خودکشــی، ســرقت وبزه  کاری 
درکودکان ونوجوانان شــده است ، به شــیوه های محتلفی انجام میشود.
فرض کنید شــخصی به عنوان بازرس تعزیرات مامور  بررسی تخلفات در 
بازار تعیین میشود .این فرد که حقوق بگیرهم هست اگر باسرصنف اتحادیه 
مربوطه همدست شود وتخلفات  صنف  را گزارش نکند نتیجه آن زراندوزی 
ثروتمندان وفقرعمومی جامعه به ویژه محرومان میشود.)البته نباید تخلف 
چند نفر انگشت  شمار را به حساب زحمتکشان حوزه تعزیرات واصناف با 
انصاف بازارگذاشت(. یااگردر انتخاب مدیران کارآمد ومرتبط برخی ادارات 
کلیدی نظیر جهاد کشاورزی وصمت و...به هر علتی کوتاهی شود، نتیجه آن 
میشود که کود ونهاده های کشاورزی مورد نیاز کشاورز با چند برابر قیمت 
واقعی بدستش میرســدکه درنتیجه زراندوزان غنی تر  وکشاورزان فقیر، 

فقیرتر میشوند.
امیداســت نمایندگانی که برای انتخاب مسئولان ومدیران حوزه اتنخابیه 
خود رایزنی میکنند)هرچند این مسئله ربطی به وظیفه خطیر  قانونگذاری 
ونظارت بر اجرای آن که وظیفه اصلی نمایندگان است ندارد(حد اقل از افراد 

توانمند وکاربلد استفاده کنند.
از دولت وبه ویژه قوه قضائیه نیز انتظار میرود، تدابیری بیندیشند که ریشه 
این مافیای نامیمون را بخشکانند وجوی اسلامی، آمیخته با  عدالت و انصاف 
را بربازارواقتصادکشــور به ویژه در مناطق محروم حاکم نمایند.تا شــاهد 

تبعیض، بی عدالتی، ارتشا ، اختلاس  ،احتکارو...دراین مناطق نباشیم.

جمعی ازپیشکسوتان دوران دفاع مقدس با 
سرپرست جدید فرمانداری پلدختردیدارکردند

پلدختر- کامرانی- خبرنگاریادگارامروز : جمعــی ازرزمندگان دوران دفاع 
مقدس پلدخترباحسن رضائیان سرپرست جدید فرمانداری پلدختردیدارو 
برای ایشان درسنگرجدیدخدمت به نظام مقدس جمهوری اسلامی آرزوی 

موفقیت کردند
دراین دیدارچند نفرازپیشکسوتان دوران دفاع مقدس وضعیت کلی،ظرفیت 

ها وچالش های شهرستان را تشریح کردند.
درادامه این دیدارکوتاه حسن رضائیان با انتقاد ازروند کند بازسازی وترمیم 
خرابی های ســیل ۱۲فروردین سال جاری گفت: بنده با هدف خدمت به 
مردم شهید پروروسیل زده پلدختر این مسئولیت سنگین را پذیرفته ام واز 
شما ایثارگران ویادگاران دفاع مقدس انتظار دارم جهت رفع مشکلات وبرون 

رفت از این وضعیت همکاری نمائید.
سرپرســت فرمانداری پلدختربه رویکردکاری ومدیریتی خوددرشهرستان 
اشاره وتصریح کرد:مطمئن باشید هرگز آخرت خود را به خاطردنیای دیگران 

تباه نخواهم کرد.

تقدیر فرماندارساوجبلاغ از شهردار هشتگرد 
ساوجبلاغ –عبدالله مظفری خبرنگاریادگارامروز:

ابوالقاسم پالیزگیر فرماندار شهرستان ساوجبلاغ با اهداء لوح از همکاری دکتر 
امیر بهمنی شهردار هشتگرد در حوزه ورزش تقدیر و تشکر نمود 

بخشــی از اقدامات مهم شهرداری هشتگرد در زمینه ورزش به شرح ذیل 
است : 

برگــزاری همایش بزرگ پیاده روی خانوادگی با پخش زنده از شــبکه ۳ 
ســیما )برنامه صبح و نشاط(-ایجاد ، توســعه و تجهیز امکانات ورزشی از 
قبیل بهسازی ، رنگ آمیزی و تعویض کفپوش سالن ورزشی تختی و سالن 
شهدای دخانیات -بهسازی و تکمیل ست های ورزشی در بوستانهای شهر 
- احداث رینگ دوچرخه سواری در بوستان تندرستی -توسعه بوستانهای 
دانشــجو و تختی بعنوان محل هایی برای ورزشهای همگانی و پیاده روی 
خانوادگی -بهسازی فضاهای سبز بوستانهای شهر و بویژه اجرای سیستم 
آبیاری قطره ای بوســتان تندرســتی و ضلع جنوبی بلوار کارگر -اجرای 
مسابقات مختلف ورزشی از قبیل فوتسال ، تنیس روی میز -برنامه ریزی  و 
پیگیری جهت احداث زمین چمن مصنوعی در شهرک وحدت - حمایت 
از هیئات ورزشی - اجرای برنامه های متعدد ورزشی در بوستانهای شهر از 
قبیل برنامه تابستان با ورزش و برنامه نشاط وتندرستی ویژه اوقات فراعت با 
همکاری اداره ورزش و جوانان -تجهیز ، بهسازی و نگهداری بوستان پروین 
اعتصامی جهت اجرای برنامه های مختلف ورزشــی بانوان - همکاری در 
برگزاری یادواره شهدای ورزشکار شهرستان ساوجبلاغ -تشکیل تیم فوتسال 
شهرداری و کسب مقام اول در استان البرز -تجهیز و بهسازی استخرهای 
سرپوشیده -تجهیز اماکن شهرداری به لوازم ورزشی -توجه ویژه به ورزش 
و تندرستی اتشنشــانان و تامین تجهیزات و راه اندازی سالن ورزشی این 
واحد -تقدیر از پرسنل ورزشکار شاغل در شهرداری -بکارگیری قهرمان ملی 

یوسف قادریان در شهرداری و ..... 

تعداد موقوفات آذربایجان غربی 
به ۶۶۲۵ مورد رسید

ارومیه-مینا اصلانی-خبرنگاریادگارامروز:
مدیرکل اوقاف و امور خیریه آذربایجان غربی گفت: با ثبت ۴۳ وقف جدید در 

سال جاری، تعداد موقوفات این استان به ۶ هزار و ۶۲۵ مورد رسید
به گزارش روابط عمومــی اداره کل اوقاف و امور خیریه آذربایجان غربی ، 
حجت الاسلام و المسلمین ناصر جوانبخت صبح امروز در نشست خبری با 
اصحاب رسانه که به مناسبت فرا رسیدن هفته وقف برگزار شد، اظهار داشت: 
در حال حاضر آذربایجان غربی ۶ هزار و ۶۲۵ مورد موقوفه و ۳۸ هزار و ۶۴۲ 

رقبه دارد که در سامانه جامع موقوفات کشور به ثبت رسیده است.
وی، با اشاره به حضور ۴ ساله خود در منصب مدیرکلی اوقاف استان، افزود: 
طی ۴ سال گذشته ۵۷ میلیارد تومان درآمد موقوفات غیرمتصرفی استان 
بوده و ما ۵۳ میلیارد تومان از این میزان را به مردم خدمات رسانی کرده ایم.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه آذربایجان غربی، مساحت موقوفات استان را ۵۲ 
هزار هکتار عنوان کرد و گفت: ۵۲۰ میلیون عرصه و اعیان موقوفات استان 
است. حجت الاسلام جوانبخت، با اشاره به کاربری موقوفات، گفت: کاربری 
موقوفات استان شامل مسکونی، کشــاورزی، مذهبی، تجاری، تاسیسات، 
بهداشتی و صنعتی است. وی،  به رشد قابل توجه موقوفات و رقبات استان 
اشاره کردو بیان داشت : ۱۴۸ درصد رشد در موقوفات متصرفی که امسال 
۶۶۲۵ موقوفه شده و رشد ۱۷۰۷ مورد در تعداد رقبات استان نسبت به سال 

۹۷ داشته ایم که میزان قابل توجهی است.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه آذربایجان غربی، با اشاره به به درآمد موقوفات 
استان گفت: درآمد موقوفات استان در مجموع اعم از متصرفی و غیرمتصرفی 
۴۷ میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان طی ۴ ســال رشد داشته که۹ میلیارد و 

۹۲۰ میلیون از محل درآمد بقاع متبرکه و امامزادگان بوده است.
حجت الاسلام جوانبخت، افزود: ۵۷ میلیارد و ۴۲۰ میلیون درآمد موقوفات 
و امامزادگان اســتان بوده و و بیش از ۵۳ میلیارد تومان از آن بای خدمات 
رسانی به مردم هزینه شده است، در حال حاضر نیز ۴ میلیارد موجود است 

که یا زمان اجرای آن نرسیده یا در حفظ موقوفات موجود است.
وی، با اشاره به برخی از هزینه های اوقاف در ۷ ماهه سال جاری، گفت: ۹۶۷ 
میلیون تومان با موضوع مذهبی در ۷ ماهه امســال هزینه شده، با موضوع 
خیریه ۴۴۱ میلیــون تومان، موضوع اجتماعی ۷۳ میلیون، مدارس دینی 
۱ میلیارد و ۳۹۴ میلیون تومان و مساجد ۱ میلیارد و ۴۱۱ میلیون تومان 

هزینه شده است.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه آذربایجان غربی، در ادامه سخنان خود تاکید 
کرد: ۱۲۸ نفر از روحانیون در طرح ســاماندهی روحانیون اعزامی در قالب 
نشاط معنوی، بصیرت عاشورایی در خیمه های معرفت که کاملا آموزش 

دیده بوده اند، ساماندهی شدند.
.حجت الاسلام جوانبخت، گفت: موکب واقفان خیراندیش روزانه ۱۰ هزار 
پرس غذا به زائران حسینی از ۲۰ تا ۳۰ مهر مستقر در مرز مهران خدمت 
رســانی کرد وی، با اشــاره به برخی از فعالیت های حقوقی انجام شده در 
معاونت حقوقی طی ۴ ســال گذشته گفت: ۵۲۱۱ رقبه داری سند وقفی 
بودند و  ۷۵ درصد رقبات فاقد ســند مالکیت بود، امسال بالای ۱۷ هزار و 
۴۰۰ رقبه ما دارای ســند مالکیت شد که ۶۸ درصد رقبات در حال حاضر 
دارای سند هستند و ۸۹۰۰ رقبه فاقد سند هستند که تا سال آینده جشن 

سنددار کردن رقبات را خواهیم گرفت.

برگزاری مسابقات کشتی آزاد  در رده های سنی پایه به میزبانی شهر گلسار



»منشور اخلاقی«
پایبنــدی بــه اصــول دینــی، توجــه بــه واقعیــت هــای عینــی، احتــرام 
بــه اســتقلال و حاکمیــت ملــی، پاسداشــت ارزشــهای انســانی، دفــاع از 
ــت و  ــار ؛دوری از ران ــور اخب ــدون سانس ــق وب ــم، انتشــار دقی آزادی قل
ــراء و  ــت و افت ــود داری از تهم ــهروندی،  خ ــوق ش ــت حق ــاد، رعای فس

فعالیــت هــای رســانه ای بصــورت حرفــه ای
 از اهداف این رسانه است 
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کوچک ترین حسگر عکاسی جهان تولید شد
یک شرکت تجاری رکورد تولید کوچک ترین حسگر عکاسی جهان را  به 
نام خود ثبت کرد. این حســگر به سختی با چشم غیرمسلح قابل دیدن 
 است. شــرکت اومنی ویژن از تولید کوچک ترین حسگر عکاسی جهان و 
ثبت  رکورد مذکور در کتاب رکوردهای جهانی گینس خبر داده اســت. 
حالا  قرار اســت این حســگر در یک دوربین جدید مورد اســتفاده قرار 
بگیرد. ابعاد حسگر یادشــده که  OV ۶۹۴۸ نام دارد، ۰.۵۷۵ در ۰.۵۷۵ 
در   ۰.۲۳۲ میلیمتــر بوده و در دوربینی به ابعاد ۰.۶۵ در ۰.۶۵ میلیمتر 
 نصب خواهد شــد. از این حســگر برای تهیه عکس های رنگی مختلف 

 استفاده می شود. 
تراشه حسگر مذکور می تواند تصاویری با عمق میدانی ۱۲۰ درجه  تهیه 
کند و دامنه فوکوس آن از ۳ تا ۳۰ میلیمتر در نوسان است.  همچنین از 
این حسگر می توان برای تهیه تصاویر ویدئویی با دقت ۳۰  فریم در ثانیه 
اســتفاده کرد. یکی از کاربردهای مهم چنین حسگری در علم پزشکی و 
برای وارد  کردن دوربین به درون بدن و عکاسی از سلسله اعصاب، قلب، 

نخاع و  دیگر اجزای غیرقابل دسترس بدن است. 

VPN  قانونی در کارگروه تعیین مصادیق 
مجرمانه بررسی می شود

حمیــد فتاحی معاون وزیــر ارتباطات با بیان اینکــه طرح وی پی ان 
قانونی  در دســت بررسی کمیته فیلترینگ اســت، گفت: دسترسی به 
اینترنت بدون  فیلتر بنا بر مقتضیات شغلی و اجتماعی کاربران از دلایل 
اجــرای این  طرح اســت. فتاحی با بیان اینکه طــرح  VPN  قانونی در 
ســال ۱۳۹۱ از سوی شرکت  ارتباطات زیرســاخت مطرح شده بود و 
هم اکنون این شــرکت مســئولیتی  در این باره ندارد گفت: هم اکنون 
کارگروه تعیین مصادیق محتوای  مجرمانه طبق تقسیم کاری که مرکز 
ملی فضای مجازی انجام داده،  متولی و مســئول این موضوع است. وی 
گفــت: هدف از اجرای این طرح آن اســت که به نحــوی برنامه ریزی 
 صورت بگیرد تا اقشــار مختلف مردم که با توجه به شــرایط شغلی و 
 اجتماعی شان، نیازمندی هایی برای دسترسی به اینترنت بدون فیلتر 
 دارند بتوانند از این دسترسی استفاده کنند. مدیرعامل شرکت ارتباطات 
زیرســاخت توضیح داد: برای مثال طبق این  طرح اســاتید دانشگاهی، 
پزشــکان، خبرنگاران و اقشار مختلف جامعه  می توانند دسترسی های 
خاص خودشــان را به اینترنت داشــته باشــند. فتاحی اضافه کرد: هم 
اکنون کارگروه تعیین مصادیق محتوای محرمانه  در حال کار روی این 
  VPN  موضوع اســت و شرکت ارتباطات زیرســاخت  مسئول و متولی
قانونی نیســت. معاون وزیر ارتباطات دربــاره ضرورت اجرای این طرح 
گفت: شاید  VPN  قانونی عبارت درستی نباشد و عبارت درست تر آن 
است که  بگوییم ایجاد دسترسی به اینترنت بدون فیلتر بنا بر مقتضیات 
شغلی. فتاحی گفت: به عنوان مثال یک استاد دانشگاه نیاز به دسترسی 
به یک  سری از سایتهای علمی دارد که به دلیل آنکه ما را تحریم کردند 
و یا  بنابر هر دلیلی فیلتر شــده است و نمی تواند از سایتهای مورد نظر 
 استفاده کند و یا یک پزشک، نیاز دارد به خاطر مطالب مدنظر پزشکی 

 به سایت یوتیوب دسترسی داشته باشد. 

معاون ســرآمدان و نخبگان بنیاد ملی نخبگان از تهیه 
و ارائه گزارش  عملکرد دســتگاهها و نهادهای ذیربط در 
اجرای ســند راهبردی نخبگان  خبر داد و گفت: ســند 

نخبگان برای تمام دستگاهها لازم الاجرا است. 
چندی پیش مراســم دیدار نخبگان و استعدادهای برتر 
علمی با رهبر  انقلاب در آســتانه آغاز ســال تحصیلی 
جدید برگزار شــد در این دیــدار مقام  معظم رهبری بر 
اجرا و تحقق جدی ســند راهبردی امور نخبگان تأکید 
 داشتند. ایشان بنیاد ملی نخبگان و شورای عالی انقلاب 
فرهنگی را بر  اجرای کامل سند و بروز رسانی آن موظف 

کردند. 
همچنین رهبر انقلاب اسلامی در سخنان خود، جامعه  
نخبگانی را به  ایفای نقش در زمینه  دیپلماســی عمومی 

فراخواندند. 
در همین راستا و برای پیگیری این مطالبات گفتگویی 
با معاون  ســرآمدان و نخبگان بنیاد ملی نخبگان انجام 
دادیم تا آخرین وضعیت  اجرای سند راهبردی نخبگان 

را جویا شویم. 
ë  سند راهبردی امور نخبگان  برای تمام دستگاهها

لازم الاجرا است
دکتر آریا الســتی اظهار کرد: ســند راهبردی کشور در 
امور نخبگان به  فرمایــش مقام معظم رهبری در بهمن 
ماه ســال ۸۹ مطرح و کار تدوین  این سند ابتدای سال 
۹۰ آغاز شد؛ این سند در نیمه اول سال ۹۱ در  شورای 

عالی انقلاب فرهنگی به تصویب رسید. 
معاون ســرآمدان و نخبگان بنیاد ملی نخبگان با تاکید 
بر اینکه سند  راهبردی در امور نخبگان سندی است که 
مربوط به کل کشــور می  شــود، گفت: اجرای این سند 
تنها مربوط به بنیاد ملی نخبگان نمی شــود  بلکه شامل 
سیاست های کلان، دستورالعمل های اجرایی و اقدامات 
ملی  برای ارگانهای مختلف در زمینه نخبگان می شود. 
بنابراین تمام  دستگاهها مسئول هستند که این سند را 

برای استفاده از توانایی نخبگان  اجرایی کنند. 
ë  چه دستگاهها و ارگانهایی باید سند نخبگان را

اجرا کنند
الســتی با بیان اینکه برای رسیدن به اثرگذاری نخبگان 
می بایست یک  ســری اقدامات اجرا شــود، ادامه داد: 
بایــد بتوانیم نخبــگان را از دوران  کودکــی در زمینه 
پرورش اســتعدادها، رفع موانع تحصیل و کسب مهارت 
 ها)مادی و معنوی(، ایجاد شرایط رشد و توانمندسازی 
برای کســب  تخصص ها آماده کنیم. زمانیکه این دوره 
ها توســط نخبگان گذرانــده و  وارد حوزه حرفه ای کار 
و اشتغال شــوند نیاز اســت که موانع را از سر  راه آنها 
برداریم تا بتوان بیشترین اثرگذاری را از جانب آنها دید. 

معاون ســرآمدان و نخبگان بنیــاد ملی نخبگان با بیان 
اینکــه نمی تــوان  اجرای ســند راهبــردی نخبگان را 
مختص بنیاد ملی نخبگان دانست، گفت:  وزارت آموزش 
و پرورش، وزارت علوم، وزارت بهداشــت، وزارت  صنعت 

از جمله دســتگاههای مهمی هســتند کــه در موضوع 
اثرگذاری  نخبــگان می توانند در این ســند تاثیرگذار 
باشــند؛ همچنین وزارت امور  خارجه و وزارت اطلاعات 
می توانند در تاثیرگذاری نخبگان در کشور  سهم عمده 

ای داشته باشند. 
الستی ادامه داد: وزارت ارشاد، صدا و سیما، حوزه های 
علمیه و ... از  جمله نهادهایی هستند که در تاثیرگذاری 
نخبگان نقش دارند. دولت و  دســتگاههای دولتی تنها 
نهاد اثر گذار نیســتند بلکه نهادهای عمومی و  بخشهای 
تاثیر گذار زیادی می توانند در این مســیر نقش هایی 

ایفا کنند. 
وی خاطرنشــان کرد: تاثیرگذاری نخبگان در کشــور 
احتیاج به مشقت و  ایثارگری و از خودگذشتگی نخبگان 
دارد؛ برای تحقق این موضوع لازم  است موانع را برداریم 
و زمینه فعالیت آنها را فراهم کنیم؛ در این  راســتا توجه 
به تربیت نخبگان از مســائل جدی به شــمار می رود. 
توجه به  تربیت نخبگان می تواند افراد سرآمد را متوقع 
یا از خود گذشــته بار  بیاورد. از این رو باید به فکر این 
باشیم که به هنگام سرآمد شدن  نخبگان، آنها به فکر از 

خودگذشتگی باشند و در ادامه به کشور خدمت  کنند. 
به گفته وی اگر نظام نخبگانی به چنین موفقیت بزرگی 
دســت پیدا کند می  تواند مســیر پیشرفتی در راستای 

تمدن ایران اسلامی بوجود آورد. 
لزوم ورود وزارت اطلاعات به موضوع دیپلماسی نخبگان
وی با اشــاره به دیپلماســی عمومی نخبگان گفت: در 
ســند راهبردی بنیاد  ملی نخبگان ۷۰ اقدام وجود دارد 
که تمام دســتگاههای اجرایی می بایســت  در راستای 

تاثیرگــذاری نخبگان آنها را بــکار بگیرند. ۹ بند از این 
ســند  مربوط به دیپلماسی عمومی نخبگان است؛ رهبر 
انقلاب در مراسم دیدار  نخبگان با ایشان به ارتباط بین 
کشورها به واسطه نخبگان تاکید داشتند.  از این رو لازم 
است که ارتباطات بین دستگاهها برقرار شود تا  موضوع 
ارتباطات بین المللی به واسطه نخبگان به صورت جدی 

محقق  شود. 
الســتی با بیان اینکه البته دســتگاههایی مثل معاونت 
علمی و بنیاد ملی  نخبگان همواره ارتباطات بین المللی 
به واســطه نخبگان را موضوعی  جــدی در نظر گرفته 
اند، گفت: برای اجرایی ســازی دیپلماسی نخبگان  لازم 
اســت وزارت اطلاعات وارد شود تا این اتفاق بدون وارد 
ســاختن  خدشــه ای به امنیت ملی کشور و نخبگان به 

مرحله اجرایی برسد. 
ë  تغییر دولتها اجرای سند را با مشکل مواجه می

کند
وی با بیــان اینکه در اجرای ســند، ما همــواره دچار 
مشــکلات اساســی  بودیم گفــت: تغییر دولــت ها و 
مسئولین موجب می شــد که از ابتدا یک  برنامه ریزی 
برای آشناسازی مســئولان جدید دستگاهها در ارتباط 
با ســند  و مسئولیتهایشان داشــته باشیم.از آنجایی که 
سند مصوب شــورای عالی  انقلاب فرهنگی بوده و این 
شــورا قوه اجرایی و ضمانتی ندارد،  دستگاههای اجرایی 
برخوردهای متفاوتی با سند داشته اند؛ برخی جدی  می 
گرفتند و از طرف دیگر برخی این اقدامات را در اولویت 
کارشــان  قرار نمــی دادند چون دســتگاههای نظارتی 

سوالی در این خصوص نمی  کردند. 
وی گفت: اگر ما از ســال ۹۱ که سند راهبردی تصویب 

شد، هر سال   ۱۰ درصد پیشرفت می داشتیم اکنون ۶۰ 
درصد جلو بودیم؛ ۶۰درصد  خیلی زیاد اســت زیرا این 
ســند آرمان گرایانه اســت. اگر این کار یکی از  اولویت 
های دســتگاهها قرار بگیرد و به صورت جدی و منظم 
به مرحله  اجرایی برسد، ســالی ده درصد هم پیشرفت 
داشته باشیم با گذشت چند  سال به نقاط عالی خواهیم 
رسید. به گفته وی بنیاد ملی نخبگان با همکاری سازمان 
برنامــه و بودجه و  مرکز پژوهش های مجلس شــورای 
بندی را در قانون برنامه توسعه ششم   )بند ث ماده ۶۴( 
قرار داده اند که بر اساس این بند، دستگاههای اجرایی 
 موظف هستند برنامه های خودشان را در حوزه نخبگان 
مطابق با ســند  راهبردی در امور نخبــگان با همکاری 
بنیــاد ملی نخبگان تعیین کنند و در  ســالهای بعد هم 

آن را اجرایی کنند. 
معاون ســرآمدان و نخبگان بنیــاد ملی نخبگان با بیان 
اینکه اجرای این  قانون از دو ســال پیش رونق گرفت و 
بنیاد ملی نخبگان با میثاق نامه ای  که ســال گذشته به 
کمیســیون آموزش تحقیقات ارائه داد اولین گزارش ها 
 را در خصوص اجرای سند راهبردی  منتشر کرد، افزود: 
بنیاد نخبگان  هر ســاله به جمع آوری اطلاعات و ارائه 

گزارش به کمیسیون تحقیقات  مجلس می پردازد. 
ë  گزارش عملکرد دستگاهها در اجرای سند  

راهبردی نخبگان ارائه می  شود
وی افزود: در سال اول حدود ۴۰ دستگاه اجرایی برنامه 
هــای خود در  راســتای اجرای این ســند ارائه کردند. 
در ســال جاری هم گــزارش  عملکردهــا را بر مبنای 
تعهداتشان آماده می کنیم که اسفندماه به شورای  عالی 

انقلاب فرهنگی و مجلس ارائه خواهد شد. 
ë  اجرا و عدم اجرای سند راهبردی امور نخبگان

توسط دستگاهها  
الستی با تاکید بر اینکه اجرای این سند از سال گذشته 
به صورت جدی  آغاز شــده اســت، گفت: بعــد از ارائه 
گزارش می توانیم دســتگاهها را نقد  یا تشــویق کنیم؛ 
اگر این گزارشها که به مجلس فرستاده می شود جدی 

 گرفته شود می توانیم اثرگذاری نخبگان را ببینیم. 
وی با بیان اینکه ســه سال اســت که این گزارشات به 
شــورای عالی  انقلاب فرهنگی فرستاده می شود، کفت: 
این گزارشات جدی گرفته نمی  شوند و آثار گزارشها را 
در رفتار دســتگاهها نمی بینیم. سال گذشته  دستگاهها 
اقدامات خود را ارائه کردند و امســال قرار است برنامه 

های  خود را اجرایی کنند. 
الســتی با بیان اینکه بعد از جلســه دیــدار نخبگان با 
مقام معظم رهبری در  شــورای عالــی انقلاب فرهنگی  
کارگروهی تشکیل داده شد، افزود: این  کارگروه در مورد 
اجرایی سازی ســند گزارش می گیرد و سند راهبردی 
 امور نخبگان را  مورد بررسی قرار می دهد؛ این کارگروه 
تصمیم می  گیرد که ســند راهبردی امور نخبگان نیاز 

به بازنگری دارد یا خیر که  این ها در دستور کار است. 

عمومــی  روابــط  گــزارش  بــه 
دادگســتری اســتان لرستان در 
اجــرای برنامه های ســتاد صبر 
بــا محوریت حضــور متنفذین ، 
روحانیون و بــزرگان 4٥ ابلاغ با 
امضاء مشــترک رییس شوراهای 
حــل اختــلاف اســتان ومعاون 
فرهنگی رییس کل دادگســتری 
استان صادر و ابلاغ گردید.                                                                
والمســلمین  الاســلام  حجــت 
فرهنگــی  معــاون  ســبزواری 
دادگستری لرســتان در این باره 
افزود: در راستای ابلاغ ستاد صبر

) صلح، بخشــش، رضایــت( قوّه 
قضاییه که پس از ابلاغ از ســوی 
معاونین قوّه و همچنین دســتور 
أکید رییس محتــرم قوّه قضاییه 
حضــرت آیــت الله رییســی در 
ضمن  قرارگرفــت،  کار  دســتور 

بررســی از صاحبان نفوذ محلی و 
علما و روحانیت از تعداد 100 نفر 
متنفذ تعــداد4٥ نفر برای تعیین 
پرونده  به  رســیدگی  ویژه  شعب 
هــای قتلی که اســتیذان آنها از 
دیوانعالی کشــور صادرو  ســوی 
انتخاب و ضمن ابلاغ  تایید شده، 

کتبی در راستای منویات ریاست 
محترم قــوّه قضاییه اقدامات لازم 
صورت پذیرفته و در دســتورکار 
گروه مشترک معاونت فرهنگی و 
اداره شوراهای حل اختلاف  قرار 
گرفت .                                                          

داشت: 11  بیان  سبزواری سپس 

شعبه در کل استان لرستان برای 
حل و فصل انتخاب شده و پس از 
ابلاغ و شــروع به کار آنها تا کنون 
موفق شــدند3 پرونده قتل را به 
سازش ختم نموده و این امید می 
رود با وجود همت و همدلی و آیین 
ســنتی خون بس در میان مردم 
لرســتان تعداد بیشتری از پرونده 
های قتل منجربه ســازش گردد.                                                                                                        
براساس این خبر آقایان کاکولوند 
رییــس شــورای حــل اختلاف 
و ســبزواری معــاون فرهنگــی 
دادگستری لرستان از شعب مورد 
نظر بازدید به عمل آورده و ضمن 
صحبت با اعضای منتخب شــعبه 
، خواســتار پیگیری مجدانه برای 
ایجاد اصلاح ذات البین در پرونده 

های قتل شدند.

گزارش عملکرد دستگاهها در اجرای سند ملی نخبگان تهیه می شود

تهیه مدلی ســه بعدی و واقعی از پوســت زنده و رگ های خونی موجود  در آن 
یکی از آرزوهای محققان است که با پیشرفت فناوری سرانجام  محقق شده است. 

پژوهشگران برای اولین بار موفق به چاپ سه بعدی پوست زنده و رگ  های خونی 
موجود در آن شده اند. 

اگر چه پیش از این چاپ ســه بعدی پوســت زنده بدن که از ســلول های  زنده 
تشــکیل شده باشد، ممکن شــده بود اما پوست های مذکور فاقد رگ  های ناقل 
خون بودند. لذا پوســت های یادشــده بعد از مدتی از بیــن می  رفتند و قابلیت 

استفاده طولانی مدت را بر روی بدن بیماران نداشتند. 
اما محققان آمریکایی ســرانجام با ترکیب دو نوع سلول زنده بدن موفق  به تولید 
محصولی موســوم به جوهر زیستی شدند که با چاپ آن در درون  ساختار پوست 

تولید شده با چاپگر سه بعدی می توان رگ های خونی  را بازسازی کرد. 
برای تکمیل این فرایند سلول های اندوتلیال انسان که در درون رگ  های خونی 
وجود دارند  و نیز سلولهای پیرسیت  که به دور سلول های  اندوتلیال کشیده می 

شوند  به شیوه ای بازتولید و به این مجموعه اضافه  شدند. 

این محصول جدید بعد از گذشت چند هفته قابلیت خود را نشان داد و  رگ های 
خونی موجود در آن رشد کرده و با موفقیت برای التیام زخم  بدن یک موش به کار 
گرفته شد. در نهایت رگ های خونی این پوست  جدید با رگ های خونی واقعی 
بدن موش ارتباط برقرار کردند و بعد از  گذشت چهار هفته زخم اولیه التیام یافت. 

محققان می گویند با تکمیل این روش می توان از آن برای تســریع پیوند  زدن 
ارگان های حیاتی به بدن انسان نیز استفاده کرد. 

چاپ سه بعدی پوست زنده و مملو از رگ های خونی

عجایب گردشگری:

صدور45 ابلاغ برای 11شعبه 
ویژه صلح وسازش در دادگستری استان لرستان 
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